
 استاندار جدید کرمان:

شکوفایی معادن، بخش کشاورزی و 
 فرهنگ کرمان در اولویت کار
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امام جمعه جیرفت خواستار 
احیای ستاد راهبردی در 

 جنوب کرمان شد

نشست هم اندیشی قنوات در منطقه هماشهر سیرجان 
برگزار و عنوان شــد: ۵۵۰ رشــته قنات در شهرستان 

سیرجان وجود دارد که در حال حاضر به دلیل بی توجهی و خشکسالی ها فقط 
۳۷۰ رشته قنات جاری هستند و مردم در کشاورزی و آشامیدن از آنان استفاده 
می کنند. محمد برشان مدیر مرکز قنات اســتان کرمان در نشست هم اندیشی 
قنوات شهرستان اظهار کرد:اســتان کرمان با یک هزار و ۹۳۵ رشته قنات دارای 
رتبه هفتم است و شهرستان ســیرجان نیز در این استان رتبه اول تعداد قنوات 
را دارد. او افزود:ثبت ملی قنوات قهستان مورد تاکید بوده و دبیرخانه ثبت ملی 
قنات در سیرجان مورد نیاز است و قنات تلاقی بزرگ انسان و تمدن است که باید 

دست به دست هم دهیم تا قنوات نجات پیدا کند.

نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی از 
جذب اعتبار ۷۰ میلیارد تومانی برای دوبانده سازی جاده 

رفسنجان به زرند خبر داد و گفت: بزودی پیمانکار این محور معرفی و عملیات دوبانده 
سازی آن وارد فاز اجرایی می شود.

حجت الاسلام حسین جلالی افزود: طی ۲ سال گذشته جذب اعتبار ۷۰ میلیارد تومانی 
برای دوبانده سازی جاده داوران رفسنجان )رفسنجان به زرند( انجام شده و بزودی 

پیمانکار این جاده معرفی و دوبانده سازی آن وارد فاز اجرایی می شود.

محور رفسنجان به زرند با 
اعتبار ۷۰ میلیارد تومان 

 دوبانده می شود

زنگ خطر خشک شدن 
 قنات ها به صدا در آمده است
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توسعه مبتنی بر عدالت 
 اجتماعی در فضای شهری

ندا حاجی وثوق 
یادداشت مهمان

ــد  ــال می رس ــه کم ــی ب ــان وقت انس
ــه  ــه و نیمــه ی زنان ــه نیمــه ی مردان ک

ــند. ــی برس ــادل و هماهنگ ــه تع او ب
کارل گوستاو یونگ

شــهر بــه مثابــه بســتر و جلــوه گاه 
حضــور جامعــه انســانی، ارتباطــی 
دوجانبــه و معنــادار بــا زندگــی انســان 
دارد. بــه عبارتــی انســان و فضــا رابطــه 
ــرار  ــر برق ــا یکدیگ ــی ب ــل و تام مکم
اجتمــاع  یک ســو  از  می کننــد. 
انســانی بــه فضــا شــکل می دهــد 
و طــی نســل ها فضــا را بازتولیــد و 
ترمیــم می کنــد؛ از دیگــر ســو 
ویژگی هــا و کیفیــات یــک فضــا هویت 
انســانها را تحــت تأثیــر قــرار می دهــد. 
ــاس  ــا احس ــه آنه ــد ب ــی می توان یعن
ــار  ــا را دچ ــا آنه ــد ی ــایند بده خوش
ســردرگمی کنــد و موجبــات بــروز 
ــه وجــود آورد. ــض و انحــراف را ب  تبعی
ــی  ــات جهان ــه در ادبی از این روســت ک
برنامه ریــزی و مدیریــت شــهری از 
دهــه ۱۹۷۰ بــه بعــد، لــزوم دسترســی 
و اســتفاده از فضاهــا و امکانات شــهری 
ــرای  ــر ب ــرایط براب ــا و ش ــا فرصت ه ب
همــه شــهروندان از اصــول پایه اســت. 
ــای شــهری باید  ــن رویکرد فضاه در ای
در توســعه عدالــت اجتماعــی راهگشــا 
باشــند. چــرا کــه فضاهــا حقایــق 
ــر  ــد و ب ــاب می دهن ــی را بازت اجتماع
ــد،  ــر می گذارن ــی تأثی ــط اجتماع رواب
در نتیجــه عدالــت و بی عدالتــی نمــود 
فضایــی می یابــد. بــه منظــور رســیدن 
بــه عدالــت اجتماعــی، اعتنــا بــه 
ــت و  ــیتی از بایسته هاس ــت جنس عدال
ــر  ــای اخی ــه در دهه ه از این روســت ک
رابطــه برنامه ریــزی و جنســیت بــه 
یــک گفتمــان اساســی در شهرســازی 
بــدل شــده اســت. گفتمانــی کــه 
ــاد  ــهری و ایج ــای ش ــد فضاه بازتولی
ــگان در  ــرای هم ــر ب ــای براب فرصت ه
ــد. ــن می کن ــی شــهری را تضمی زندگ
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

چالش گرانی به آرد  رسید
ساداتی نژاد: قیمت نان در نانوایی ها هیچ تغییری ندارد

یارانه آرد از ۳روز قبل حذف شد. اقدامی که وزیر جهاد 
کشــاورزی آن را در راستای حفظ امنیت غذایی بعد از 

جنگ اوکراین اعلام کرده . 

آرد ۱2 هزار تومانی قیمت ماکارونی را سه برابر و یک نان 
باگت معمولی را به ۱۰ هزار تومان رسانده.

 با این حال ســاداتی نژاد روز گذشته از پرداخت یارانه 

افزایش قیمت آرد گفته و مدعی است که یارانه ای که 
به خاطر گران شدن آرد به مردم خواهد داد،  بیشتر از 

هزینه ای است که به آن ها تحمیل شده است.

بعد از گرانی ۳ برابری ماکارونی و ۱۰ هزار تومان شدن یک نان باگت، وزیر جهاد کشاورزی از پرداخت یارانه مستقیم به مردم خبر داد

۳

2

دخلی که با خرج نمی خوانددخلی که با خرج نمی خواند
  قراردادهای سفید، روزگار کارگران کرمانی را سیاه کرد

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱4۰۱ مــاه   اردیبهشــت   ۱۵ پنجشــنبه        ۱۲۲۱ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای روش اول

وم
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بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان در نظر دارد تهیه مصالح و اجرای پروژه های طرح هادی روستایی به شرح مندرج در جدول ذیل را از طریق 
برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای )روش اول( بر اساس مشخصات فنی منضم به اسناد مناقصه و در بستر سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 

اشخاص حقوقی دارای گواهینامه صلاحیت پیمانکاری در رشته راه و ترابری پایه 5 به بالا واگذار نماید.

تهیه مصالح و اجرای پروژه های طرح های هادی روستایی
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کرمان اردیبهشت ماه ۱4۰۱

فراخوان مناقصه
1-   نوع فرآخوان: عمومی یک مرحله ای )روش اول(:

2-   نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان واقع در کرمان، انتهای خیابان خواجو، نبش ابوذر.
3-   موضوع تجدید مناقصه: پروژه های اجرای طرح هادی روستایی به شرح جدول فوق بر اساس نقشه ها و مشخصات فنی منظم به اسناد مناقصه.

4-  مهلت دریافت اسناد از ساعت 13 ظهر روز شنبه 1401/02/10 تا ساعت 13 روز شنبه 1401/02/17
www.setadiran.ir 5-   محل دریافت اسناد: سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

6-  آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهادات توسط مناقصه گران: تا ساعت 13 روز سه شنبه 1401/02/27
7-   تاریخ و محل بازگشایی پاکات: ساعت 10 صبح روز چهارشنبه 1401/02/28 در محل دفتر امور قرارادادهای بنیاد مسکن انقلاب اسلامی بنیاد مسکن استان کرمان به آدرس فوق. )حضور یک نفر نماینده مناقصه 

گران با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه بازگشایی پاکات بلامانع است.(
8-  شرایط مناقصه گران کلیه شرکت های )اشخاص حقوقی( دارای گواهینامه صلاحیت پیمانکاری پایه 5 و بالاتر در رشته راه و ترابری از سازمان مدیریت و برنامه ریزی که در سامانه ستاد ثبت نام نموده و امضای 

الکترونیکی دریافت کرده اند.
9-  خرید اسناد مناقصه با پرداخت مبلغ 2.000.000 )دو میلیون ریال( از طریق درگاه تعیین شده در سامانه ستاد به حساب 0105841897001 بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان برای مناقصه گران 

امکان پذیر می باشد.
10-  ضمنا جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره تلفن 325227562-034 دفتر امور نظارت و ارزیابی امور عمرانی تماس حاصل نمایید.

11-  رعایت بخشنامه های صادره از سوی سازمان برنامه و بودجه کشور در خصوص ظرفیت نهایی پیمانکاران جهت شرکت در مناقصه از سوی پیمانکاران الزامی است. )پیمانکار در هنگام شرکت در مناقصه باید دارای 
ظرفیت خالی تعدادی و ریالی باشد.(

محل اجرای پروژهمشخصات پروژهشهرستاناستانردیف

برآورد اولیه بر اساس 
فهرست بهای تجمیع 
شده راه، باند فرودگاه 
و زیرسازی راه آهن 

سال 1401)ریال(

مبلغ تضمین 
شرکت در 

مناقصه)ریال(

مدت 
اجرای 
پروژه

شماره 
مناقصه

قلعه گنجکرمان1

اجرای طرح هادی روستاهای چاه 
بهمن و عباس آباد تمگران بخش چاه 
دادخدا و روستای تلمبه حسین نصرو 

شرکا بخش مرکزی

قلعه گنج، روستاهای 
چاه بهمن و عباس آباد 
تمگران و روستای تلمبه 

حسین نصر و شرکا

1401/15 2 ماه23.724.605.0721.190.000.000

کهنوجکرمان2
اجرای طرح هادی روستاهای 

حجت آباد بخش مرکزی و کهور 
آباد سهرابی بخش چاه مرید

کهنوج، روستاهای حجت 
آباد و کهور آباد سهرابی

21401/16 ماه18.319.623.646920.000.000

رودبارکرمان3

اجرای طرح هادی روستاهای 
بحرین بخش مرکزی و روستاهای 

چاه گوجی و شمس گز بخش 
جازموریان

رودبار، روستاهای 
بحرین، روستاهای چاه 

گوجی و شمس گز
21401/17 ماه21.109.332.5821.060.000.000

فاریابکرمان4
اجرای طرح هادی روستای 

مرادآباد بخش حور و روستای چاه 
بلوچ بخش مرکزی

فاریاب، روستای مرادآباد 
و روستای چاه بلوچ

21401/18 ماه13.364.426.460670.000.000

عنبرآبادکرمان5
اجرای طرح هادی شهید دهقان و 

عبداله آباد بخش مرکزی

عنبر آباد، روستاهای 
شهید دهقان پور و 

غبداله آباد
13.605.248.245

681.000.000
21401/19 ماه

روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان
نوبت اول : 1401/02/07
نوبت دوم: 1401/02/15

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ت اول
شماره ب/52- 1401/15   )مرحله دوم(نوب

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی خرید لوله پلی اتیلن 355 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به 
شماره 2000005963000019  برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 
عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند تاریخ انتشار مناقصه 

در سامانه تاریخ 1401/02/14 می باشد.
مبلغ برآورد : 13.450.000.000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : 672.500.000 ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان کرمان
ضمانتنامه فوق باید به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : مورخ 1401.02.14 لغایت 1401.02.19
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز  شنبه تاریخ 1401.02.31

آخرین مهلت تحویل پاکت )الف( : به صورت حضوری ساعت 14 روز  شنبه مورخ 1401.02.31 به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان 
زمان بازگشایی پاکات : ساعت 10:30 روز  شنبه تاریخ 1401.03.01

محل تامین اعتبار : عمرانی اسناد خزانه اسلامی به سررسید 1403.05.23 با حفظ قدرت خرید 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها 

آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان تلفن : 33222960 – 034
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 02141934 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام : 88969738 و 85193768

 آگهی مزایده فروش خودروهای
سبک، سنگین و اقلام اسقاطی

ســازمان مدیریــت پســماند شــهرداری کرمــان در نظــر دارد جهــت فــروش 2 دســتگاه خــودروی ســواری )ســراتو2000( بــه شــماره 
)سیســتمی( 1001005658000001 و فــروش خودروهــای ســنگین و اقــلام اســقاطی به شــماره )سیســتمی( 1001005658000002 از طریــق برگزاری 

مزایــده عمومــی در ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( اقــدام نماید.
لــذا کلیــه متقاضیــان شــرکت در مزایــده )مزایــده گــران( مــی تواننــد جهــت بازدیــد  از خودروهــا بــه ســازمان مدیریــت پســماندهای شــهرداری 
کرمــان واقــع در جــاده کوهپایــه جنــب پمــپ cng و دریافــت اســناد از تاریــخ 1401/02/15 لغایــت  1401/02/25 و جهــت تســلیم پیشــنهادات تا 
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استاندار جدید کرمان:
شکوفایی معادن، بخش کشاورزی 

و فرهنگ کرمان در اولویت کار
اســتاندار جدید کرمان شــکوفایی معادن جنوب کرمان را 
به همراه بخش کشــاورزی و فرهنگ که مورد تاکید رهبر 

معظم انقلاب است نوید داد.
مهــدی فــداکار اســتاندار جدیــد کرمــان با اشــاره به 
ظرفیت های معدنی و بخش کشــاورزی در استان و جنوب 
کرمان گفت: متاســفانه معــادن جنوب کرمــان از جمله 
تیتانیوم کهنوج مغفول مانده اند و شــکوفایی این مهم در 
اولویــت کار خواهد بود اگر چه معادن مس نیز در اســتان 
کرمان باید بیش از این مورد توجه قرار بگیرند تا اشتغال و 

اقتصاد استان پویاتر شود.
او با یادآوری ســفر تاریخی رهبر معظم انقلاب اســلامی 
به جنوب کرمــان و جیرفت و تاکید معظم لــه به فرهنگ، 
اشــتغال و بخش کشاورزی افزود: در راســتای فرمایشات 
رهبر معظم انقلاب در سخنرانی شان در جمع مردم جنوب 
کرمان و اشــاره به فرهنگ نســبت به راه اندازی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان در دولت دهم اقدام 
شده اســت که باید زیرســاخت های نرم افزاری و سخت 
افزاری برای رفع دغدغه های فرهنگــی ارتقای کیفی پیدا 

. کنند
فداکار توجه به رونق بخش کشاورزی را به عنوان مهمترین 
منبع درآمد مــردم جنوب کرمــان مورد تاکیــد قرار داد 
و اظهار کــرد: زندگی و معیشــت مردم جنــوب کرمان به 
کشــاورزی گره خورده اســت لذا باید به هر شکل ممکنی 
ضمــن فراهم کــردن زمینه صادرات نســبت بــه تعریف 

بازارهای جدید نیز اقدام کارشناسی صورت بگیرد.
او از شــهدا و همرزمانش در دوران طلایی دفاع مقدس یاد 
کرد و گفت: اســتان کرمان در همه زمینه ها سرآمد بوده 
همانگونــه در در دوران دفاع مقدس فرزنــدان این خطه 
افتخار آفرینی های مانــدگاری در تاریخ دفاع مقدس ثبت 
کردند باید با تاسی از تجریبات آن دوره به عمران و آبادانی 

استان کمک کرد.
اســتاندار جدید کرمان همچنین با بیان مشکلات، نیازها و 
اولویت های استان در جلســه هیئت دولت اضافه کرد: در 
جلســه هیئت دولت به مباحث زیربنایی اشــاره شده است 
و نظر رئیس جمهور نســبت به مناطق کمتر توســعه یافته 
مساعد است لذا باید با همدلی در مســیر تعالی دیار شهید 

مقاومت گام برداریم.
فداکار با بیان این مطلب که  از همه مناطق اســتان کرمان 
شــناخت  کامل دارم و ســعی می کنم نگاهم عادلانه باشد 
افزود:جای جای اســتان کرمان را خوب می شناســم و با 

ظرفیتها، قابلیتها و مشــکلات غریبه نیستم.

 این روزها کارگران با مشـکلات جـدی اقتصادی 
مواجـه بـوده و دخـل و خرجشـان بـا هـم نمـی 
خوانـد، ایـن در حالیسـت کـه سـر دادن شـعار 
»جایگاه کارگـر رفیع اسـت« نمی توانـد گره ای 

از کار آنهـا بـاز کند.
 از قدیـم گفتـه انـد بـا حلـوا حلـوا گفتـن دهان 
شیرین نمی شـود و هر سـال روز کارگر کارگران 
کرمانـی هم مثـل دیگـر کارگران کشـور شـاهد 
شـعارهای تکراری مسـئولان هسـتند و بـاری از 

دوششـان برداشـته نمی شـود.
یـک کارگـر سـاختمانی بـه بـازار گفـت: اینکـه 
هیچوقت احسـاس امنیت شـغلی نداشته باشی 

امانـت را مـی برد.
او کـه نامش علـی اسـت ادامـه داد: وقتـی کارگر 
هسـتی دسـتمزدت را به موقع نمی گیـری و اگر 
هم اعتـراض کنـی کارت را از دسـت مـی دهی و 
در این وضعیت اسـف بـار اقتصادی کـه دچارش 
هسـتیم قطعا یک چیزی هم بدهکار می شـویم.
او تصریح کرد: حتی زمانی کـه می خواهی جایی 
قرارداد ببنـدی صاحبان شـرکت ها بـه گونه ای 
قـرارداد کوتاه مدت سـفیدی را پیـش رویت می 
گذارند که از همان ابتـدا ته دلت می لـرزد کارت 

بی جیـره و مواجب باشـد.
علی اضافه کـرد: کار هم گیـر نمی آیـد و مجبور 
هسـتی قراردادی را کـه تمامی حقـوق قانونی تو 
را نادیـده گرفتـه امضا کنـی و تنهـا به ایـن امید 
داشـته باشـی کـه کارفرما درکـت کنـد و حقت 

پایمال نشـود.
این کارگر سـاختمانی گفـت: گرانی نفسـمان را 

بریـده و صدایمـان هم بـه جایی نمی رسـد.
کارگـران بالاجبار قرارداد سـفید امضا 

مـی کنند
یـک کارگـر دیگـر کـه در معـدن کار مـی کنـد 
گفت: هنـوز حقوق سـال قبل مـان را نـداده اند و 

عیـدی و پـاداش کـه دیگـر اسـمش را نبرید.
او کـه نمـی خواهـد نامـش عنـوان شـود، ادامـه 
داد: قراردادهـای ما موقتی اسـت و هـر روز که به 
معدن مـی آییم مـی ترسـیم نکنـد فـردا اخراج 

شـویم و همیـن کار را هـم از دسـت بدهیم.
او تصریـح کـرد: وقتـی پایمـان را داخـل معـن 
می گذاریـم شـهادتین مـان را می گوییـم و می 
دانیـم ممکـن اسـت زنـده برنگردیم امـا چه می 
شـود کرد زندگی خـرج دارد و باید مخـارج زن و 

فرزندانمـان را بدهیـم.
او ادامه داد: اغلـب کارگران معدن بیمار هسـتند 
و از دردهـای زانـو و کمـر می نالنـد هزینـه دوا و 
درمـان هـم نداریـم و بـه سـختی روزگار را مـی 

گذرانیـم.
ایـن کارگـر افـزود: قراردادهایمان روی هواسـت 
و تنها چیـزی کـه در ایـن قراردادها بـه آن توجه 
نشده اسـت حق کارگر اسـت اما به دلیل شرایط 
بد اقتصادی مجبور هسـتیم همیـن قراردادهای 

سـفید را امضا کنیم.
بـه ایـن نقطـه از حـرف هایـش کـه رسـید آهی 
کشـید و سـیگاری آتش زد و پک عمیقـی به آن 
زد و بعد از بیـرون دادن دود با نفسـی خفه گفت: 
شـاید باور نکنیـد اما با اینکـه حقوق مـان را نمی 
دهنـد جـرات نداریـم بگوییـم چـرا؟ چـون می 
گویند خوش آمدیـد و بـه زور به کارتـان نگرفته 

ایم و اخـراج.
او ادامه داد: مـا کارگر معدن هسـتیم؛ می گویند 
سـخت ترین شـغل دنیا کارگری در معدن است 
اما چه کسـی بـاورش می شـود ما بیمه درسـتی 
هم نداریم. یـک روز بیمـه را رد می کننـد و چند 
روز رد نمی کنند؛ نه امـروز را داریم و نـه آینده را. 
اگـر در معدن هـم بمیریم قطعـا به خانـواده مان 

حق و حقوقی نخواهنـد داد.
دخل و خرجمان با هم نمی خواند

با کارگری دیگر صحبـت می کنیـم؛ او که کارگر 
سـاختمانی اسـت به بازار گفت: زمسـتان که می 
شـود اسـتخوانمان از سـرما ترک بـر مـی دارد و 
بـا اولیـن سـوز سـرما غصـه بیکار شـدن هـم به 

سـراغمان مـی آید.
سـجاد ادامه مـی دهد: اگر هـر روز هـم کار کنیم 
دخل و خـرج مان بـا هم نمـی خواند حـالا تصور 
کنیـد که چنـد مـاه هـم بیـکار باشـیم؛ آن وقت 

کلاهمان پـس معرکه اسـت.
او اضافه کرد:نداشـتن امنیت شـغلی حسی است 
که کارگـران سـاختمانی را رهـا نمی کنـد و باید 
هر شـب دعا بخوانی کـه فـردا کاری بـرای انجام 

داشـته باشی.
ایـن کارگـر سـاختمانی تصریـح کـرد: گاهـی با 
معمارانـی کـه میشناسـم قـرارداد موقتـی مـی 
بندیم کـه مدتی مشـغول به کار باشـیم امـا زیاد 
دلمـان را بـه قراردادهـا هـم خـوش نمـی کنیم 

چـون هیـچ تضمینی نیسـت.
وضعیت کارگـران به مرز قرمز رسـیده 

است

او افزود: مـا حتی بیمه هم نیسـتیم و فکـر اینکه 
زمانـی کـه افتاده شـدم بایـد چگونـه زندگـی را 
سـر کنـم و مخـارج همسـرم و...را بدهـم دیوانه 

ام مـی کند.
سـجاد افـزود: اجـاره خانـه قـوز بالاقوزی اسـت 
که از پسـش بـر نمـی آیـم البتـه اکثـر کارگران 
همین وضعیت را دارند فشـار اقتصـادی کمرمان 
را شکسـته و کاش دولت به شـکل واقعـی به فکر 

ما باشـد.
او ادامـه داد: مـا زندگـی نمـی کنیـم، فقط نفس 
می کشـیم و روزها را پشـت هم شـب می کنیم. 
قدرت پرداخت هزینـه یک سـفر را نداریم و نمی 
توانیـم حتـی بـرای همسـر و فرزندانمـان یـک 
تفریـح معمولـی فراهـم کنیـم و آرزوهایشـان را 

بـرآورده کنیم.
سـجاد تاکید کـرد: البتـه خدا را شـکر مـی کنم 
که سـالم هسـتم و می توانم نان حلال سـر سفره 

زن و بچـه ام ببرم.
ایـن کارگـر سـاختمانی گفـت: وضعیـت همـه 
کارگـران بـه مـرز قرمـز رسـیده اسـت. مجبـور 
هسـتیم تا چهار مـاه یک گونـی برنـج را مصرف 
کنیـم و ایـن در حالی اسـت که اقـلام زیـادی از 
کالاهای اساسـی را از سـفره مان حذف کرده ایم.

کارگر و کارفرما مکمل یکدیگرند
سرپرسـت اداره کل تعـاون، کار و امـور اجتماعی 
اسـتان کرمـان در این خصـوص گفـت: حمایت 
از معیشـت کارگـران ، اشـتغال زایـی ، مبـارزه با 
فسـاد ، عدالـت گسـتری و گسـترش خدمـات 

بـه بازنشسـتگان مهمتریـن کارهایـی اسـت که 
عبدالملکی وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی از 

مدیران اسـتانی خواسـته اسـت .
مجتبی مصبـاح بر نقـش بی بدیـل کارگـران در 
رونق تولیـد اشـاره کرد و گفـت: تـلاش جهادی 
کارگـران و کارآفرینـان و حمایـت از کالاهـای 
تولید داخـل کشـور تنهـا راه پیـروزی در جنگ 

اقتصـادی اسـت.
او با بیان اینکه وزیر تعـاون، کار و رفاه اجتماعی بر 
عدالت گسـتری و ارتقای منزلـت کارگران تاکید 
ویـژه ای دارد، گفـت: اولویـت مدیـران اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز عدالت گسـتری و 

فساد سـتیزی است
مصباح افـزود: کارفرمـا و کارگر مکمـل همدیگر 
هسـتند و بـدون وجـود هـر دو در کنـار هم هیچ 

پیشـرفتی حاصل نخواهد شـد.
او ادامـه داد: در مذهـب ما به کار و نیروی انسـانی 
ارزش و بهـا داده شـده اسـت و کار فـی النفسـه 
ارزشـمند اسـت چـه بـا دسـتمزد چـه بـدون 
دسـتمزد چنانچـه جامعـه کارگری در کشـور ما 
جزو قانع تریـن افراد هسـتند که جـا دارد دولت 
در خصوص معیشت کارگران تدابیری بیندیشد.
وضعیت بـد اقتصـادی باعـث شـده تـا کارگران 
بیشـتر از قبل با مشکل معیشـتی مواجه شوند و 
نبود نظارت بر شـرکت هـا و کارگاه ها نیز موجب 
شـده تا برخـی از افـراد سـودجو اقدام به بسـتن 
قراردادهای سـفید و یا قراردادهایـی کنند که به 

ضـرر کارگر اسـت.

نشست هم اندیشی قنوات در منطقه هماشهر 
سیرجان برگزار و عنوان شد: ۵۵۰ رشته قنات در 
شهرستان سیرجان وجود دارد که در حال حاضر 
به دلیل بی توجهی و خشکســالی ها فقط ۳۷۰ 
رشته قنات جاری هستند و مردم در کشاورزی 
و آشامیدن از آنان اســتفاده می کنند. محمد 
برشان مدیر مرکز قنات استان کرمان در نشست 
هم اندیشی قنوات شهرستان اظهار کرد:استان 
کرمان با یک هزار و ۹۳۵ رشته قنات دارای رتبه 
هفتم است و شهرستان ســیرجان نیز در این 
استان رتبه اول تعداد قنوات را دارد. او افزود:ثبت 
ملی قنوات قهستان مورد تاکید بوده و دبیرخانه 
ثبت ملی قنات در ســیرجان مورد نیاز است و 
قنات تلاقی بزرگ انسان و تمدن است که باید 
دست به دست هم دهیم تا قنوات نجات پیدا کند.

۵۰ درصد قنات های پاریز خشکیدند
برشان با اشاره به ظرفیت و فرصت بسیار مناسب 
قنات ها برای گردشگری استان کرمان و منطقه 
افزود:تعــداد زیادی از قنات های ما پتانســیل 
جذب گردشــگر را دارند و باید کمیته علمی و 

راهبرد مشــخصی برای گردشگری این اماکن 
تشکیل شود و در این زمینه برنامه ریزی و اقدام 

صورت گیرد.
رضا عرفانی بخشدار پاریز هم عنوان کرد:  ۱۵۰ 
رشته قنات در بخش پاریز است که ۵۰درصد این 
قنات ها خشکیده است و امروز منطقه قهستان 
که مظهر قنوات شهرستان سیرجان بوده حتی 
آب شــرب مورد نیاز مردم این منطقه از طریق 
قنوات دچار مشکل شده است و باید برای احیاء و 

رفع مشکل این قنوات چاره اندیشی کرد.
او خاطرنشــان کرد: در این منطقه قنات هایی 
است که چاه های آنان تا عمق بیش از ۱۰۰ متری 
زیر زمین است، اما به علت ریزش و خشکسالی ها 
و حتی عملیات معدن کاری در خیلی از مناطق 
خشکیده اند و امروز جوانان و مردم این منطقه 
خودشان دست به کار شــدند تا قنوات را احیاء 
کنند کــه در این زمینه هــم نیازمند بودجه و 
تخصیص اعتبــار لازم از طریــق بخش دولتی 

هستیم.
بی توجهی بیـش از کاهـش بارندگی به 

قنوات آسـیب زده است
علی محمــد حکیمی پور کارشــناس قنــوات 
در سیرجان ابراز کرد: بی توجهی به قنات ها و احیا 
و لایروبی نکردن آنهــا بیش از کاهش بارندگی 
بر تنش آبی در قنات ها تاثیر گذاشــت و از آن 
مهمتر چاه هایی است که در دهه های گذشته به 
شکل بی رویه منابع آب شهرستان را از بین برد 
و باید باور کرد که این رویه منابع ذخایر آب ر در 

معرض مرگ تدریجی قرار داده است.

او افزود:چندین ســال است زنگ خطر قنات ها 
در منطقه قهستان و شهرستان سیرجان به صدا 
درآمده و امروز شاهد خشک شدن آن ها یکی پس 
از دیگری هستیم،حال آن که قنات ها بخشی از 
مهمترین فرهنگ کشــاورزی هستند و از آنان 
به عنوان میراث جاودانه کشاورزان یاد می شود 
که هر کدام از آنها توســط نسل های متمادی 
ساخته شــده و امروز به دست ما رسیده است تا 

نگهداری شان کنیم.

دخلی که با خرج نمی خواند
قراردادهای سفید، روزگار کارگران کرمانی را سیاه کرد

زنگ خطر خشک شدن قنات ها به صدا در آمده است

گزارش
الهام پی پر

محور رفسنجان به زرند با اعتبار 
۷۰ میلیارد تومان دوبانده می شود

نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی از جذب 
اعتبار ۷۰ میلیارد تومانی برای دوبانده سازی جاده رفسنجان به 
زرند خبر داد و گفت: بزودی پیمانکار این محور معرفی و عملیات 

دوبانده سازی آن وارد فاز اجرایی می شود.
حجت الاسلام حسین جلالی افزود: طی ۲ سال گذشته جذب 
اعتبار ۷۰ میلیارد تومانــی برای دوبانده ســازی جاده داوران 
رفسنجان )رفسنجان به زرند( انجام شده و بزودی پیمانکار این 

جاده معرفی و دوبانده سازی آن وارد فاز اجرایی می شود.
او با اشاره به اینکه محور رفسنجان به زرند معروف به جاده داوران 
در رفســنجان از محورهای حادثه خیز است و سالانه تصادفات 
منجر به فوت و مصدومیت زیادی دارد افزود: همچنین با جذب 
اعتبار ۱۱ میلیارد تومان طی ۲ ســال اخیر حدود ۳۰ کیلومتر 
جاده نوق تا کمال  آباد زیرسازی شده و از صفائیه تا بهرمان نیز 
نقشه  برداری راه ها انجام شده و در فاز بعدی پس از تأمین بودجه 

اجرایی می شود.
حجت الاسلام جلالی برای رفع بخشــی از مشکلات و کمبود 
منابع آبی در رفســنجان افزود: مجوز حفر و جابجایی ۱8 حلقه 
چاه آب آشامیدنی را گرفتیم در این راستا تعدادی از چاه ها وارد 

مدار شده و مابقی در حال حفاری هستند.
او افزود: تصفیه خانه آب مرکزی شهرستان رفسنجان با اعتبار 
4۰۰ میلیارد تومان با همت شرکت مس در دست اقدام است و 
در حال حاضر ۵۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد و قرار است تا 

سال ۱4۰۲ مورد بهره برداری قرار گیرد.
حجت الاسلام جلالی بیان کرد: همچنین در حوزه آب رسانی در 
مناطق مختلف شهرستان رفسنجان بیش از هزار و ۱۰۰ میلیارد 
تومان هزینه شده و نزدیک به ۶4۰ کیلومتر لوله های فرسوده 

تعویض و لوله  گذاری در روستاها انجام شده است.
او همچنین برای رفع مشکلات آب این شهرستان تصریح کرد: 
ساخت ۱8 مخزن آب در دستور کار اســت و در این رابطه در ۲ 
سال اخیر پنج مخزن احداث شده و ۱۳ مخزن در حال ساخت 
است. حجت الاسلام جلالی تصریح کرد: مطالعات ۲۰۰ میلیون 
تومانی احداث ریل قطار از کرمان به رفسنجان و از رفسنجان به 
یزد انجام شده و از محل حقوق معادن برنامه آن آغاز و اجرایی 

می شود.
سالانه ۱۰ میلیارد تومان سیم 
در رفسنجان سرقت می شود

او ادامه داد:در حوزه برق نیز ســالانه بیش از ۱۰ میلیارد تومان 
سیم برق سرقت می  شــد که در این خصوص تدابیر اندیشیده 
شده و برای جلوگیری از ســرقت این سیم ها ۷۶ کیلومتر کابل 
خودنگهدار راه اندازی شده است و تا سه سال آینده کل سیم  ها 

که کابل آن خریداری شده تعویض خواهد شد.
حجت الاسلام جلالی با بیان اینکه از ۲۵ اردیبهشت امسال پرواز 
هواپیمایی پارس به مشهد، قشم، کیش و تهران فعال می  شود 
ادامه داد: با سفر مسئول بنیاد مسکن به این شهرستان توانستیم 
قیر رایگان برای شهرستان جذب کنیم که بیش از ۵۰۰ هزار متر 
مربع کوچه  ها و معابر بخش  های مختلف شهرستان رفسنجان 

آسفالت شد.
او به پیگیری بــرای احداث نیــروگاه ۵۰۰ مگاواتی و موافقت 
وزارت نیرو با این مهم نیز اشاره کرد و گفت: در سالروز آزادسازی 
خرمشهر این نیروگاه در منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان کلنگ 

زنی می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان 
از برگزاری سومین هفته قرآن و عترت در 
جنوب کرمان خبرداد و گفت:هفته قرآن و 
عترت  از ۲4 اردیبهشت ماه سال جاری در جنوب کرمان 

برگزار می شود. 
بهرام مسلمی مهنی اظهار داشت:برنامه های هفته قرآن و 
عترت در قالب برگزاری جشنواره های هنرهای نمایشی، شعر 
و دلنوشته، نقاشی و خوشنویسی، آواها و نغمات و همچنین 

فیلم و گرافیک برنامه ریزی شده است.
او افزود:با توجه به ظرفیت های موجود، شهرستان های کهنو

ج،رودبار جنوب،منوجان،عنبرآباد و قلعه گنج میزبان یکی از 
این جشنواره ها است.

مسلمی مهنی با اشاره به این که هفته قرآن و عترت جنوب 
کرمان در اردیبهشت ماه برگزار می شود، تصریح کرد: 
جشنواره هنرهای نمایشی بیست و چهارم در سینما شوباد 
کهنوج، شعر و دلنوشته بیست و پنجم در مجتمع فرهنگی 
هنری امام رضا )ع( رودبار جنوب، نقاشی و خوشنویسی 
بیست و ششم در مجتمع فرهنگی هنری ولیعصر )عج( 
منوجان، آواها و نغمات بیست و هفتم در مجتمع فرهنگی 
هنری پیامبر اعظم )ص(عنبرآباد و جشنواره فیلم و گرافیک 
نیز در۲8اردیبهشت ماه در خیابان بسیج شهر قلعه گنج 

برگزار می شود.
او افزود: اختتامیه هفته قرآن و عترت جنوب کرمان ۲۹ 
اردیبهشت ماه در سالن شهید مداحی پور جیرفت برگزار 

می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان بیان کرد: 
در راستای تحقق بخشیدن به منویات رهبر معظم انقلاب 
و سیاست های راهبردی منشور توسعه فرهنگ قرآنی، دفتر 
تبلیغات و ترویج معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با همکاری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 

کرمان سومین هفته قرآن و عترت را برگزار می کند.
او در تشریح اهداف برنامه های هفته قرآن و عترت جنوب 
کرمان اظهار داشت:  فراهم کردن بستری مناسب برای ارائه 
آثار الهام گرفته از مفاهیم قرآنی، انعکاس حضور و تجلی 
عمیق مفاهیم قرآن در هنر زبان هنر تعلیم و تربیت ایرانی، 
کشف استعدادهای جوان و خلاق در زمینه هنر با محوریت 
موضوعات قرآن و عترت، حمایت از جوانان مستعد و گروه های 
فعال و خلاق در زمینه قرآن و عترت، معرفی آثار برجسته با 
موضوع قرآن و عترت برای رشد و گسترش فضاهای دینی 

مطابق با فرهنگ ایران اسلامی از جمله این اهداف است.

امام جمعه جیرفت به منظور رفع مشکلات این منطقه از 
دولت و استاندار جدید کرمان خواستار احیای ستاد راهبردی 

جنوب کرمان شد.
حجت الاسلام میثم تارم راه حل برطرف شدن مشکلات این 
منطقه را احیاء ستاد راهبردی جنوب کرمان برشمرد و گفت: 

این ستاد دارای یک کانون و مصوبه هیات دولت است.
او به انتصاب استاندار جدید استان کرمان اشاره و ضمن 
تبریک این انتصاب از خدمات دکتر زینی وند تشکر کرد و 
خواستار توجه بیشتر استاندار جدید در انتصاب مدیران شد.

امام جمعه جیرفت ادامه داد: وقت ما محدود است لذا زمان 
تجربه و آزمایش نداریم از این رو استاندار کرمان در انتخاب 

مدیران دقت بیشتری داشته باشد.
گمرک را از ضروریات این منطقه برای تسریع در حمل و نقل 

محصولات کشاورزی به بازارهای بین المللی برشمرد.
او بااو بر انتخاب مدیران متعهد، کارآمد و دلسوز تاکید کرد و 
گفت: استاندار جدید این موارد را در انتخاب مدیران لحاظ 

کند.
حجت الاسلام تارم در بخش دیگری از سخنان خود به 
ظرفیت های منطقه جنوب کرمان اشاره کرد و وجود حمل و 
نقل هوایی و  بیان اینکه تمدن هفت هزار ساله امتیازی برای 
جنوب کرمان است، اظهار داشت: مهد تمدن در جنوب و در 

حوزه هلیل است.
امام جمعه جیرفت به مشکل تردد در خروجی شهر جیرفت 
)جنگل آباد( اشاره کرد و خواستار تسریع در راه اندازی پل 

این منطقه شد.
حجت الاسلام تارم به راهپیمایی روز قدس اشاره کرد و ضمن 
تقدیر از حضور حماسی مردم دارالولایه اظهار داشت: قدس 
پاره تن جهان اسلام است و فلسطین فراموش شدنی نیست.

سرپرست سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شــهرداری کرمان از جان باختن 
۲ جوان در اســتخر ذخیره آب کشــاورزی  خبر داد و گفت:علت وقوع این حادثه 

بی احتیاطی و شنای غیرمجاز در این استخر بوده است.
ابراهیم بابایی افزود:آتش نشانان در ســاعت ۱۶و 4۶ دقیقه عصر سه شنبه از غرق 
شدن ۲ نفر در استخر ذخیره آب کشاورزی واقعه در حومه شهر کرمان )شرف آباد( 

مطلع شدند.
او اظهارداشــت: بلافاصله ۲ تیم تخصصی امداد و نجات به همراه ۲ دستگاه خودرو 

مجهز به تجهیزات نجات به محل حادثه اعزام شد.
بابایی در ادامه گفت:تیم های امداد و نجات ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
به سرعت در محل حادثه حضور یافتند وعملیات امداد و نجات را در دستور کار قرار 

دادند.
او بیان کرد: ۲ فرد دچار حادثه شده با تلاش و جســت وجوی  آتش نشانان از عمق 
استخر ذخیره آب کشاورزی خارج شدند اما متاسفانه این افراد جان خود را از دست 

داده بودند.
سرپرســت ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنــی شــهرداری کرمــان 
اظهار داشت:متاسفانه برخی افراد باوجود هشدارها و تذکرات مکرر به شهروندان در 
خصوص ورود نکردن به استخرهای کشاورزی و سدهای خاکی،بدون توجه به این 

نکات،باعث وقوع این حوادث می شوند.
او از مالکان اینگونه استخرها و مســئولان مربوطه درخواست کرد نسبت به نصب 

حفاظ و تابلو خطر برای اینگونه استخرها اقدامات لازم را انجام دهند.
بابایی افزود:همچنین از مردم و به ویژه جوانــان می خواهیم که با توجه به خطرات 

موجود، برای شنا،تفریح یا هرکار دیگری وارد اینگونه استخرها نشوند

شــهردار کوهبنان گفت: بــا تعامل و 
همکاری بین اعضای شورا در شش ماه 
سال گذشته حدود ۱۰ میلیارد تومان 

بودجه جذب کردیم.
احمد محمدی می گوید: نیاز اولیه در 
شهر کوهبنان آسفالت معابر بود که در 
این راستا قیر سهمیه و بافت فرسوده را 

پیگیری کردیم.
او گفت:برای ارائه خدمات بهتر و فوری 

شورا و شهرداری تلاش کرد کارخانه آسفالت را راه اندازی کند لذا بیش از ۲۵ هزار 
متر مربع از معابر اصلی و فرعی در چند ماه آینده آسفالت خواهد شد.

محمدی گفت: برای ارائه خدمات بهتر شــهرداران محلات به عنوان پل ارتباطی 
بین مردم و شهرداری فعالیت خود را شروع کردند.

به گفته شــهردار کوهبنان بلوار روبروی شــهرداری، بلوار امام رضا )ع( جلوی 
دادگستری در دستور آسفال قرار دارد، بازسازی سینمای شهرداری انجام شد و 
تلاش جهت اکران فیلم های جدید و برگزاری جشن در دستور کار قرار دارد البته 

در سال جدید 4۰ برنامه فرهنگی و اجتماعی اجرا خواهد شد.
محمدی گفت: پارک مقبره آخوند)آثار تاریخی کوهبنان( در چند فاز اجرا خواهد 
شد، نصب تابلو های راهنمای گردشــگری، جدول گذاری چند خیابان و کوچه، 
روشــنایی پارک ها انجام شده لذا درخواست داریم شــهروندان عزیز در حفظ و 

نگهداری وسایل و تجهیزات پارک ها کوشا باشند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی اســتان 
کرمان از کشــف ۲۶ هزار و ۶۰۰ لیتر 
گازوئیل قاچاق از یک دستگاه کامیون 
کشــنده در ایســت و بازرسی مرصاد 

خبر داد.
سرهنگ حمیدرضا میرحبیبی گفت: 
مامــوران پلیــس امنیــت اقتصادی 
مستقر در ایســت و بازرسی مرصاد به 
یک دستگاه کامیون کشنده مشکوک 

و آن را متوقف کردند.
او می گوید: ماموران در بازرســی از خودرو، ۲۶ منبع پلاســتیکی به مقدار ۲۶ 
هزار و ۶۰۰ لیتــر گازوئیل را که به صورت حرفه ای در کانتینر خودرو جاســاز 

شده بود، کشف کردند.
این مقام انتظامی گفت: کارشناسان ارزش ســوخت کشف شده را ۵ میلیارد و 

۷۱۹ میلیون ریال برآورد کرده اند.
او گفت: در این رابطه یک نفر دســتگیر و به همراه پرونده متشــکله برای سیر 

مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی اســتان کرمان با تاکید بر عزم پلیس در برخورد 
با قاچاق سوخت و فرآورده های نفتی از مردم درخواست کرد در صورت اطلاع 
از فعالیت های قاچاقچیان ســوخت، مراتب را از طریق تلفن مرکز فوریت های 

پلیسی ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

2 جوان کرمانی در استخر ذخیره آب 
کشاورزی  جان باختند

جذب بودجه میلیاردی 
برای شهرداری کوهبنان

کشف گازوئیل قاچاق در کرمان

سومین هفته قرآن و عترت در 
جنوب کرمان برگزار می شود

امام جمعه جیرفت خواستار 
احیای ستاد راهبردی 

در جنوب کرمان شد

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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وزارت صنعــت، معدن و تجــارت اعلام کرد: 
براساس دســتور وزیر صمت مقرر شده است 
فروش خودرو از این پس نه از طریق قرعه کشی 
در شرکت های خودروسازی، بلکه در سامانه 
فــروش یکپارچه خودرو و به صورت شــفاف 

انجام شود.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، مرکز روابط 
عمومی وزارت صمت در توضیح دستور وزیر 
صنعت، معدن و تجارت به ســازمان حمایت 
آورده است: در اجرای بند »۵« دستور هشت 
ماده ای رئیس جمهوری )موضوع نامه شماره 
۱۶۱8۹ مورخ ۱۵ اسفندماه سال ۱4۰۰( در 
خصوص چگونگی عرضه خودرو، برای ایجاد 
شفافیت و افزایش رضایت مندی مردم مبنی بر 
این که در اسرع وقت اصلاح و شفاف سازی لازم 
در آن صورت گیرد، مقرر شد تا زمان ایجاد توازن 
در عرضه و تقاضای خودرو که می تواند به حذف 
تدریجی قرعه کشی منجر شود، تمهیدات لازم 
برای قرعه کشی متمرکز خودرو توسط سازمان 
حمایت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان 
حداکثر تا تاریخ ۲۵ اردیبهشــت    ماه امسال، 
فراهم شود و همه خودروســازان از تاریخ ۱8 
اردیبهشــت ماه، هرگونه عرضه خــودرو را با 
هماهنگی آن سازمان و تنها از طریق سامانه 
متمرکز قرعه کشی انجام دهند تا ضمن ایجاد 
شفافیت موردنظر، امکان عرضه عادلانه تر برای 

تمامی خودرو های تولیدی فراهم شود.
براســاس این گــزارش، هــدف از دســتور 
ابلاغ شده به سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان، تنهــا جلوگیری از تضییع 
حقوق مــردم در همین مدت محــدود ادامه 
روند قرعه کشی فروش خودرو و حفظ حقوق 
خریداران واقعی اســت ضمــن اینکه اصلاح 
ساختار یک رویه صنعتی آن هم در موضوعی 
مانند تولید خودرو، فرآیندی یک شبه یا یک 
ماهه نیست، بلکه روندی حداقل میان مدت و 
نیازمند برنامه ریزی، تأمین قطعات و آمادگی 
خط تولید برای افزایش تولید است؛ اگرچه که با 
توجه به حساس بودن این موضوع برنامه ریزی 
برای انجام آن در کوتاه ترین زمان مدت، انجام 

شده است.

منع حضور بانک ها 
در بازار ارز و طلا

رایــی،  وزارت امــور اقتصــادی و دا
ســرمایه گذاری بانک ها در چهار بازار 
ارز، طلا، سکه و املاک را ممنوع کرده 
است. منع حضور بانک ها در بازار ارز و 

طلا، چه تاثیری بر قیمت ها دارد؟
به گزارش تجارت نیوز، وزارت اقتصاد، 
اخیرا از بسته ای با عنوان »راهبردها و 
سیاســت های بخش بانکی«، رونمایی 
کرده اســت که حضور بانک ها در بازار 

ارز و طلا را منع می کند.
بــه عبارت دیگــر، این بســته هرگونه 
ســرمایه گذاری بانک هــا، در زمینــه 
ارز، طلا، ســکه، املاک و مستغلات را 
ممنوع دانســته و از آنها خواسته است، 
منابع خــود را به ســمت فعالیت های 
مولد، ســودآور، ارزش آفریــن و تولید 

دانش بنیان هدایت کنند.
وزارت اقتصــاد در ایــن بســته تاکید 
کرده اســت که نه خــود بانک ها و نه 
زیرمجموعه های آنهــا، حق حضور در 

بازارهای مورد اشاره را ندارند .
اما مصوبــه جدیــد، چه تاثیــری در 
بازار طلا و ارز دارد؟ علــی طباطبائی، 
کارشــناس بازارهای مالی معتقد است 
منع بانک  ها از ســرمایه گذاری در این 
زمینــه، تاثیــر مســقیمی بــر بازارها 

نمی گذارد.
او بــه تجارت نیــوز توضیــح می دهد: 
مداخــلات ارزی بانک ها، تحت نظارت 
بانک مرکزی انجام می شــود و عایدی 

چندانی نیز برای آنها ندارد.
طباطبائی می افزاید: در سال های اخیر، 
ذخیره سازی طلا و ســکه نیز در میان 
بانک ها مرسوم شده است اما میزان آن 
به حدی نبوده که بر بازار تاثیر خاصی 

گذاشته باشد.
ایــن کارشــناس بازارهــای مالــی، 
ادامه می  دهــد: همچنیــن، تراز ارزی 
که بانک ها در ســال های اخیــر ارائه 
می کنند، از ســوی خود بانک مرکزی 
شــکل می گیرد. در نتیجه منع حضور 
آنها در بازار دلار و طلا، اثر چندانی در 
پی ندارد. به گفته او، حضور بانک ها در 
بازار ارز و طلا، چندان سوداگرانه نبوده 
است و آنها بیشتر مجری سیاست های 

بانک مرکزی هستند.
طباطبائــی می گویــد: هــدف وزارت 
اقتصاد از این مصوبه، بیشتر معطوف به 
بازار املاک و مســکن است که بانک ها 
در این بخــش حضور پررنگــی دارند. 
زمزمه هایــی نیز بــرای آغــاز دوباره 

ملک داری آنها شنیده می شد.

سخنگوی صنعت برق از حذف اصلاح تعرفه 
برق کشاورزان در طرح مانع زدایی از صنعت 
برق توسط نمایندگان مجلس خبر داد و گفت: 
با حذف این بند، عملا تغییری در قیمت برق 
کشاورزان ایجاد نمی شود و قیمت ها همانند 
گذشته خواهد بود. همزمان با این موضوع، 
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران 
گفت: تاکنون هیچ ابلاغیه ای برای افزایش 
قیمت برق صنایعی مانند سیمان منتشر نشده 

و نرخ برق صنایع مطابق سال گذشته است.
به گزارش ایرنا از شرکت مدیریت شبکه برق 
ایران، »مصطفی رجبی مشهدی« درباره  
برنامه های پیش رو برای کنترل مصرف برق 
در تابستان و نیز جلوگیری از قطعی مکرر 
برق صنایع افزود: امسال برای جلوگیری 
از ایجاد بحران برق در تابستان، برنامه های 
متنوعی در زمینه تامین برق در دستور کار 

قرار گرفته است.
وی ادامه داد: مقرر شد تا ظرفیت های 
نیروگاهی و ارتقای نیروگاه های موجود تا ۶ 
هزار مگاوات توسعه داده شود، اکنون ارتقای 
وضعیت نیروگاه های موجود نیز مورد توجه 
بوده که امید است این واحدها در مدار تولید 
قرار بگیرند تا بتوان از این طریق شاهد کمک 

به شرایط تامین برق بود.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: علاوه 
بر این تعدادی از برنامه های تشویق محور در 
سمت تقاضا مورد توجه واقع شده که در این 
طرح ها برخی از بخش ها مانند بخش صنعتی، 
کشاورزی و خانگی و نیز بخش های تجاری 
و اداری برای پیشبرد درست اهداف و نیز 

دستیابی به آنها مشارکت خواهند داشت.
رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: این طرح 
بدین صورت خواهد بود که تعمیرات واحدهای 

صنعتی به دوران اوج مصرف برق منتقل شوند 
تا بتوان به واسطه کاهش مصرف برق در این 
برهه از زمان شاهد کمک به شبکه سراسری 
برق کشور باشیم. وی اظهار داشت: در مقابل 
این کمک صنایع، انرژی مورد نیاز آنها را در 
بخش برق و در سایر مواقع تامین خواهیم کرد.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران 
درباره اینکه امکان خود تامینی صنایع یا 
ساخت نیروگاه ها از طریق صنایع وجود دارد یا 
خیر، گفت: وزارت نیرو برنامه ساخت ۱۰ هزار 
مگاوات از نیروگاه های خودتامین را در محل 
صنایع و با سرمایه گذاری خود واحدهای 

تولیدی در دستور کار قرار داده است.
رجبی مشهدی بیان داشت: در این زمینه 
تسهیلاتی نظیر تسهیل شرایط اتصال به 
شبکه نیروگاه ها مدنظر است که تاکنون 
مساله مربوط به پیشبرد حدود پنج هزار و ۶۰۰ 
مگاوات از این نیروگاه ها قطعی شده و به اتمام 

رسیده است.

وی افزود: همچنین باقی صنایع به دنبال 
مجوزها و نیز تهیه زمین برای نصب نیروگاه 
ها هستند که امید است بتوانند در سه یا چهار 
سال آینده آن را اجرایی کنند و ظرفیت های 

مدنظر در مدار تولید قرار بگیرند.
این مقام مسوول خاطرنشان کرد: با این اقدام 
میزان دریافتی برق از شبکه سراسری برای 
صنایع انرژی بر کمتر خواهد شد و اجازه 
داده می شود تا امکان تامین برق برای همه 

مشترکان فراهم شود.
سخنگوی صنعت برق ایران به هزینه تاسیس 
نیروگاه اشاره کرد و گفت: با توجه به مجزا بودن 
طرح ها و فعالیت صنایع، هزینه تاسیس نیروگاه 
ها در هر یک از صنایع متفاوت است و این امر 

وابسته به نوع واحد نیروگاهی خواهد بود.
وی ادامه داد: به طور قطع ساخت نیروگاه هزینه 
بر و نیازمند زمان است که براساس برنامه ریزی 
های انجام شده قرار بر این است تا این نیروگاه 
ها در چهار سال آینده بر مدار تولید قرار بگیرند.

با وجود آن که دولت در دو سال گذشته به منظور 
حمایت از مستاجران، مصوبه تمدید خودکار 
قراردادهای اجاره و تعیین سقف برای اجاره بها را 
اجرایی کرد امسال هنوز تصمیمی در این زمینه 
اتخاذ نشده؛ هرچند آمار دو سال قبل از بی اثری 

این مصوبه حکایت دارد.
به گزارش ایسنا، دولت برای سال ۱4۰۱ هنوز 
تصمیمی درخصوص تعیین سقف مجاز برای 
افزایش اجاره بهای مسکن نگرفته است؛ البته 
تجربه دو سال گذشته نشان می دهد به دلایلی از 
جمله رشد تورم و نبود هماهنگی بین دستگاه های 
متولی، سیاست نرخ گذاری برای اجاره بها به 

کنترل قیمت ها در بازار اجاره منجر نشده است.
بنا بر شنیده ها دولت سیزدهم قرار است در 
خصوص مکانیزم کنترلی بازار اجاره تصمیم گیری 
کند. طی سال های ۱۳۹۹ و ۱4۰۰ که با اپیدمی 
ویروس کرونا مواجه بودیم، دولت دوازدهم به 
منظور حمایت از مستاجران، مصوبه تمدید 
خودکار قراردادهای اجاره و تعیین حدنصاب 
افزایش سالیانه برای اجاره بها را اجرایی کرد. به این 
ترتیب اعلام شد که قراردادهای اجاره باید تمدید 
شود و صاحب خانه ها در تهران نمی توانند بیش 
از ۲۵ درصد، مبلغ اجاره سالیانه را افزایش دهند. 
این میزان برای سایر کلانشهرها ۲۰ درصد و دیگر 

شهرهای کشور ۱۵ درصد تعیین شد.
در کنار آن به مستاجران وام ودیعه مسکن 
پرداخت شد که سقف آن در سال ۱4۰۰ در شهر 
تهران ۷۰ میلیون تومان بود. البته بنا به دلایل 
متعدد از جمله سخت گیری بانک ها در معرفی 
ضامن رسمی، تکمیل ظرفیت سهمیه بانک ها و 
نبود منابع کافی، تعداد کمی از مستاجران موفق 

به دریافت این تسهیلات شدند.
از طرف دیگر آمار و ارقام نشان می دهد سیاست 
تعیین حدنصاب برای افزایش اجاره بها چندان 

جواب نداده است؛ چرا که مطابق آمار بانک مرکزی 
در پایان سال ۱۳۹۹ نرخ رشد سالیانه اجاره بها در 
کل کشور ۳۵ درصد بود و  در سال ۱4۰۰ این رقم 
به ۵۰ درصد رسید. در شهر تهران نیز سال ۱۳۹۹ 
میزان رشد سالیانه اجاره بها ۳۱ درصد ثبت شد 
و سال ۱4۰۰ به 4۶ درصد رسید. اگرچه مصوبه 
دولت در دو سال گذشته لازم الاجرا بود ولی شواهد 
و قرائن نشان می دهد که بسیاری از صاحبخانه ها 
قانون را دور زدند. گرفتن سفته و چک و تضامین 
لازم یا نوشتن دو قرارداد جداگانه که یکی در 
دفتر املاک و دیگری به صورت غیررسمی منعقد 
می شود از جمله شگردهای مالکان در مواجهه 
با مستاجران است. بعضی مستاجران نیز عنوان 
می کنند که شکایت آنها از مالک به نتیجه نرسیده 
و شورای حل اختلاف، حکم به تخلیه واحد 

مسکونی داده است.
سال گذشته مصوبه تعیین سقف اجاره بها اوایل 
خردادماه به تصویب رسید.طبق گفته محمد  

اسلامی ـ وزیر سابق راه و شهرسازی  تمدید 
اجباری قراردادهای اجاره تا سه ماه بعد از اعلام 
رسمی اتمام پایان کرونا قابل اجرا خواهد بود. هر 
فردی که اجاره اش تمام شده باشد با درصدی که 
اعلام خواهد شد مجددا اجاره نامه خود را تمدید 
خواهد کرد و نیازی به اسباب کشی وجود ندارد. در 
واقع مالکان نمی توانند مستاجران را جواب کنند.

با توجه به آن که میزان ابتلا و مرگ و میر ناشی از 
ویروس کرونا در سال جاری تا حد قابل توجهی 
کاهش یافته، باید ببینیم که آیا دولت هنوز هم 
سیاست تعیین حدنصاب برای قراردادهای اجاره را 
ادامه می دهد یا تصمیم دیگری اتخاذ خواهد کرد.

برخی نمایندگان مجلس در سال جاری نیز با 
هشدار نسبت به رشد اجاره بهای مسکن گفته اند 
که بازار اجاره باید فورا مدیریت شود. از طرف 
دیگر کارشناسان بر افزایش ساخت و ساز، عرضه 
واحدهای استیجاری توسط دولت و کنترل تورم 

عمومی تاکید دارند.

قیمت برق کشاورزان و صنایع  افزایش نمی یابدسقفی برای اجاره بها تعیین نشد

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس، با اشاره به آغاز فرآیند 
اختصاص سهام به جاماندگان، از واگذاری سهام عدالت به 
ولویت هستند،  فرادی که در ا ز ا ر تا پنج میلیون نفر ا چها

خبر داد.
براهیمی، رییس  ا قتصادآنلاین؛ محمدرضا پور به گزارش ا
رییس  ده،  نزا قربا حسین  و  مجلس  قتصادی  ا کمیسیون 
سازمان خصوصی سازی، به تشریح جزییات طرح اختصاص 

سهام عدالت به مشمولان جامانده پرداختند.
به گفته قربانزاده، کارگروهی متشکل از وزارت اقتصاد و وزارت 
تعاون برای تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت تشکیل 

شده و اختصاص این سهام در سال جاری، قطعی است. 
سهام عدالت به چه اشخاصی تعلق می گیرد؟

به گفته رییس سازمان خصوصی سازی، مشمولان سهام 
عدالت در ۲۰ گروه شناسایی شده بودند که شامل کارکنان 
شاغل، کمیته امداد، بهزیستی می شدند. در حال حاضر نیز 
باید استعلام صورت گیرد، اما برآوردها حدود ۵ میلیون نفر 

است.
ر  ینکه یک میلیون و ۳۰۰هزا براهیمی نیز با اشاره به ا پورا
نفر از افراد تحت پوشش کمیته امداد، سهام عدالت دریافت 
نکرده اند، گفت: این افراد، بخشی از جاماندگان هستند و بر 
اساس قانون باید سهام به آن ها واگذار شود که این سهام 
ر خواهد شد. نزدیک به دو میلیون  با تخفیف به آنها واگذا
ز  د تحت پوشش بهزیستی نیز، بخشی ا فرا ز ا ر ا و ۳۰۰هزا

جاماندگان سهام عدالت هستند. 
به گفته رییس کمیسیون اقتصادی مجلس، دولت ظرفیتی 
را ایجاد کرده است تا اختصاص سهام عدالت انجام شود. این 
ظرفیت به اندازه ای است که ما بتوانیم با اولویت های تحت 
ر میلیون تا پنج  د و بهزیستی را چها مدا پوشش کمیته ا
میلیون در نظر بگیریم و بقیه را اضافه کنیم. سقف آن حداکثر 
نتها نزدیک می شویم،  تا ۲۰ میلیون است، اما هرچه ما به ا
اولویت های ما کاهش پیدا می کند یا درصد اعطای سهام هم 

می تواند تغییر پیدا کند.
چه اشخاصی در اولویت 

دریافت سهام عدالت هستند؟
افرادی که برای دریافت سهام در اولویت قرار می گیرند، حدود 
چهار تا پنج میلیون نفر هستند. اولویت بعدی، افرادی هستند 
که تحت پوشش نیستند، اما بر اساس قانون و اطلاعاتی که 
وضعیت دارایی، درآمد و شرایط زندگی آنها را تعریف می کند، 

با روش علمی شناسایی خواهند شد.
لازم به ذکر است که فراخوان ثبت نام برای دریافت سهام 
عدالت از طریق رسانه ملی اعلام و تمام فرآیندها پیگیری 

خواهد شد.

آغاز فرآیند اختصاص سهام عدالت به جاماندگان 
۵ میلیون نفر سهام عدالت 

دریافت می کنند

تشکیل سامانه فروش یکپارچه 
خودرو در وزارت صمت

 قرعه کشی خودرو از 
دست خودروسازان 

خارج می شود
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یارانـه آرد از ۳روز قبـل حـذف شـد. اقدامـی کـه وزیر 
جهاد کشـاورزی آن را در راسـتای حفظ امنیت غذایی 
بعد از جنگ اوکراین اعـلام کـرده . آرد ۱۲ هزار تومانی 
قیمت ماکارونی را سـه برابـر و یک نان باگـت معمولی 
را بـه ۱۰ هزار تومان رسـانده. بـا این حال سـاداتی نژاد 
روز گذشـته از پرداخت یارانه افزایش قیمـت آرد گفته 
و مدعی اسـت کـه یارانـه ای که بـه خاطر گران شـدن 
آرد به مـردم خواهـد داد، بیشـتر از هزینه ای اسـت که 

بـه آن ها تحمیل شـده اسـت.
سـیدجواد سـاداتی نژاد بـا بیـان اینکه جنگ روسـیه و 
اوکرایـن دنیـا را با یـک بحـران امنیـت غذایـی مواجه 
کرده اسـت زیـرا حجم زیـادی از غـذای جهـان در این 
منطقه تولید می شـود، گفت: این دو کشـور ۷۰ درصد 

روغـن و ۳۰ درصـد غلـه جهـان را تولیـد می کنند.
او ادامـه داد: این اتفاق باعث شـده همه کشـورها دچار 
بحـران در امنیـت غذایـی شـوند. در برخـی کشـورها 
جیره بنـدی مـواد غذایـی صـورت گرفتـه و قیمـت 
کالاهـای اساسـی در اقـلام مختلـف بیـن ۳4 تـا ۶۰ 

افزایـش یافتـه اسـت.
وزیـر جهـاد کشـاورزی با بیـان این کـه بـرای پایداری 
و حفـظ امنیـت غذایی همـه دولت هـا بر روی مسـئله 
امنیـت غذایـی تمرکـز دارنـد، گفـت: مـا نیـز در ایران 
بـه دلیـل اینکه بـه گنـدم یارانـه می دهیـم طبیعتـا با 
افزایـش قیمـت جهانـی و چالش هـای بحـران امنیت 
غذایی ایـن فاصله زیـاد شـده و همین موضـوع قاچاق 

را افزایـش داده اسـت.
سـاداتی نژاد در ادامـه بـه وضعیـت قاچـاق نیـز اشـاره 
کـرد و گفـت: گزارش هـا نشـان می دهـد کـه حجـم 
فزاینده قاچـاق انجام می شـود که جلوگیـری فیزیکی 
از آن امـکان نـدارد. بـرای مثـال وقتـی یـک کیسـه 
آرد ۵۰ کیلویـی را ۳8هـزار تومـان مـی فروشـیم، آن 
طرف مرزهـا قیمت بـه ۵۰۰ تـا ۶۰۰ هـزار تومـان هم 

می رسـد.
او تصریح کـرد: قانون بودجه سـال ۱4۰۱ دولت را ملزم 
می کند نظام توزیع یارانـه را تغییر دهد. یعنـی یارانه از 
روی کالا با توجه به بحرانـی که در جهان وجـود دارد و 
باید سـفره مـردم را حفظ شـود به سـمتی حرکت کند 
که این یارانه مسـتقیماً به دسـت مردم برسـد. این کار 

با توجه به شـرایط جهانی سـرعت گرفته اسـت.
آرد را ۱2 هـزار تومان کردیم تـا جلوی قاچاق 

را بگیریم
وزیر جهاد کشـاورزی در ادامـه گفـت: در گام اول برای 
اینکـه قیمـت نـان در نانوایی های کشـور تغییـر نکند 
که هیچ تغییری هم نکـرده، آرد صنـف و صنعت یعنی 
گندمی که به صنـف و صنعت داده می شـد با نـرخ آزاد 
هـر کیلـو ۱۲ هزار تومان محاسـبه شـده تـا با ایـن کار 
بتوانیـم از قاچاق ایـن کالا جلوگیری کنیـم. همچنین 
دولت ملزم بـه جبـران این موضوع اسـت کـه یارانه ای 
در روزهای آینده ایـن افزایش قیمت را جبـران خواهد 
کـرد و مبلغی کـه بـه مـردم داده خواهد شـد بیـش از 
هزینه اسـت که به آنها تحمیل می شـود. ایـن اقدام در 

رفع فقر مطلـق هم بسـیار حائـز اهمیت خواهـد بود.
سـاداتی نژاد بـا بیـان ایـن کـه سـال گذشـته بـا 
خشکسـالی شـدیدی مواجه بودیـم، گفـت: کل گندم 
خریداری شـده در سـال ۱4۰۰، 4.۵ میلیـون تـن بود. 
این نشـان می دهد نسـبت به هشـت میلیـون تنی که 
در بعضـی سـال ها می خریدیـم این خشکسـالی چقدر 
باعـث کاهـش تولیـد شـده اسـت. البتـه کل منطقـه 
درگیر خشکسـالی اسـت و یکی از کشـورهای همسایه 
ما کـه سـه میلیون تـن کمبـود گنـدم دارد قصـد دارد 
این کمبود را از کشـور مـا به صورت قاچـاق تامین کند 

که ایـن موضوع نیـاز بـه صیانـت دارد.
قیمت نان تغییری نکرده

او در ادامه گفت: متأسـفانه در حال حاضر هیچ کشـتی 
در اوکرایـن پهلو نمی گیرد و سـال آینده بحـران غلات 
ادامـه دار خواهـد بـود. دولـت از پایـان سـال گذشـته 
تمهیـدات لازم را بـرای تامیـن ارز علیرغـم سـختی ها 
اندیشـیده اسـت تـا فراوانـی داشـته باشـیم. در حـال 
حاضر نیز هیـچ کمبودی در کالاهایـی مانند ماکارونی، 
غـلات، نهاده های دامی و روغن در کشـور وجـود ندارد.

وزیـر جهـاد کشـاورزی در پایان گفـت: قیمت نـان در 
حـال حاضـر در کشـور هیـچ تغییـری نکـرده اسـت و 
اخباری که در این زمینه منتشـر شـده نادرسـت است. 
فقـط گنـدم صنـف و صنعـت بـه صـورت آزاد عرضـه 

می شـود.
نان باگت ۱۰ هزار تومان

درحالـی کـه سـاداتی نـژاد از عـدم تغییـر قیمـت نان 

گفته کـه نانوایان سـنتی به بهانـه اضافه کـردن کنجد 
یا سـایر اقـلام قیمـت نـان را گـران کردند. قیمـت نان 
فانتـزی نیـز از همـان روز گذشـته بـه صورت رسـمی 

افزایـش یافته اسـت. 
آنگونه کـه صدا و سـیما گـزارش داده، آرد کیسـه ای از 
۷۰ هزار، بـه۶۷۰ هزار تومان رسـیده اسـت. موضوعی 
کـه منجـر به جهـش قیمتـی انـواع نـان فانتزی شـده 
اسـت.بر اسـاس ابلاغیه اتحادیه صنـف نان های حجیم 
و نیمـه حجیم تهـران، هر عدد نـان باگـت معمولی ۱۰ 
هزار تومـان قیمت خـورده اسـت.نان شـیرمال هم ۱8 
هـزار تومان، نـان تسـت بـزرگ ۲۹هـزار تومـان و نان 

فتیز نیـز ۱۵هـزار تومان قیمـت خورده اسـت.
ماکارونی ۳برابر شد

طبـق اعـلام سـازمان حمایـت مصـرف کننـده و 
تولیدکننـده، حداکثـر قیمـت مصـرف کننـده انـواع 
ماکارونـی رشـته ای سـاده بـا لحـاظ مالیات بـر ارزش 
افـزوده ۵۰۰ گرمـی ۱۷ هـزار تومـان، ۷۰۰ گرمی ۲4 
هزار تومـان و ۱۰۰۰ گرمی ۳4 هزار تومان تعیین شـد. 
بـه گـزارش خبرگـزاری خبرآنلاین، عبـاس تابش طی 
نامـه ای بـه معـاون صنایـع عمومـی وزارت صنعـت، 

معـدن و تجارت)صمـت( بـا اشـاره بـه اعـلام نـرخ 
گنـدم بخـش صنـف و صنعـت از سـوی وزارت جهـاد 
کشـاورزی و تعییـن نـرخ آرد و تصویـب آن در جلسـه 
مـورخ کارگـروه تنظیم بـازار محصـولات کشـاورزی و 
مکاتبات متعـدد انجمن هـای کارخانه هـای ماکارونی 
مبنـی بـر درخواسـت افزایـش قیمـت محصـولات 
تولیدی بـه دلیـل افزایش هزینه هـای مرتبـط از قبیل 
دسـتمزد، کرایه حمل، بسـته بنـدی و …، اعـلام کرد 
که با لحـاظ آرد ۲۷ درصد سـبوس گیری شـده و طرح 
موضوع در جلسـه سـتاد تنظیم بـازار، حداکثـر قیمت 
مصرف کننـده انواع ماکارونی رشـته ای سـاده با لحاظ 
مالیات بـر ارزش افـزوده ۵۰۰ گرمـی ۱۷ هـزار تومان، 
۷۰۰ گرمـی ۲4 هـزار تومـان و ۱۰۰۰ گرمـی ۳4 هزار 
تومان تعییـن شـد. همچنین در ایـن نامه تاکید شـده 
که قیمت سـایر احجـام باید به تناسـب عملیاتی شـده 
و در خصوص سـایر محصولات تولیـدی مطابق ضوابط 
قیمت گـذاری مصوب هیئـت تعیین و تثبیـت قیمتها 
اقدام شـود. قیمت قبلـی ماکارونی ۵۰۰ گرمـی، ۷۰۰ 
گرمـی و ۱۰۰۰ گرمی بـه ترتیـب ۶۳۰۰، 8۶۰۰ و ۱۲ 

هـزار و ۵۰۰ تومـان بود.

چالش گرانی به آرد رسید
ساداتی نژاد: قیمت نان در نانوایی ها هیچ تغییری ندارد

بعد از گرانی ۳ برابری ماکارونی و ۱۰ هزار تومان شدن یک نان باگت، وزیر جهاد کشاورزی از پرداخت یارانه مستقیم به مردم خبر داد
گزارش
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با مقایســه آمار مربوط به بهمن و اسفند ســال ۱4۰۰ مشاهده می شود 
که نسبت تعداد و ارزش چک های برگشــتی به مبادله شده به ترتیب با 

کاهش ۱.۱ درصدی و ۹.۱ درصدی همراه بوده است.
به گزارش خبرنــگار مهر، بنا بر گــزارش بانک مرکــزی از آخرین آمار 
مربوط به چکهای مبادلهشــده در اسفند ماه سال ۱4۰۰، در این ماه در 

مجموع ۷ میلیون فقره چک به ارزش ۲۹۹.۵ هزار میلیارد تومان مبادله شده که از این میان 
۶۲۲ هزار فقره چک به ارزش ۳۳.۱ هزار میلیارد تومان برگشت خورده است؛ از این رو نسبت 
تعداد و ارزش چکهای برگشتی به مبادله شده در اسفند ماه سال ۱4۰۰ به ترتیب برابر با 8.۹ 

درصد و ۱۱ درصد شده است.
با مقایسه آمار مربوط به بهمن و اسفند سال ۱4۰۰ مشاهده می شود که نسبت تعداد و ارزش 
چک های برگشــتی به مبادله شــده به ترتیب با کاهش ۱.۱ درصــدی و ۹.۱ درصدی همراه 

بوده است.

کاهش ۹ درصدی نسبت ارزش چک های برگشتی

مقام مسئول وزارت راه از فرصت ۲۰ روزه متقاضیان مجرد نهضت ملی 
مسکن برای بارگذاری تعهدنامه محضری خبر داد و گفت: در صورت عدم 

انجام این کار متقاضیان حذف می شوند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، خلیل محبت خواه اظهار کرد:  متقاضیان 

مرد مجرد بالای ۲۳ سال تا ۳۱ اردیبهشت فرصت دارند وارد پورتال نهضت ملی مسکن به آدرس 
saman.mrud.ir شده و تعهدنامه محضری را دانلود کنند.

وی ادامه داد: این متقاضیان سپس باید به دفتر خانه اسناد رسمی مراجعه کرده و پس از تکمیل 
تعهد نامه و ثبت محضری، اسکن تعهد نامه تکمیل شده را مجددا در سایت بارگذاری کنند تا 

شرایط احراز توسط اداره کل راه و شهرسازی استان تهران پی گیری و دنبال شود.
وی عدم بارگذاری اسکن تعهد نامه محضری تکمیل شده و ممهور به مهر محضری را بارگذاری 
ناقص مدارک اعلام کرد و  افزود: تا پایان اردیبهشت باید ویرایش ها توسط متقاضیان انجام شود، 
چراکه پس از تاریخ اعلام شده عملا امکان ویرایش وجود نداشته و نقص مدارک منجر به حذف 

متقاضی خواهد شد.

فرصت ۱۷ روزه متقاضیان مجرد نهضت ملی 
مسکن برای بارگذاری تعهدنامه محضری

علی اصغر ملکی، رییس اتحادیه گوشت گوسفندی، از کاهش ۳۰ 
تا ۳۵ درصد تقاضای گوشت در ماه رمضان سال جاری نسبت به 
سال گذشــته خبر داد و دلیل آن را بدتر شدن شرایط اقتصادی 

مردم دانست.
ملکی با تاکید بر اینکه این کاهش تقاضا در حالی اتفاق افتاد که قیمت ها در ماه رمضان 
کاهشی بودند، افزود: قیمت گوشت گوسفندی در ماه رمضان کاهش ۱۰ تا ۱۵ درصدی 

داشت اما، این کاهش قیمت هم تحریکی برای تقاضای بازار ایجاد نکرد.
وی تصریح کرد: آغاز ماه رمضان بلافاصله  بعد از نــوروز فرصت تامین دوباره مالی برای 
خرید کالاهای اساســی را به مردم نداد و این موضوع کاهش تقاضای خرید گوشت قرمز 

بسیار موثر بوده است.
پیش تر نیما حبیب  فر، عضو هیات مدیره اتحادیه تهیه و توزیع گوشــت گاوی، نیز گفته 
بود؛ ماه رمضان امسال میزان تقاضا برای خرید گوشت گاو و گوساله روند کاهشی به خود 

گرفت و تقاضا برای خرید آن  ۱۰ تا ۱۵ درصد کاهش پیدا کرده است.

رییس اتحادیه گوشت گوسفندی؛
کاهش ۳۵ درصدی تقاضای گوشت در ماه رمضان

$بازار$ مسکن$ بانک 

کاغذ اقتصادی
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داستان »ایران«؛ از چنگال 
شکارچیان تا مادرشدن

سه دختر »ایران«، یوز ماده ای که محیط زیست انتظار تولد فرزندانش را 
می کشید بالاخره متولد شدند. داستان زندگی »ایران« از لحظه کشف تا 
لحظه مادر شدن اما به این سادگی نبوده و این یوز ماده اتفاقات زیادی را 

برای رسیدن به این لحظه پشت سر گذاشته است.
به گزارش ایسنا دوشنبه )4 دی ماه ۱۳۹۶( توله یوز هشت ماهه ماده ای 
طی همکاری مشترک یگان حفاظت محیط زیست و پلیس امنیت از 
قاچاقچیان حیوانات کشف و به پردیسان منتقل می شود. این توله یوز 
که»ایران« نام گرفت، در زمان کشف از سوء تغذیه رنج می برد و در کنار 
آن به علت جدایی زودهنگام از زادگاه خود، بسیاری از مهارت های بقا را 
فرا نگرفته بود. دو سال می گذرد و در دومین روز اردیبهشت ماه ۹8 اخبار 
امیدوار کننده ای از »ایران« به گوش می رسد. حمید ظهرابی- معاون وقت 
محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست-  
اعلام می کند: »ایران« یک ماده خوب است و سن پایینی دارد. رفتارهای 

جفت گیری را هم از خود نشان می دهد.
حدود یک سال بعد مرحله جدیدی در زندگی »ایران« جوان آغاز می شود. 
قرار است ماده یوز جوان از پردیسان کوچ کند و به زیستگاه اصلی خود در 
سمنان باز گردد. ۱۷ فروردین ماه ۱۳۹۹ با تایید امیر عبدوس- مدیر کل 
محیط زیست استان سمنان- »ایران« به محل تکثیر در اسارت یوز که در 

استان سمنان قرار دارد، منتقل می شود.
۱۷ خرداد ۱۳۹۹ مرتضی پورمیــرزای - مدیرعامل انجمن یوز ایران - 
می گوید: یوزپلنگ سه ساله ماده ای که اکنون در منطقه حفاظت شده 
توران در استان سمنان نگهداری می شــود، هنوز شانس زیادی برای 
زادآوری دارد بنابراین نباید فرصت را از دست بدهیم. »ایران« در بهترین 
دوران خود برای زادآوری قرار دارد و ما راه حل دیگری برای حفاظت از 

گونه هایی نداریم که در اسارت هستند. 
بیش از یک سال ازاظهار نظرهای کارشناســان محیط زیست درباره 
پتانسیل باروری ایران می گذرد، ۶ بهمن ماه ۱4۰۰ است و در روزهای 
پایانی قرن اخبار خوبی از ایران به گوش می رسد. مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان سمنان می گوید: ساعت ۷ صبح روز شنبه )۲ بهمن ماه( 
علائم استروس)فحلی( در یوز ماده پارک ملی توران مشاهده شد و طی این 
مدت دوربین های تحقیقاتی ۱۷ بار در ساعات مختلف شبانه روز، تلاش دو 

یوزپلنگ ماده و نر را برای انجام عمل لقاح ثبت کردند.

معاون سابق سـازمان شـهرداریها و دهیاری های 
کشـور با تاکید بر اینکه هرچه نهادهـای انتخابی 
را بـه جای انتصابـی افزایش دهیم قدرت بخشـی 
بـه جامعـه و مـردم محقـق شـده اسـت، گفـت: 
سیاسـت زدگـی موجب می شـود از کلیـد دانش 
و ظرفیـت مدیریـت شـهری نتوانیـم به درسـتی 
اسـتفاده کنیم؛ بی تردیـد دولت و نظام تـا زمانی 
که تکلیف خـود را بـا تعریـف امور محلی روشـن 
نکنـد، امکان تحقـق مدیریـت یکپارچه شـهری 
وجـود نخواهـد داشـت اولیـن دورهٔ انتخابـات 
سراسری شـوراهای اسـلامی کشـور در ۷ اسفند 
سـال ۱۳۷۷ بـا اسـتقبال زیاد مـردم در بیـش از 
4۰۰۰۰ حـوزه انتخاباتی برگـزار گردیـد و نهایتاً 
حـدود ۲۰۰ هـزار نفـر از منتخبین مـردم جهت 
اداره امور شـهرها و روسـتاهای کشـور بـه عنوان 
عضـو شـورای اسـلامی شـهر یـا روسـتا انتخاب 
شدند؛ امروز ۲۳ سـال از عمر شـوراها می گذرد و 
ششمین دوره شـوراها در سراسر کشـور مشغول 
بـه کار اسـت با توجـه بـه همیـن تجربـه جامعه 
شـورایی و به بهانـه ۹ اردیبهشـت ماه روز شـروع 
به کار شـوراهای اسـلامی در سـال ۱۳۷8 که روز 
ملـی شـوراها نـام گرفته اسـت گفـت و گویـی با 
علـی نوذرپـور، معاون سـابق امـور شـهرداری ها 
و دهیاری های سـازمان شـهرداری هـا و دهیاری 
های کشور داشـتیم که مشـروح این گفت و گو را 

در ادامـه مـی توانیـد بخوانید.
علی نوذرپـور در گفـت و گو با ایسـنا، در تشـریح 
سـیر تحول، رشـد و جایگاه فعلی جامعه شورایی 
کشـور گفت: جایـگاه قانونی شـوراها بـا دو کلید 
واژه نظـارت و مشـارکت قابـل تعریف اسـت؛ اگر 
این دو کلید واژه را بررسـی کنیـم در هر دو بخش 
مسائل جدی داشـته ایم و در تحقق آن با مسائلی 
مواجه هسـتیم. در بحث مشـارکت که مهم ترین 
وظیفـه شـورا قلمـداد می شـود و بـه واسـطه آن 
باید مشـارکت مـردم را در امور شـهر فراهم کند، 
می تـوان گفـت کـه در ابتـدای کار هسـتیم؛ در 
حقیقت شوراها را در سـطح بندی محله و منطقه 
نداریـم که بتوانند مشـارکت در سـطوح شـهری 
فراهـم کننـد و از سـوی دیگر شـورا هـم اقدامی 
بـرای ایجـاد انجمن هـای اجتماعـی، امـدادی و 
ارشـادی مطابـق بنـد ۷ مـاده 8۰ قانون شـوراها 
انجـام نـداده اسـت. بـه ایـن ترتیـب در انتخابات 
شـورا هیـچ وجهـی از مشـارکت مـردم در برنامه 
ریزی و سیاسـت گذاری و حتی اقدامـات اجرایی 

مشـاهده نمی کنیـم.
باید لایحه قانونی تاسیس شوراهای 
محلی و مناطق شهری تهیه می شد

وی افـزود: عـدم مشـارکت مـردم را می تـوان 
بزرگتریـن نقطـه ضعـف شـوراها در همـه ادوار 
دانسـت؛ تمهیـد شـورایاری هـم کار سـاز نبـود 
چرا کـه شـورایاری تمهیـد مدیریتی اسـت که از 
جنبه قانونـی مشـکلاتی جـدی دارد و در آخرین 
وضعیت این نهاد، سـازمان بازرسـی کل کشـور و 
دیوان عدالت اداری مصوبات شـورای شـهر تهران 
و هیات وزیـران دربـاره شـورایاری ها را لغـو کرد. 
این اتفـاق به درسـتی هـم افتاد چـرا کـه قانونی 
نبود و بهترین راه این بود که شـورای شـهر تهران 
و یا شـورای عالی اسـتانها و یا حتی وزارت کشـور 
لایحه قانونی تاسـیس شـوراهای محلی و مناطق 
شـهری را تهیـه می کردنـد و در هیـات دولـت و 
مجلس به تصویب می رسـاندند تا شـورای محله 
بـه معنـای واقعـی و بـا اختیـارات معیـن قانونی 

شـکل می گرفـت.
نظارت شورا در عمل محدود به نظارت بر 

امور شهرداری شده است
نوذرپـور ادامـه داد: در حوزه نظـارت هم به همین 
شـکل نظـارت بـر امـور شـهر در عمـل محـدود 
شـد بر نظارت بـه امـور شـهرداری ها کـه آن هم 
در واقـع نظـارت هـای مـوردی و اتفاقـی اسـت. 
یعنـی سـاز و کار معینـی بـرای اینکه بـه صورت 
سیسـتماتیک نظـارت انجام شـود و ایـن نظارت 

بتواند در اختیار شـورا قرار گیرد و شـورا بر اساس 
این سـاز و کار، نظارت خود را عملیاتی کند شکل 
نگرفتـه اسـت. وی تصریـح کـرد: از سـوی دیگر 
شـورا در نظارت هـم، شـرکای زیادی پیـدا کرده 
اسـت به شـکلی که در خود شـهرداری سـازمانی 
شـکل گرفته بـه نام سـازمان بازرسـی که شـبیه 
سـازمان بازرسـی کل کشـور اسـت علاوه بـر این 
نهادهـای اطلاعاتـی و امنیتـی و قـوه قضاییه هم 

هسـتند که حتی خود شـورا هم زیر نظـارت برده 
اند کـه این یک مسـئله اسـت؛ اگـر شـورا ناظر بر 
اداره امور شهر اسـت دستگاه های حکومتی دیگر 
اعـم از دولتـی و غیردولتـی بایـد بـه ایـن وظیفه 
شـورا کـه در قانـون اساسـی هـم آمـده احتـرام 
بگذارنـد و اجـازه دهند شـورا کار نظارتـی خود را 
به درسـتی انجام دهد. این کارشـناس شهری در 
بخش دیگـری از صحبـت های خـود با اشـاره به 
اینکه اگر شـوراها به درسـتی انتخاب می شدند و 
تحت نظارت افکار عمومی و شـوراهای فرادسـت 

قرار می گرفتنـد، عملا شـاید شـاهد اتفاقاتی که 
بعضا از تخلف شـوراها شـنیده می شـود، نبودیم، 
افزود: اگر در نظام شورایی کشـور شورای محله را 
داشتیم و بعد شـورای منطقه و از دل این شوراها؛ 
شـورای شـهر شـکل می گرفت در حقیقـت این 
شـوراها توسـط خود مردم محله و منطقـه کاملا 
تحت رصد قـرار می گرفتنـد؛ اما با شـیوه موجود 
رصـد مردمـی را حـذف کرده ایـم و هنگامـی که 

این رصـد مردمی نباشـد احتمال نادیـده گرفتن 
قانون و خـروج از آن بیشـتر می شـود.

شورای ناقص الخلقه ای در کشور شکل 
گرفته که در معرض انواع آسیب است

وی افزود: شـوراهای فرادسـت را نیز نگذاشتیم به 
درستی شـکل بگیرد. شورای شهرسـتان، استان 
و شـورای عالی اسـتان ها کـه اتفاقا وظیفـه ذاتی 
آنها؛ وظیفه منـدرج در قانون شـوراها و نظارت بر 
شـوراهای پایین دسـت اسـت چون به درستی و 
با تمام قـوت شـکل نگرفتنـد و دلیل آن هـم این 
اسـت که انتخابات این شـوراها غیر مستقیم شد 
در حالـی که باید مسـتقیم مـی بـود. در حقیقت 
وقتی می خواهیم انتخاب نمایندگان شهرسـتان 
و استان  را داشـته باشیم باید کل مردم شهرستان 
و اسـتان رأی مـی دادند نه ایـن که این شـوراها از 
دل شـورای ده، شـهرو بخـش انتخاب شـوند که 
همین موضوع موجب شـده شـوراهای فرادسـت 
ترکیبشـان ضعیف تر از شـوراهای پایین دسـت 
شـده باشـد. لذا در مقام قانون گذاری و تهیه طرح 
بـرای مجلس بـه درسـتی عمـل نکردند چـرا که 
شـاکله قوی ندارند. نوذرپور تصریح کـرد: به دلیل 
آنکـه نظـام شـورایی را به درسـتی شـکل ندادیم 
طبیعتا شـورای ناقص الخلقه ای شکل گرفته که 
در معـرض انواع آسـیب اسـت یکی ازاین آسـیب 
ها همیـن اشـتباهات و تخلفاتی اسـت کـه روی 
می دهد و توسـط نهادهای نظارتـی و قوه قضاییه 

تحت تعقیـب قرار مـی گیرد.

جــرای  ا نحــوه  نــون  قا بــا  بــق  مطا
محکومیت هــای مالــی، زن در راســتای 
وصول مهریه خــود، قادر بــه توقیف آن 
دســته از اموال و دارایی شــوهر است که 
مســتثنیات دین محسوب نشــوند، از این 
رو اندوخته بیمه عمر و سرمایه گذاری نیز 
تنها در صورتی بــه طور کامل برای وصول 
مهریه قابل توقیف است که ذی نفع ۱۰۰ 
درصدی این اندوخته، شــوهر باشد و در 
غیــر این صورت نیــز تنها بــه میزانی که 
شوهر از این اندوخته ســهم دارد، توقیف 

می شود.
مســعود دهقانیــان، وکیــل پایــه یک 
دادگستری در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ 
به این ســوال که آیا اندوختــه بیمه عمر 
برای وصــول مهریه قابل توقیف اســت؟، 
با بیان اینکه بیمه عمــر از جمله مواردی 
است که در آن تعهدی به نفع شخص ثالث 

انجام می شــود، اظهار کرد: اندوخته بیمه 
عمر و ســرمایه گذاری به عنــوان اموال 
محکوم علیه در موضــوع مطالبه مهریه از 
سوی زوجه به شــرطی قابل توقیف است 
که شــخص محکوم علیه نامش به عنوان 

ذی نفع قرارداد بیمه درج شده باشد
ایــن وکیل پایــه یک دادگســتری ادامه 
داد: در بســیاری از قراردادهای بیمه عمر 
و ســرمایه گذاری، شــخص بیمــه گذار، 
محکوم علیه اســت اما خانــواده خود را 
به عنــوان ذینفــع آن قرارداد مشــخص 
می کند که در این صورت امــکان توقیف 

آن اندوخته بیمه عمر مهیا نیست.
 در واقــع تنها در مواردی کــه بیمه گذار 
به صورت ۱۰۰ درصدی خود را به عنوان 
ذی نفع )تا زمانی که در قید حیات است( 
معرفی کرده باشد، با توجه به واحد بودن 
ذی نفع و بیمــه گذار و یا تنهــا به میزانی 

که بیمه گذار در این اندوخته ســهم دارد 
و خود را به عنوان ذینفع معرفی کرده این 
اندوخته برای وصول مهریه از ســوی زن 

قابل توقیف است. 

در مواردی که در بیمــه عمر هیچ اثری از 
نام بیمه گــذار به عنوان ذی نفع نیســت، 
طلبکاران نمی توانند به اموال او دسترسی 

داشته باشند

معاون سابق سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور:

دولت تکلیف خود را با تعریف امور محلی روشن کند

اندوخته »بیمه عمر« برای وصول »مهریه« قابل توقیف است؟

گزارش
ایرنا

بررسی »سهم فرهنگیان در حقوق 
مالکانه صندوق ذخیره«

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان ضمن اعلام آمار ۷۲4 هزار 
نفری اعضای فعال صندوق ذخیره فرهنگیان، به تبیین اقداماتی 
در راستای ارتقای شــفافیت عملکردی این صندوق پرداخت و از 
ارائه چند طرح جدید خدماتی و رفاهی به اعضاء در آینده نزدیک 

خبر داد
جواد نوری در گفت وگو با ایســنا، در پاســخ به پرسشی پیرامون 
مطالبه جدی فرهنگیان در زمینه افزایش شفافیت و پاسخگویی به 
مطالبات شان اظهار کرد: چند اقدام مهم در این زمینه صورت گرفته 
است. نخست پیگیری اجرایی سازی طرح سهیم شدن فرهنگیان 
در حقوق مالکانه صندوق است که مهم ترین نقطه ابهام فرهنگیان 
و یک مطالبه به حق است و تلاش های بسیاری برای رفع ابهامات 

موجود در حال انجام است.
وی افزود: مشخص شدن ارزش افزوده دارایی ها، یک پروسه فنی 
و حقوقی پیچیده دارد. اینکه هر همکار فرهنگی چه سهمی از این 
دارایی دارد نیز باید روشن شود که امور مربوط تا ۹۰ درصد پیش 
رفته و در حال بررسی و نهایی شدن اســت. فاز مربوط به نهایی 

کردن فرمول ارزش افزوده تا دو ماه آینده به سرانجام می رسد.
مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان اینکه انتشــار آمار، 
اطلاعات، گزارش فعالیت ها و عملکرد مالی موسسه که در گذشته 
کمتر اتفاق می افتاد نیز اکنون در وب ســایت و پیج اینســتاگرام 
موسسه بارگذاری می شود و شفاف ســازی را از این طریق دنبال 
می کنیم گفت: همکاران می توانند به صورت آنلاین سرمایه خود، 
میزان واریزی، میزان واریزی دولت و میزان سود حسابداری افزوده 

شده به سهم الشرکه خود را مشاهده کنند.
نوری اضافه کرد: ما امانت دار معلمان هستیم و هیچ بهانه ای نداریم 
که بخواهیم عملکردمان را پنهان کنیم؛ مگر در راســتای حفظ 

منافع معلمان ملاحظه فنی و حقوقی در میان باشد.
وی با اشاره به حضور سه تن از معلمان منتخب به عنوان نماینده 
جامعه فرهنگیان در هیئت امنای صندوق ذخیره گفت: معلمان 
منتخب مستمراً در جریان جزئیات برنامه ها و عملکرد صندوق قرار 
دارند؛ ضمن آنکه  طبق اساسنامه جدید صندوق، در آینده نزدیک 

تعداد معلمان منتخب به شش نفر می رسد.
مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیــان از طراحی برنامه های ویژه 
خدماتی و رفاهی در صندوق ذخیره فرهنگیان خبر داد و گفت: یک 
تناقض در صندوق میان ارائه خدمات رفاهی و انجام کار اقتصادی 
وجود دارد. لذا به علت وجود این حساســیت ها و این تلقی که هر 
ارائه خدمتی مستلزم هزینه کرد است، تقریباً سطح ارائه خدمات 
به لحاظ کمی و کیفی در صندوق پایین آمده اســت. در مقاطعی 
بحث لیزینگ خودرو و لوازم خانگی انجام می شده که در سال های 
اخیر بســیار کمرنگ شده اســت؛ در حالی که اگر به اقتصاد دنیا 
توجه شود بخش قابل توجهی از سودآوری از مسیر ارائه خدمات 

محقق می شود.
نوری تاکید کرد: ما صنــدوق را اندوخته فرهنگیان می دانیم و به 
لحاظ شرعی، قانونی و اساســنامه اجازه نداریم از جیب معلمان 
برداریم و برای غیــر معلمان هزینه کنیم. حتی اجــازه نداریم از 
جیب معلمانِ عضو برداریم و برای غیر اعضا هزینه کنیم. معتقدیم 
می توان خدمات بســیاری را طراحی و ارائه کرد به گونه ای که هم 
کرامت معلمان حفظ شود و رضایتمندی آنها را در پی داشته باشد 

و هم درآمدزایی نیز برای صندوق داشته باشد.
وی افزود: از این رو، طرح هایی را در حوزه سلامت و بیمه تکمیلی، 
تأمین جهیزیه برای فرزندان فرهنگیان، گردشــگری، سفرهای 
سیاحتی و زیارتی، خودرو و مسکن در دستورکار قرار داده ایم، با 
این قید که این خدمات وجهه اقتصادی و درآمدزایی برای صندوق 
داشته و در راستای منافع اعضاء بوده باشد. ارائه خدمات معیشتی 
و رفاهی، از دیگر مطالبات جدی و به حق اعضای صندوق اســت. 
فرهنگیان خودشان را با دیگر شــرکت ها و مؤسسات که چنین 
خدمات و رفاهیاتی ارائه می دهند مقایســه می کنند و متأسفانه 
محروم هســتند. امیدواریم طرح های اولیه تا دو ماه آینده آماده 

شده و به تدریج فعال شوند.
مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان اینکه فرهنگیان در 
دوره اشتغال، ماهانه واریزی به صندوق دارند ولی هیچ منفعتی از 
آن نمی برند، مگر یک بار آن هم در زمان بازنشستگی که مبلغی را 
برداشت می کنند اظهار کرد: با طرح های جدید، فرهنگیان عضو 
طی دوره اشتغال می توانند از خدمات متنوعی نیز برخوردار شوند. 
امیدواریم این طرح ها طی یک بازه زمانی سه ساله همگی به مرحله 

اجرا رسیده باشند

یک فعال محیط زیست با بیان اینکه در حال 
حاضر عمده ترین فشاری که به جنگلها وارد 
می شود ناشی از دامداری خارج از ظرفیت 
اکولوژیک منطقه است، گفت: متاسفانه در 
زاگرس که عمده آب کشور را تأمین می کند دامداری فوق 
العاده سنگینی وجود دارد و حتی خارج از فصل هم شاهد چرای 

گوسفندان و بزها هستیم.
به گزارش ایسنا، عباس محمدی با انتقاد از اینکه گردشگری 
بی رویه و غیراصولی در استانهای گیلان و مازندران به عوامل 
تخریب این منطقه اضافه شده اظهارکرد: به عنوان مثال جنگل 
سی سنگان که یک جنگل جلگه ای و زیستگاه شمشاد است زیر 
فشار گردشگری قرار گرفته و نهال های کوچک آن دیگر قدرت 

رویش ندارند.
این فعال محیط زیست معتقد است که احیای جنگلها از 
مسیر کارهای سازه ای و نهال کاری های غیربومی و نسخه های 
خارجی امکانپذیر نیست و بهترین کار کم کردن فشار از روی 

جنگلهاست تا طبیعت کار خودش را انجام دهد.
وی که در برنامه ای رادیویی سخن می گفت با بیان اینکه اهمیت 
جنگل برای انسان کاملًا واضح است، این را هم گفت که هر 
کسی به صورت غریزی نسبت به جنگل یک احساس خوب و 

همبستگی دارد و با دیدن آن شادمان می شود.
محمدی متذکر شد: تصور عموم مردم و کارشناسان از جنگل 
چیزی شبیه به جنگلهای آمازون و جنگلهای انبوه آفریقایی 
است درصورتیکه تعاریف مختلفی از جنگل وجود دارد مثلًا 
یکی از تعاریف معتبر جنگل، منطقه ای است که حداقل ۵ هزار 
متر مساحت داشته و ۱۰ درصد آن پوشیده از درختان با ارتفاع 
۵ متری باشد لذا از این بابت باید خوشحال باشیم که در بیشتر 

استانهای کشورمان جنگل یا لکه های جنگلی داریم.
وی معتقد است که احیای جنگلها از مسیر کارهای سازه ای و 
نهال کاری های غیربومی و نسخه های خارجی امکانپذیر نیست 
و بهترین کار کم کردن فشار از روی جنگلهاست تا طبیعت کار 

خودش را انجام دهد.
این فعال محیط زیست در پایان سخنان خود با بیان اینکه آتش 
روشن کردن در جنگلها عناصر حیاتی خاک را از بین می برد و 
عامل آتش سوزی های گسترده در جنگلها و مراتع است تأکید 
کرد: مردم از روشن کردن آتش در جنگلها جداً خودداری کنند.

نا  ره به وضعیت فعلی کرو شا پیدمیولوژیست با ا یک ا
در کشور، گفت: روند بیماری کووید ۱۹ در کشورمان 
ین موضوع نشان می دهد  همچنان کاهشی است که ا
ز تعطیلات نوروزی  رد سرپایی که بعد ا فزایش موا ا
داشتیم، بیشتر ناشی از افزایش مراجعه بوده، نه افزایش 

ابتلا.
دکتر مسعود یونسیان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
مهمترین سویه های در گردش کرونا در دنیا، گفت: باید 
توجه کرد که از دو اصطلاح صحبت می کنیم، یکی سویه 
یا گونه و دیگری زیرسویه یا زیر گونه یا به عبارت دیگر 
یکی واریانت و دیگری ساب واریانت است. از این منظر در 
حال حاضر سویه غالب در کشور ما و در همه جای دنیا، 
امُیکرون است. حال امُیکرون زیرسویه هایی هم دارد که 
از این منظر نیز هم در ایران و هم در دنیا، زیرسویه غالب 

امُیکرون BA2 است.  
وی افزود: در عین حال یک اصطلاحی هم داریم به عنوان 
ریانت های هیبرید. در این پدیده  ریانت ها یا ساب وا وا
گر دو گونه مختلف یک ویروس، باهم ترکیب شوند،  ا
ساب واریانت ایجاد می شود. به عنوان مثال ترکیب دلتا 
یجاد گونه یا زیر گونه  ند منجر به ا و اُمیکرون، می توا
دیگری شود که این اتفاق هم افتاد. حال بسته به اینکه 
ویروس ترکیبی جدید، چقدر از نظر سرایت پذیری، شدت 
بیماری، پاسخ به واکسیناسیون، پاسخ به درمان، پاسخ 
به روش های پیشگیری، میزان پیشرفتش در جامعه و... 
با گونه های قبلی تفاوت داشته باشد، به آن گونه یا زیر 
گونه می گوییم؛ به طوری که اگر این ویروس ترکیبی 
جدید از نظر این عوامل با ویروس قبلی اختلاف زیادی 
داشته باشد، ممکن است سازمان جهانی بهداشت یک نام 
جدیدی اختصاص دهد و آن را سویه یا گونه تلقی کند.  

دامداری »فوق العاده سنگین« 
در زاگرس و فشار بر جنگل ها

کرونا در ایران؛ همچنان کاهشی 

 نظر کمیته علمی درباره تزریق 
دز چهارم واکسن

خبر

خبر

این کارشناس شهری در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به اینکه اگر شوراها به درستی انتخاب 
می شدند و تحت نظارت افکار عمومی و شوراهای فرادست قرار می گرفتند، عملا شاید شاهد اتفاقاتی که 
بعضا از تخلف شوراها شنیده می شود، نبودیم، افزود: اگر در نظام شورایی کشور شورای محله را داشتیم 
و بعد شورای منطقه و از دل این شوراها؛ شورای شهر شکل می گرفت در حقیقت این شوراها توسط خود 
مردم محله و منطقه کاملا تحت رصد قرار می گرفتند؛ اما با شیوه موجود رصد مردمی را حذف کرده ایم و 

هنگامی که این رصد مردمی نباشد احتمال نادیده گرفتن قانون و خروج از آن بیشتر می شود.

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

مناقصه عمومی یک مرحله ای

دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
بازگشایی  تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و 
تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت 
آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی 

www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
صورت  در  فراخوان  در  شرکت  متقاضیان 
ثبت  به  نسبت  سامانه،  در  عضویت  عدم 
الکترونیکی  امضای  دریافت گواهی  و  نام 
صاحبان  کلیه  برای  برخط(  )بصورت 
را  اقدام لازم  و مهر سازمانی  امضای مجاز 

به عمل آورند.
زمانی: مواعد 

-  تاریخ انتشار فراخوان: 1401/02/14

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: 
1401/02/19

-  مهلت ارسال پیشنهادات: 1401/02/31
-  زمان بازگشایی پاکت ها: 1401/03/01

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع 
کار: سپرده به میزان 5% برآورده به صورت 

بانکی نامه  یا اسناد خزانه یا ضمانت  نقد 
میدان  دستگاه:  آدرس  و  تماس  اطلاعات 
جنوبی  ولیعصر)عج(  بلوار  تیر-  هفت 
تلفن: 5-43301224 تلفکس: 43300112

منصور زارعی
سرپرست شهرداری منوجان

فراخوان تامین نیروی انسانی جهت خدمات شهری اعم از رفت و روب خیابانها، 
جمع آوری و حمل و نگهداری فضای سبز و باغبانی و غیره

شهرداری منوجان در نظر دارد فراخوان تامین نیروی انسانی جهت خدمات شهری اعم از 
رفت و روب خیابانها، جمع آوری و حمل نگهداری فضای سبز و باغبانی و غیره را از طریق 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 497 فرعی از 2286 
13 کرمان  بخش  زرند  شیخ  ده  اراضی  در  واقع  اصلی 
 273.35 بمساحت  شیخ  ده  روستای  زرند  بنشانی 
با  علی  فرزند  حتکنی  یسنا گلستانی  خانم  تقاضای  مورد  مترمربع 
سرپرستی دائم خانم فاطمه گلستانی حتکنی به استناد رای شماره 
در  زرند  شهرستان  ثبت  اختلاف  حل  140060319008003360هیات 
مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آیین نامه قانون تعیین تکلیف منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار 
نگرفته است و نیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست مورخه 
1401/2/11 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن باستناد تبصره 5 
قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید حدود از ساعت 8 صبح روز شنبه 
مورخه 1401/3/7 در محل شروع و بعمل خواهد امد لذا بدینوسیله به 
مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مذکور اخطار می گردد در موعد مقرر در 
این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین 
عملیات تحدیدی با معرفی مالک انجام و چنانچه کس یا کسانی بر 
حدود و حقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشند طبق ماده 20 قانون 
ثبت حداکثر ظرف مدت 30 روز پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال گردد 
ضمنا معترض بایستی به استناد ماده86 ایین نامه ثبت حداکثر ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت دادخواست لازم جهت 
طرح دعوی به دادگستری ارائه نمایند بدیهی است پس از مضی مهلت 

یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.  / م الف 10

تاریخ انتشار: چهارشنبه مورخه 1401/2/17 
حسین توحیدی نیا 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

گواهی انحصار وراثت
باستناد   5350030116 شناسنامه  بشماره  عبدانی  باب  محسنی  محمدحسین  آقای   

 10/4/1401 بشماره  درخواستی  ورثه  شناسنامه  فتوکپی  و  فوت  گواهی  و  شهادتنامه 

زاده  زهرا کاظمی  مرحومه  شادروان  است که  داشته  اشعار  چنین  نموده  دادگاه  این  تقدیم 

طغرالجردی  به شماره شناسنامه 67 در تاریخ 1400/5/3 در اقامتگاه دائمی خود درگذشته و ورثه حین 

الفوت وی عبارتند از:

زرند   2 حوزه  صدور  محل   2 شناسنامه  شماره  به  الله  عین  فرزند  عبدانی  باب  محسنی  محمود  آقای   .1

متوفی. همسر 

 2 حوزه  صدور  محل   960 شناسنامه  شماره  به  ذوالفقار  فرزند  طغرالجردی  صیفوری  مروارید  خانم   .2

زرند مادر متوفی.

3. آقای محمدحسین محسنی باب عبدانی فرزند محمود به شماره شناسنامه 5350030116 محل صدور 

متوفی. فرزند  حوزه کوهبنان 

4. خانم فاطمه محسنی باب عبدانی فرزند محمود به شماره شناسنامه 3080005945 محل صدور حوزه 

2 زرند فرزند متوفی.

صدور  محل   3080048946 شناسنامه  شماره  به  محمود  فرزند  عبدانی  باب  محسنی  حکیمه  خانم   .5

حوزه 2 زرند فرزند متوفی.

6. خانم فرزانه محسنی باب عبدانی فرزند محمود به شماره شناسنامه 3080113373 محل صدور حوزه 

2 زرند فرزند متوفی.

پس از تشریفات قانونی و ملاحظه گواهینامه مالیات بر ارث بشماره پرونده 10 مورخه3/2/1401 در وقت 

فوق العاده شعبه 4 شورای حل اختلاف کیانشهر و طغرالجرد به تصدی امضا کنندگان زیر تشکیل و پس 

از ملاحظه پرونده کار و باستناد ،ماده 862_ 864_ 887_ 907_ 913_ 946 قانون آیین دادرسی مدنی 

گواهی می نماید که ورثه درگذشته منحصر به اشخاص یاد شده در بالا بوده و وارث دیگری ندارد و دارایی 

ان شادروان پس از پرداخت و انجام حقوق و دیونیکه بر ترکه تعلق می گیرد بین ورثه تقسیم می گردد.

متوفی، یک ششم سهم  اموال غیرمنقول متوفی یک چهارم سهم همسر  و  منقول  اموال  ماترک  از کل   

مادر متوفی،  و بقیه به هر پسر دو برابر هر دختر متوفی ارث تعلق می گیرد. 

این گواهینامه برای مبلغ بیشتر از پانصد میلیون ریال دارای ارزش قانونی است./ م الف 2

محمدمهدی میرزائی عبدالیوسفی
قاضی شورای حل اختلاف کیانشهر و طغرالجرد
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم| شماره پیاپی 1221
5پنجشنبه  15 اردیبهشت ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

یک نمایشگاه جدید در موزه »لوور«  پاریس 
به »تهارقا« فرعون مصر باستان می پردازد.

به گزارش ایســنا و به نقل از نشنال، دوران 
حکومت »تهارقا« فرعون مصر و پادشاهی 
»کوش« موضوع نمایشــگاه جدیدی است 
که در موزه »لوور« واقع در فرانســه برگزار 

شده است.
»تهارقــا« ســومین فرمانروا از بیســت و 
پنجمین دودمــان مصر باســتان بود. این 
دودمان شامل پادشاه های آفریقایی می شود 
که بر قلمروی از مدیترانــه تا محل اتصال 
»نیل سفید« و »نیل آبی« به مدت نیم قرن 

حکومت می کردند.
»تهارقا« بی شــک مشــهورترین فرعون 
دودمان بیســت و پنجم مصر باستان بود. 
این فرعون حدود ســه دهه در قرن هشتم 
پیش از میلاد در »نپته« پایتخت باستانی 
پادشــاهی »نوبه« واقع در جنوب سودان 
کنونی حکومت کرد. او دوران باشکوهی را 
در مصر و »کوش« به وجود آورد، معبدها را 
مرمت کرد، ساختمان های جدیدی بنا کرد و 
دولتی را که تاریخدانان آن را به عنوان »یک 
دولت مرکزی کارآمــد« توصیف می کنند 

ایجاد کرد.
این نمایشــگاه که »فرعون دو ســرزمین: 
روایت آفریقایی پادشاهان نپته« نام دارد تا 

۲۵ جولای ادامه خواهد داشت
در این نمایشــگاه آثار تاریخی مختلفی که 
از برخــی موزه های مختلــف جهان امانت 
گرفته شده است به نمایش گذاشته می شود. 
بسیاری از آثار نمایشی این نمایشگاه نتیجه 
کاوش باستان شناسان لوور در سودان طی 

دهه های اخیر هستند
البته »فرعون دو سرزمین: روایت آفریقایی 
پادشــاهان نپته« اطلاعاتی دربــاره اوایل 
دودمان بیســت و پنجم یعنــی زمانی که 
پادشــاه »پیه« مصر را در قرن هشتم پیش 
از میلاد فتح کرد، دو قلمرو با یکدیگر متحد 
شدند و پادشــاهی فراعنه را گسترش داد 
نیز ارائــه می دهد.  با این حال ســتاره این 

نمایشگاه »تهارقا« است.
آثــار تاریخی از جنس طلا، مجســمه های 
گرانیتی، پاپیروس و تابوت  از جمله آثار این 

نمایشگاه هستند.

فعالیت شبکه
 نمایش خانگی خاموش 

می شود ؟
کارزار درخواست بازگشت شبکه نمایش 
خانگی به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

به بیش از سه هزار امضا رسید.
به گزارش ایســنا، با توقف صدور مجوز 
تولید برای ســریالهای شــبکه نمایش 
خانگــی در ۱۱ ماه گذشــته اعتراض ها 
به عملکرد ساترا و ســامانه های دیگری 
که برای این حوزه به راه انداخته بیشتر 
شــده و نگرانی از وضعیت آینده فعالیت 
این شبکه سبب نوشتن نامه ای به رییس 
جمهور و در خواســت برای بازگشــت 
مدیریت آن به وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی شده است. 
در بخشــی از ایــن نامــه آمده اســت 
»وضعیــت اســفناک حاکم بر شــبکه 
نمایــش خانگی کــه منجر بــه بیکاری 
نزدیک به ۶ هزار نفر و ضرر و زیان قریب 
به دوهزار میلیارد تومان برای ســینمای 
کشور شده اســت،در دولت قبل برخی 
از نمایندگان مجلس شــورای اســلامی 
بر آن شدند تا مســئولیت شبکه نمایش 
خانگی را به سمت ســازمان صدا و سیما 
ســوق دهند. نظر این طیف این بود که 
سازمان سینمایی وزارت ارشاد در زمینه 
فیلم و سریال ســازی در شــبکه نمایش 
خانگی ، منفعلانه عمل می کند و نظارت 
لازم و کافی را در حفظ شئونات اسلامی 
و رعایــت هنجارهای جامعــه در تولید 
محصــولات نمایش خانگی به درســتی 
اعمال نمی کند. آنها با طرح این موضوع 
در مجلس و بدون انجام کار کارشناسی 
دقیق در مورد این نقــل و انتقال، موفق 
شدند ســکان مدیریت و اختیارات حوزه 
نمایش خانگی را از وزارت ارشــاد سلب 
و در اختیار ســازمان صدا وســیما قرار 

دهند.«
در ادامــه آمــده اســت: »در جابجایی 
مســئولیت و تفویض اختیارات شــبکه 
نمایش خانگی، چند نکته فراموش شده 
اســت، از جمله: مشتاقان طرح واگذاری 
اختیارات نمایش خانگی به صداوســیما 
دقت نکردند کــه با این اتفــاق، فعالان 
عرصه تولید در تلویزیون با ایجاد روابطی 
سهل و آســان با مدیران نمایش خانگی 
مســتقر در ســاترا، به راحتــی خواهند 
توانســت قرارداد ساخت ســریال های 
مختلف را به شکل انحصاری، به نفع خود 
قبضه کنند و همانند سیستم تولید فیلم 
و سریال های رایج شــبکه های تلویزیون 
کــه در انحصار عــده ای خاص اســت، 
تولیــدات این بخــش را نیــز در اختیار 

بگیرند.

صالح رامسری با انتقاد از نمایشگاه بین المللی کتاب تهران می گوید برای 
حفظ سلامتی در نمایشگاه فیزیکی کتاب شرکت نمی کند هرچند در 
نمایشگاه مجازی کتاب شرکت خواهد کرد. مدیر انتشارات معین در 
گفت وگو با ایسنا درباره حضور این نشر در نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران با بیان این که به صورت فیزیکی در این دوره از نمایشگاه شرکت 
نخواهند کرد، اظهار کرد: به خاطر کرونا آمدند نمایشگاه کتاب را مجازی 
کردند و الان هم می خواهند به صورت حضوری برگزار کنند، این در خود 
تناقض دارد. اگر دولت نگران وضعیت کرونا و دلواپس آن نیست، من نگران  
بچه هایم هستم که به آن جا برون و بیمار شوند اما در بخش مجازی شرکت 
خواهیم کرد. او درباره برگزاری همزمان نمایشگاه به صورت فیزیکی و 
مجازی نیز گفت: مدیریت شان درست نیست؛ اگر می خواستند نمایشگاه 
فیزیکی راه بیندازند، چرا پیش از عید، نمایشگاه مجازی راه انداختند؟ سال 
گذشته در نمایشگاه مجازی شرکت کردیم، گاهی اوقات همکاران مان تا 
ساعت ۱۱ شب در دفتر و در حال آماده کردن کتاب ها برای ارسال بودند تا 
صبح ثبت خریدها را به روز انجام دهند. آن قدر نیرو ندارم که بخواهم هم در 

نمایشگاه حضوری باشم و هم مجازی.
رامسری همچنین با بیان این که با کلیت نمایشگاه مشکل دارد، توضیح 
می دهد: نمایشگاه یک میعادگاه فرهنگی بود. روز اول قرار بود یک جمع 
فرهنگی درست کنیم، مولفان بیایند و با خواننده های شان ارتباط بگیرند، 
از خارج  از کشور می آمدند و نمایشگاه یک رویداد فرهنگی بسیار زیبا بود 
اما یواش یواش به بازار مکاره تبدیل شده و هر کسی که دلش می خواهد 
می آید... او در ادامه بیان کرد: رقابت سازنده بین ناشران اشکالی ندارد زیرا 
کتاب های بهتری می تواند چاپ شود اما نمایشگاه از قداست خود درآمده 
و دغدغه ناشر این شده هرچه بیشتر کتاب بفروشد در حالی که قبلا 
میعادگاهی برای ناشران و نویسندگان و مخاطبان بود. بچه ها برای اردو به 
نمایشگاه می آمدند، مخاطبان از شهرستان ها می آمدند با نویسنده ها دیدار 
می کردند و عکس می گرفتند اما الان این طور نیست. به نظرم ابتدا باید 
تعریف درستی از نمایشگاه ارائه دهیم و به استانداردها  و آموزش بپردازیم.

نمایشگاه مجازی کتاب آری، 
نمایشگاه فیزیکی نه

نمایشگاه »لوور«  برای 
فرعون مصری 

به گزارش ایسنا، در این متن این کارگردان سینما آمده است: "زمستان 
هنوز  تمام نشده بود که زنگ زد، با صدای خسته و مریض گفت: فقط 
می خواستم حالت را بپرسم، سابقه نداشت همینطوری زنگ بزند، شرمنده 
شدم، مدتی در بیمارستان بستری بود و من برای احوالپرسی از او کوتاهی 
کرده بودم. خیلی حرف زد، بابت رفتاری که با جشنواره جهانی شده بود 
اظهار تاسف می کرد و از شرایط فرهنگی و اوضاع مدیریتی کشور گله مند 
بود و البته مثل همیشه حرف هایش را با امید و ایمان به آینده ای زیبا تمام 
کرد. حالا که دیگر نیست خیلی ها خیلی چیزها درباره اش می گویند، 
خوب و بد، درست و غلط، موافق و مخالف، و رد کینه های کهنه در این 
هیاهوی به راه افتاده پررنگ است، برای مردی که مثل همه ما بی عیب 
نبود ولی صادق بود و بی کینه، و قصه پرفراز و نشیب زندگی اش مثل 

خودش نادر بود."

نوشته رضا میرکریمی برای نادر طالب زاده
رضا میرکریمی در پی درگذشت نادر طالب زاده، برنامه ساز 

سینما و تلویزیون و مجری، متنی منتشر کرد

به گزارش ایسـنا، مراسم تشییع و خاکسـپاری پیکر 
ایـن نویسـنده، شـاعر، پژوهشـگر، مترجـم و اسـتاد 
زبان و ادبیات فارسـی )۱۰ اردیبهشـت ماه از سـاعت 
۲۳:۳۰ بـه وقت تهران( بـا حضور خانـواده او از جمله 

همسـرش شـیرین بیانی در کانادا برگزار شـد.
به گفته خانـواده محمدعلی اسـلامی ندوشـن، پیکر 
او که در سـال های اخیـر در کنـار فرزندانـش در این 
کشـور زندگی می کرد بـه صـورت امانـی و موقت در 

آن جا به خاک سـپرده شـده اسـت.
شیرین بیانی، تاریخ نگار، پژوهشـگر و استاد دانشگاه 
در مراسـم یادبـود اسـلامی ندوشـن کـه بـه صورت 
مجـازی پخش شـد، بـا تشـکر از حاضران گفـت: در 
این مـدت بسـیاری بیمـارداری مـرا سـتودند  و من 
همـواره در پاسـخ بـه آن هـا گفتـه و می گویـم ایـن 
انجـام وظیفه بـوده اسـت؛ وظیفـه انسـانی و وظیفه 

مهرآمیـزی کـه در دلـم دارم. 
او سـپس گفت: علت بـودن ما در کشـور غریـب این 
بود که سـالانه بـرای دیـدار با فرزنـدان و سـخنرانی 
در مراسـم ها بـه کانـادا می آمدیـم و از جبـر روزگار 
و سرنوشـت این گونـه بود کـه به دنبـال چندیـن بار 
زمین خـوردن  کـه به علـت ضعـف و سـرگیجه بود، 
سـفر دور و دراز مقـدور نباشـد و مـا ماندگار شـدیم. 
بایـد از ایـن سرنوشـت راضـی باشـیم زیـرا در کنـار 
فرزندان مـان ایـن دوران سـریع تر و راحت تـر طـی 

شـد و این بـود کـه از ایـران دور ماندیم.
بیانـی بـا بیـان این کـه سـاعاتی از روز را بـه نوشـتن 
می گذرانـد، افـزود: فکـر فرهنـگ و تاریـخ ایـن 
سـرزمین از مـن دور نمی مانـد بـه قـول سـعدی 
»حلقـه ای بر گردنم افکنده دوسـت/ می کشـد هرجا 
که خاطرخـواه اوسـت«. ما چنیـن تصمیـم گرفتیم  
بـا توجـه بـه این کـه سـال های پایانـی زندگـی را در 
کنـار فرزنـدان بـوده، بـه امانـت در این کشـور بماند 
تا در موقـع مقتضی به کشـور  بازگـردد زیـرا به قول 
مولوی »هرکسـی کـو دور مانـد از اصل خویـش/ باز 

جویـد روزگار وصـل خویـش«.
این پژوهشگر و نویسنده خاطرنشـان کرد: او آرامگاه 
ابدی خـود را در جـوار خیام در نیشـابور  بـرای خود 
برگزیـده بـود؛ ایـن در آینـده عملـی خواهـد شـد و 
باخبر شـدم مقدمـات آن در نیشـابور در حـال انجام 
اسـت. به گفته مجـری مراسـم، یادمـان محمدعلی 
اسـلامی ندوشـن روز ۲8 اردیبهشـت ماه همزمان با 

بزرگداشـت خیـام در نیشـابور رونمایی خواهد شـد.
سـپس امیرحسـین دولت شـاهی یکـی از اقـوام 
محمدعلی اسـلامی ندوشـن دربـاره ویژگی های این 

چهـره فقیـد فرهنگـی گفت.
اصغر دادبـه،  نویسـنده، پژوهشـگر و متولـی نظارت 
بـر آثـار محمدعلـی اسـلامی ندوشـن در ایـران نیز 
در پیامـی صوتـی دربـاره ایران دوسـتی محمدعلـی 
اسـلامی ندوشـن اظهار کرد: نام او یاد ایران را تداعی 
می کند و نـام ایـران، یـاد دکتر اسـلامی ندوشـن را. 
»ایـران را از یـاد نبریم« تنها یک شـعار نیسـت بلکه 
معنایـی ژرف و حقیقتـی مقـدس را بازگـو می کند؛ 
حقیقتی نـو از عشـق بـه میهـن و غافـل  نمانـدن از 

ایـران؛ غفلتـی که گرفتـاری بـه بار مـی آورد.
او در بخـش دیگـری از سـخنان خـود گفـت: »ایران 
را از یـاد نبریـم« شناسـنامه و معـرف شـخصیت، 
نـگاه  و کوشـش های ارجمنـد اسـتاد اسـلامی 
ندوشـن اسـت. نگاه اسـتاد اسـلامی به ایران، نگاهی 
عاشـقانه و خردمندانه اسـت.  نـگاه عاشـقانه، نگاهی 
اسـت کـه معشـوق حکایـت دیگـر می یابـد و نـگاه 
عاشـق غیرت بـه دنبـال دارد، در این نگاه خویشـتن 
فرامـوش شـده و آن چـه می ماننـد فکـر معشـوق 
اسـت، چنان چـه حافـظ می گویـد »چنـان پـر شـد 
فضـای سـینه از دوسـت/ کـه فکـر خویش گم شـد 
از ضمیـرم«. اسـلامی ندوشـن ممکـن اسـت یـک 
دم خـود را فراموش کرده باشـد امـا یک دم ایـران را 
از یـاد نبـرده. تمام عمـر در فکـر ایـران بـود، از ایران 
گفـت، بـرای ایـران نوشـت و در راه اعتـلای فرهنگ 
کشـور ایـران کوشـید. همچنیـن محمـود فتوحی، 
نویسـنده و پژوهشـگر و اسـتاد زبان و ادبیات فارسی 
در ایـن مراسـم با بیـان این کـه اسـلامی ندوشـن از 
احـرار فارسـی بـود، گفـت: آن چـه از احـرار فارسـی 
شـنیده ایم ایـن اسـت  کـه مفهـوم ایـران را دسـت 
به دسـت چرخانـده  تـا امـروز رسـانده اند؛ اسـتاد ما 
محمدعلی اسـلامی ندوشـن نماینده احرار فارسـی، 
نماینده نجابـت فرهنگـی در ایران معاصـر و نماینده 
آزادگانـی بـود که مفهـوم ایرانـی را بـه ایـران بعدی 

تحویـل دادنـد.
ایـن پژوهشـگر تأکید کـرد: اسـلامی ندوشـن با ۷۰ 
کتاب و بیـش از ۱۰۰۰ مقاله بـار دیگر مفهـوم ایران 
را در ذهن هـا نشـاند و متولـد کرد و نسـل امـروز را با 
مفهـوم ایران آشـنا کـرد. امـروز شـاهد خاموشـی او 

بودیم و حـال کدام اسـت کـه ایـن ققنـوس برآید.
میرجلال الدین کزاری، نویسـنده، پژوهشگر و استاد 

زبان و ادبیات فارسـی هـم در پیامـی ویدیویی به این 
مراسـم اظهار کرد: روان شاد اسـتاد اسلامی بی گمان 
یکـی از چهره هـای تابنـاک در فرهنـگ و ادب ایران 
اسـت و دل در گـرو ادب پارسـی داشـت و افـزون بر 
آن دل بسـته ایـران و فرهنـگ و تاریخ این سـرزمین 
بـود. در آن چـه از او به یـادگار مانـده نمود و نشـان و 

دلبسـتگی او را می توانیـم ببینیم.
او در بخـش دیگـری از سـخنان خود گفت: اسـلامی 
همـواره دنبـال رهنمون سـازی و گشـودن گره هـا و 
از میـان بـردن دشـواری ها برای ایـن سـرزمین بود.

کـزازی همچنیـن گفـت: یکـی دیگـر از ویژگی های 
او زبانـی بـود کـه در نوشـتن کتاب هـای خویـش 
بـه کار می بـرد، زبانـی گـرم و گیـرا کـه خواننـده را 
برمی انگیخت تا به فرجام ببرد. درگذشـت روان شـاد 
دکتر اسـلامی ندوشـن دردانگیـز و اندوهی گـران و 

سـوگی سـترگ است. 
 جـواد عباسـی، اسـتاد تاریخ و از شـاگردان شـیرین 
بیانـی نیـز در ایـن مراسـم بـه نقش مـادر اسـلامی 
ندوشـن، خـاور خانـم و همسـر او در شـکل گیری 
شـخصیت  این چهـره فرهنگی اشـاره کـرد و زندگی 
او را بـه دو دوره، دوره مـادر و همسـر تقسـیم کـرد.

همچنیـن در ایـن مراسـم، ویدیویـی از محمدجعفر 
یاحقی، نویسـنده و پژوهشگر و اسـتاد زبان و ادبیات 
فارسـی پخـش شـد؛ این ویدیـو به مراسـمی کـه در 

مشـهد بـه مناسـبت اهـدای 8۱۵ کتـاب اسـلامی 
ندوشن و شـیرین بیانی به دانشـگاه فردوسی  گرفته 

شـده بـود مربوط می شـد. 
مراسـم خاکسـپاری و یادبـود اسـلامی ندوشـن بـه 
صورت مجـازی در صفحـه این چهره فقیـد فرهنگی 
که زیـر نظـر خانـواده او اداره می شـود، پخش شـد و 
بیـش از هزار نفـر به صـورت آنلاین شـاهد آن بودند.
محمدعلـی اسـلامی ندوشـن متولد سـال ۱۳۰4 در 
ندوشـن یـزد بـود کـه پنجـم اردیبهشـت ماه در ۹۷ 

سـالگی در کانـادا از دنیـا رفت.
برخـی از کتاب هـای محمدعلـی اسـلامی ندوشـن 
عبارت اند از: »ماجـرای  پایان ناپذیر حافـظ«، »چهار 
سـخنگوی  وجـدان  ایـران«، »تأمّـل  در حافـظ«، 
»زندگـی  و مـرگ  پهلوانان  در شـاهنامه«، »داسـتان  
داسـتان ها«، »سـرو سـایه فکن«، »ایـران  و جهـان  
از نـگاه  شـاهنامه«، »نامـه  نامـور«، »ایـران را از یـاد 
نبریـم«، »بـه  دنبـال  سـایه  همـای«، »ذکـر مناقب  
حقوق  بشـر در جهان  سوم«، »سـخن ها را بشنویم«، 
»ایـران  و تنهائیش«، »ایـران  چه  حرفی  بـرای  گفتن  
دارد؟«، »مرزهـای  ناپیـدا«، »شـور زندگـی « )وان 
گـوگ(، »روزهـا« )سرگذشـت - در چهـار جلـد(، 
»باغ سـبز عشـق«، »ابـر زمانه  و ابـر زلف«، »افسـانه 
افسـون«، »دیدن  دگر آموز«، »شـنیدن  دگر آموز«، 

»جـام  جهان بیـن« و »آواهـا و ایماهـا«.

در مراسم تشییع محمدعلی اسلامی ندوشن چه گذشت
مراسم تشییع پیکر و خاکسپاری محمدعلی اسلامی ندوشن در تورنتو کانادا برگزار شد.

گزارش
ایسنا

در چنـد روز گذشـته ویدیویـی از تخریب 
یک سـازه قدیمی در سـبزه میدان قزوین 
منتشـر شـد کـه واکنـش برانگیـز شـد. با 
این وجـود، سـازمان نوسـازی و بهسـازی 
شـهر قزویـن ایـن سـتون را فاقـد ارزش 
تاریخـی اعـلام کـرد و مدیـرکل میـراث 
اسـتان قزوین هم این سـازه بتنـی را اثری 

ملـی ندانسـت.
امـا سـعید زارع پـور ـ کنش گـر میـراث 
فرهنگـی قزویـن ـ کـه ایـن ویدیـو را در 
فضای مجاز ی منتشـر کرده، در گفت وگو 
بـا ایسـنا، دربـاره تاریخچـه ایـن سـازه و 
جزییـات اتفـاق رخ داده توضیحاتـی داد. 
بـه گفتـه او، ایـن سـازه متعلـق بـه دوران 
پهلوی بـوده و در همـان دوران مشـابه آن 
در شـهرهای دیگر نیز ساخته شـده است. 
ایـن سـازه سـیمانی اسـت، امـا منطبـق 
بـا معمـاری آن دوران سـاخته شـده و تـا 
قبل از انقـلاب، تندیس شـاه روی آن قرار 
داشـت. بعـد از انقـلاب ماننـد دیگـر نقاط 
کشـور، تندیسـی کـه روی این سـازه قرار 
داشـت پایین کشـیده شـد. بعـد از آن هم 
تا چندین سـال نشـان جمهوری اسـلامی 
را روی این سـازه قرار داده بودنـد و  بعد از 
مدتـی، سـاعت جایگزیـن آن کردنـد. بعد 
از آن هـم سـردیس »علی اکبـر دهخـدا« 
از مشـاهیر قزویـن را روی ایـن سـازه 
قـرار دادنـد، امـا پـس از این که سـردیس 
»دهخـدا« را جای دیگری از سـبزه میدان 
منتقـل کردنـد، این سـازه کـه بـه تنهایی 
هـم زیبـا بـود، بلاتکلیـف مانـد. موضـوع 
مهم ایـن اسـت این سـازه بـدون داشـتن 
تندیس هم یـک هویت تاریخی محسـوب 
می شـود، حتـی در عکس هایـی کـه از 
تظاهـرات مـردم در دوران انقـلاب موجود 
اسـت می بینیـم کـه ایـن سـازه در کنـار 

مـردم در ایـن عکس هـا قـرار دارد.
زارع پـور دربـاره رونـد تخریـب این سـازه 
نیز توضیـح داد: تصمیم گرفتند این سـازه 
تاریخـی را شـبانه و در دو مرحلـه تخریب 
کنند. شـب نخسـت )پنجم اردیبهشت ماه 
۱4۰۱( پایـه  پلکانـی این سـازه را تخریب 
کردند و شـب دوم )ششـم اردیبهشـت ماه 
۱4۰۱( هـم در  سـبزه میدان شـاهد بودم 
قصـد دارنـد ایـن سـازه را بـه طـور کامل 
از بیـن ببرنـد و چهـار کارگـر افغانسـتانی 
مشـغول تخریـب ایـن بنـا بودنـد. ایـن 
در حالـی بـود کـه هیـچ مسـؤولی  آن جـا 
حضور نداشـت. از کارگران جویـای ماجرا 

شـدم، ابـراز بی اطلاعـی کردنـد و گفتنـد 
کـه از آن هـا خواسـته شـده ایـن سـازه را 
تخریـب و چیـز دیگـری جایگزیـن کنند. 
پیمانـکارِ آن هـا نیـز گفـت از علـت ایـن 
تخریب بی خبر اسـت و فقط دسـتور آن را 
از سـازمان نوسـازی و بهسازی شـهرداری 
قزویـن گرفتـه  اسـت.  سـازمان نوسـازی 
و بهسـازی زیـر نظر مسـتقیم شـهرداری 
قزوین اسـت و مجری دسـتورات آن است. 
ضمن این کـه چنیـن تصمیماتـی نیازمند 
مصوبـه شـورا اسـت و طبـق شـنیده هایم 
برخـی از اعضـای شـورا از ایـن ماجـرا 

بی خبـر بودنـد
ایـن کنش گـر میـراث فرهنگـی افـزود: 
همـان شـب بـا آقـای خزائلـی ـ مدیرکل 
میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی قزویـن ـ هـم صحبـت کـردم و 
ایشـان در ابتـدا اظهـار بی اطلاعـی و از 
ایـن ماجـرا تعجـب کـرد و در ادمـه گفت 
کـه ایـن سـازه ثبـت ملـی نیسـت. مـن 
هـم در پاسـخ بـه ایشـان گفتـم کـه ایـن 
سـازه نشـانگر بخشـی از تاریـخ اسـت و 
شـما بـه عنـوان مدیـر میـراث فرهنگی از 
تخریـب آن جلوگیـری کنیـد کـه ایشـان 
گفـت پیگیـری می کننـد اما هیـچ خبری 
نشـد و کارگـران همچنـان بـه کار خـود 
مشـغول بودند. بـه لحـاظ قانونـی هم من 
نمی تواسـتم خـودم مانـع کار آن ها شـوم. 

حتـی بـا مدیـر روابـط عمومی شـهرداری 
قزویـن هـم تمـاس گرفتـم کـه دسـتگاه 
تلفنـش خامـوش بـود و تنهـا راهـی کـه 
بـه ذهنـم رسـید ایـن بـود کـه بـا نیروی 
انتظامـی تمـاس بگیـرم و در پـی همیـن 
تمـاس، نیـروی انتظامـی قزویـن ایـن 
تخریـب را بـه دلیـل "حضـور غیرمجـاز 
کارگران افغانسـتانی" و "نداشـتن مجوزِ 

کارِ شـبانه" متوقـف کـرد.
او دربـاره واکنـش میـراث فرهنگـی و 
شـهرداری بـه ایـن ماجـرا توضیـح داد: 
هفتـم اردیبهشـت ماه ۱4۰۱ شـهرداری 
یـک بیانه منتشـر کـرد؛ مبنـی بـر این که 
ایـن اثـر، سـیمانی و فاقـد ارزش تاریخـی 
اسـت و چون نشـانه طاغوت روی آن بوده 
اسـت ما قصد تخریب آن را داریـم! از ابتدا 
این سازه در محوطه درسـتی قرار نگرفته؛ 
چراکـه ایـن محوطـه متعلـق بـه دوران 

صفـوی اسـت.
زارع پـور افـزود: دربـاره این اظهـارات باید 
بگویم که مـا خیلی از این بناهـای تاریخی 
از جملـه بـرج آزادی، آرامـگاه سـعدی، 
فردوسـی، حافـظ و ... را در ایـران داریـم 
که باسـتانی نیسـتند، اما یک اثـر تاریخی 
محسـوب می شـوند؛ چـرا کـه بخشـی از 
حافظـه تاریخـی مـردم و کشـور ایـران 
هسـتند و از سـویی عناصر معمـاری ایران 

را دارنـد.

جمال میرصادقی می گوید: نویسندگی داغی 
نتخاب  ستان است که ا نی است و دا بر پیشا

می کند چه کسی نویسنده باشد.
 ۱۹ متولد  ( پیشکسوت  نویسنده  ین  ا
اردیبهشت ۱۳۱۲( که در آستانه 8۹ سالگی 
ین  ره ا با یسنا در رد، در گفت وگو با ا ر دا قرا
ند و  ا ا چگونه می گذر که حال و روز خود ر
آیا همچنان در حال نوشتن است، می گوید: 
بنویسد.  ند  ا نتو ی  نویسنده ا نیست  ممکن 
ند  ر شده ا ندگا ستان ما نی در عرصه دا کسا
ین  ا رد  ا و که  کسی  می نویسند.  ئم  ا د که 
حیطه می شود، تمام عمر دربست در اختیار 
گر ننویسد لعن و نفرین  نویسندگی است و ا
ید در  ن پشت سرش است. فرد یا با دیگرا
وم دهد.  ین حیطه نیاید یا اگر آمد باید تدا ا
کسانی که آمدند و چند داستان یا مجموعه 
نشدند.  نویسنده  ه  فتند، هیچ گا ر و  نوشته 
دم  نی آ غی است که بر پیشا نویسندگی دا
می خورد و این داغ همیشه باید ثمره دهد و 

اگر ثمره ندهد ضایع می شود.
و با اشاره به کسانی که وارد حوزه داستان   ا
ید: من  فزا مه نمی دهند، می ا دا می شوند و ا
ز  داستان  هم تدریس می کنم و شاید بیش ا

هزار نفر آمده اند اما از این هزار نفر فقط ۱۰- 
۲۰ نفر توانسته اند دوام بیاورند. اصولا نسبت 
به منصب های دیگر مانند مهندسی و دکتری، 
ن بلکه در همه  یرا نویسندگی نه تنها در ا
ز صدر مشروطه   جهان کم و محدود است. ا
تا کنون ۱۰۰ تا ۱۵۰ نویسنده بیشتر نداریم 

که البته برخی از این ها هم بافته اند. به نظرم 
کسی داستان نویس است که  داستان از درون 
خودش برآمده باشد و اگر ببافد مانند دیگران 
ما وقتی نویسنده به درون خودش  می شود ا
ئه  ا ر ورده اش و چیزی که ا می رود نوع فرآ

می دهد، خاص خودش  است.

ماجرای یک تخریب در سبزه میدان داغی به نام نویسندگی!
قزوین با استدلالی عجیب گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

تلویزیون، چند  قاب  بلاگرها در  حضور 
ز  نیا ا لی است که در تلویزیون های د سا
جمله تلویزیون خودمان مرسوم شده است. 
ندگان تضمینی  ز حضوری که به زعم سا
ما  ی بیشتر دیده شدن سریال است ا برا
ا  ین سریال ها چیز دیگری ر نتایج پخش ا

نشان می دهد.
و  مجازی  فضای   ، یسنا ا رش  گزا به 
 ، خیر جتماعی در چند سال ا شبکه های ا
محلی برای نمایش استعدادها و گاهی بی 
معه بوده  د جا فرا ز ا دی بسیاری ا ستعدا ا
 است. رسانه هایی تقریبا آزاد که هر کسی 
ند به راحتی و با صرف کمی هزینه،  می توا
محتوای مورد نظرش را در آن به اشتراک 

گذاشته و استعدادش را نمایان کند.
مجازی،  فضای  معروف  د  فرا ا میان  در 
ه  یتم های کوتا بسمش و آ دی که دا فرا ا
ا  جر ا  ، طنز( لب  قا در  لبا  غا یشی) نما

ز نظر  یی هستند که  ا می کنند، همان ها
ز تولید کنندگان فیلم و سریال،  برخی ا
ده در فیلم  ستفا ی ا گزینه ی مناسبی برا
و سریال ها هستند؛ تا بدین طریق ریزش 
مخاطبان به ویژه در تلویزیون در سال های 
ین  ا ز  ا ده  ستفا ا با  و  ن شده  خیر جبرا ا
بیشتری  مخاطبان  مجازی،  چهره های 
ر تولیدی در فضای تلویزیون   ثا جذب آ
 ، لجزیره خیر ا رش ا ساس گزا شوند. بر ا
فل  ین ظرفیت قا ز ا کشورهای عربی نیز ا
ه رمضان سال جاری  ند و در ما نده ا نما
می و یوتیوبر  گرا ینستا ز چندین چهره ا ا
مناسبتیشان  تلویزیونی  سریال های  در 
ید  مید که شا ین ا ند. به ا ده کرده ا ستفا ا
ین چهره ها که در فضای مجازی مشهور  ا
فضای  ن  برا ر کا سیل  نند  ا بتو هستند، 
مجازی را به سمت تلویزیون ملی هدایت 
نتظار چقدر برآورده  ین ا ینکه ا ما ا کنند. ا

شده  و چه نتایجی به بار آورده است را در 
ادامه این گزارش بررسی می کنیم.

موفق  نا  کوچ  نمونه  چند  به  مه  دا ا در 
تلویزیون  به  مجازی  فضای  ز  ا بلاگرها 
غلب  ی ا ا که سریال هایش برا در مصر ر
کشورهای عربی پخش می شود، بررسی 

می کنیم:
هلا رشدی یک دختر بلاگر مصری است که 
بیش از یک میلیون دنبال کننده در فضای 
مسال در یک سریال  و ا . ا د ر مجازی دا
نقش    ،» علیا »مکتوب  م  نا به  نی  رمضا
نسته است همچون  ا ما نتو فرینی کرده ا آ
د در قاب تلویزیون  ستعدا زیگر با ا یک با

مصر ظاهر شود.
کرم  «، أ در سریال مصری »مکتوب علیا
 ، لجلیل، هنادی مهنا حسنی، عمرو عبد ا
نقش  الله   عبد  مة  سا وأ سلیمان  حنان 

آفرینی کرده اند.

این بلاگرها هم بازیگران خوبی نشدند
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ملی پوش تیم بســکتبال ذوب آهن اصفهان 
گفت: مظلــوم نمایی نمی کنیــم چون تیم با 
شخصیتی هســتیم، اما نبود بازیکن خارجی 

به تیم ما فشار زیادی وارد کرد.
آرمان زنگنــه در گفت وگو با ایســنا، درباره 
عملکرد خوب تیم ذوب آهن اصفهان در فصل 
تازه به پایان رسیده لیگ برتر بسکتبال ایران 
با ترکیبی کاملا ایرانی،  توضیح داد: شــخصا 
این موضــوع که بگویند تیمــی کاملا ایرانی 
مقام نایــب قهرمانی به دســت  آورد را قبول 
ندارم چون مــا نمی خواهیم مظلــوم نمایی 
کنیم. واقعیت این است که از اول فصل که ما 
قرارداد بستیم قرار بود دو بازیکن خارجی به 
تیم اضافه شود اما سیاست مجموعه و هیات 
مدیره در میانه راه عوض شــد و نخواســتند 

بازیکن خارجی بیاورند.
او ادامه داد: نبود بازیکن خارجی در مقاطعی 
از فصل و خصوصا مرحله پلی آف فشار زیادی 
را به تیم مــا آورد، اما در نهایــت کل تیم به 
نقطه ای رســیدیم که با یک روند خوبی لیگ 
را پشت سر گذاشتیم. خیلی از بازیکنان تیم 
ما و هــم تیمی های من در ایــن فصل خیلی 

بهتر از برخی خارجی های لیگ کار کردند.
بازیکنان ما خیلی بهتر از 

خارجی های لیگ بودند
ستاره ملی پوش تیم ذوب آهن در این فصل، 
تاکید کرد: اگر آمار بازی هــای این فصل را 
ببینیــد، بازیکنان خارجی لیــگ بجز "پری 
پتی" انگشــت شــمار بازی های بالای  ۳۰ 
امتیاز داشــته اند و این در حالی اســت که 
بســیاری از بازیکنان تیم مــا از جمله خود 
من، فرید اصلانی، سجاد مشایخی و ارسلان 
کاظمی در بســیاری از مســابقات بالای ۲8 
امتیاز و ۳۰ امتیاز به دست آورده ایم. همین 
موضوع به نظرم عملکرد خــوب بازیکنان ما 
را نشــان می دهد. بازیکنان ما در سیستمی 
که داشــتیم خیلی بهتر از خارجی های لیگ 
بودند، تیم کاملا با شخصیت و با برنامه بودیم 
که در برنامه خودمان هر کس در جای خود 

بهترین نمایش را داشت.
المپیک را به ناحق از من گرفتند

زنگنه کــه یکی از بهتریــن و تاثیرگذارترین 
بازیکنان ذوب آهــن در این فصل بود، درباره 
دلیل پیشرفت چشــم گیر خود توضیح داد: 
در این فصل دو انگیزه بسیار مهم داشتم که 
باعث شد خیلی رو به جلو حرکت کنم. انگیزه 

اولیه خودم این بود که چــون المپیک را به 
ناحق از من گرفتند می خواســتم نشان دهم 
که این اقدام یک حق خوری بود. انگیزه دیگر 
من هم اتفاقاتی بود که در سال گذشته برای 
من افتاد. این موضوعات دو انگیزه اصلی من 
بود تا توانایی های خودم را ثابت کنم. خد را 
شاکر هستم که توانستم این تصمیم را بگیرم 

و از مهرام جدا شوم و به اصفهان بروم.
او ادامــه داد: از خانواده ام، همســرم و تمام 
کسانی که در این ســختی ها کنار من بودند 
تشکر می کنم. این که با شرایط ابتدای فصل 
من در شهر دیگر شروع کنید سخت است، اما 
هر چقدر که جلوتر رفتیم با آرامشــی که در 
باشگاه ذوب آهن داشــتیم و به طور مشخص 
آرامشــی که از طرف آقای فــرزاد کوهیان 
می گرفتم، خودم را پیدا کردم. از نظر فکری و 
ذهنی ریکاوری شدم و خدا را شکر بازی های 
خوبی را انجام دادم. بحث فنی را هم بر عهده 
کارشناسان و دیگران می گذارم تا خودشان 

منصفانه نظر بدهند.
تا نیمه نهایی اعتراضی نکردم

زنگنه در واکنش به این موضــوع که به نظر 
می رسید در سری فینال آرامش ذهنی طول 
فصل را نداشــت، اظهار کرد: شخصا در این 
فصل بســیار کم اعتراض کردم، تا اینکه آن 
اتفاقات در بازی با سیرجان رخ داد. در فینال 
هم یکســری اتفاقات افتاد که همه آن ها به 
صورت زنجیره وار بود و اگر بخواهیم صحبت 
کنیم باید همه آن هــا را بگوییم که در حال 

حاضر خیلی علاقه ندارم مته به خشــخاش 
بگذارم. در مجموع اما ســری فینال امسال 
را هر کس دید از بســکتبال لذت برد، چون 
بسکتبال متن ماجرا بود و حواشی بسکتبال 

اولویت نبود. 
گرگان لایق قهرمانی بود

او افزود: به هر حال هر چه حساســیت بیشتر 
می شود برخوردهایی هم به وجود می آید، اما 
در نتیجه از نظر من گرگانی ها حقشــان بود 
قهرمان شوند. سرمایه گذاری بهتری داشتند، 
دو خارجی داشــتند و قبل پلی آف هم یکی از 
بازیکنان خارجی خود را تغییــر دادند تا تیم 
خود را تقویت کنند. شاید بازیکن قبلی آن ها 
قوی تر هم بود، اما بازیکنی را آوردند که بیشتر 
به دردشــان می خورد. در مقابــل، ما با یک 
ترکیب فصل را شــروع و با همان ترکیب هم 
فصل را تمام کردیم. گرگان لایق قهرمانی بود 

و من باز هم به آن ها تبریک می گویم.
نباید خط قرمزها را رد کنیم

ملی پوش ذوب آهن اصفهان درباره برخوردی 
کــه میــان او و مهــران حاتمی )ســرمربی 
شــهرداری گــرگان( در پایان بــازی فینال 
رخ داد نیز توضیــح داد: من شــخصا با هیچ 
موضوعی مشــکلی ندارم و شاید خیلی هم در 
اینستاگرام به من فحاشــی کردند، اما وقتی 
این موضوعات به سمت خانواده آدم می رود و 
چنین حرف هایی زده می شود رد کردن خط 
قرمزها است. به هر حال بسکتبال است و یک 
تیم می برد و یک تیم می بازد. بهتر است از رد 

کرن خط قرمزها جلوگیری شــود چون اتفاق 
خوبی نیست. همه این موضوعات باعث فشار 
روحی و روانی است که در کنار فشار جسمی 

یک جاهایی باید برون ریز داشته باشد.
او ادامه داد: بعد از بازی آقای حاتمی به سمت 
من آمد کــه واقعا متوجه نشــدم، یک لحظه 
احساس کردم کسی از پشت من را گرفت که 
آن حرکت را انجــام دادم. به آقای حاتمی هم 
فقط گفتم اگر می توانید جلوی تماشــاگران 
خود را بگیرید که فحــش ندهند. بعد از بازی 
هم به ســمت آقای حاتمی رفتــه و همین را 
گفتم و عذر خواهــی کردم. مســئله حادی 
نبود و همه اتفاقات به فشــار روانی بعد بازی 
برمی گردد. همه تماشــاگران گــرگان هم بد 
نیستند، تعدادی هســتند که چنین اتفاقاتی 

را رقم می زنند. 
"پتی" دو قهرمانی را از من گرفت

زنگنه که در فینال دو فصل اخیر از رســیدن 
بــه قهرمانی باز مانده اســت، دربــاره دلیل 
این اتفــاق توضیح داد: ما واقعا شــب خوبی 
را داشــتیم و در بازی لیگ ایران 8۵ امتیاز 
آمار خوبی است که ما به دست آوردیم. واقعا 
فقط می توانم دلیل ایــن دو ناکامی را "پری 
پتی" عنوان کنم که در بازی آخر 4۱ امتیاز 
به دســت آورد و محمد جمشیدی هم خیلی 
به تیم خود کمک کرد. جمشیدی بجز بازی 
اول همه بازی ها بــالای ۲۰ امتیاز آورد. این 
قهرمانی و قهرمانــی فصل قبل را قطعا "پری 

پتی" از من گرفت )با خنده(.

زنگنه: "پتی" دو قهرمانی را از من گرفت
گزارش

ایرنا

اسکوچیچ زیر ذره بین ورلدساکر: 

خیلی ها من را دست کم گرفتند
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران از این که توانسته خودش را روی 

نیمکت تیم ملی اثبات کند ابراز خوشحالی کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از ورلدساکر، دراگان اسکوچیچ سرمربی 
تیم ملی ایران در شــهر بنــدری آدریاتیک به دنیــا آمد. دوران 
حرفه ای او به عنوان یک هافبک از ســال ۱۹8۷ تا ۲۰۰4 طول 
کشید. برجسته ترین دوران او در تیم اسپانیایی لاس پالماس بود 

که در دسته دوم اسپانیا حضور داشت.
او دوران فوتبالی درخشانی نداشــت اما با این وجود پیشگام بود. 
او در حال حاضر سرمربی تیم ملی ایران برای جام جهانی ۲۰۲۲ 

است.
اسکوچیچ پس از بازنشستگی از دوران فوتبال خود در سال ۲۰۰4 
به مربیگری روی آورد و هدایت هشــت تیم را بر عهده داشــته 
است. از این تعداد چهار تیم از تیم های اســکوچیچ از لیگ برتر 
خلیج فارس ایران بودند. بزرگ ترین افتخار او در ســال ۲۰۰۶ با 
تیم رجیکا به دست آمد. اسکوچیچ در اولین و تنها فصل هدایت 
تیمش در ســال ۲۰۰۶-۲۰۰۵ رجیکا را بــه دومین جام معتبر 
کرواسی رســاند. پس از حضور در اســلوونی، کویت و عربستان 
سعودی، او برای یک فصل به رجیکا بازگشت و سپس وارد صحنه 

فوتبال ایران شد.
در فصل ۲۰۱۳ لیگ برتر خلیج فارس، اسکوچیچ هدایت ملوان را 
بر عهده داشت و این تیم را به مقام هفتم لیگ رساند که بهترین 
عملکرد باشگاه در لیگ برتر است. در آن فصل تیم فولاد قهرمان 
لیگ برتر خلیج فارس شد. فولاد با اسکوچیچ به عنوان سرمربی 
خود قرارداد امضا کرد تا این مربی کروات حضور در تیم فولاد را 

تجربه کند.
اســکوچیچ پس از یک ســال حضور در  صنعت نفــت به عنوان 
سرمربی تیم ملی ایران منصوب شد. از شش فوریه ۲۰۲۰، دراگان 
اسکوچیچ ایران را به رکورد چشمگیر ۱۵ برد، یک مساوی و یک 
باخت رسانده است. ایران با درصد برد 88 درصدی، ۱۳ بازی از ۱4 
بازی اول خود توانست به جام جهانی راه یابد. آنها در تمام مراحل 
مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ در صدر گروه خود قرار گرفتند و در 
جایگاه اول بودند. ایران اولین تیم در آسیا بود که به جام جهانی 

راه یافت.
تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی با تیم های آمریکا، انگلیس و 
نماینده اروپا همگروه شده است. همه نگاه ها در این گروه به بازی 

حساس ایران و آمریکا معطوف شده است.
برهالتر، سرمربی تیم ملی آمریکا به آسوشیتدپرس گفت: برای ما، 
این یک بازی فوتبال است. ما برای ایران احترام زیادی قائلیم. فکر 
می کنیم تیم خوبی اســت و اکنون ما فقط در تلاشیم تا بفهمیم 

چگونه آنها را شکست دهیم.
دراگان اسکوچیچ به عنوان سرمربی تیم های مختلف باشگاهی و 
تیم ملی ایران در هشت سال گذشته در این کشور اقامت داشته 
است. این مربی درباره شرایط زندگی در ایران گفت: ایران متفاوت 
از آن چیزی اســت که مردم فکر می کنند. همان طور که او ادعا 
می کند، تمرکز اسکوچیچ بر روی ورزش است، نه سیاست. با توجه 
به برگزاری جام جهانی قطر، ایران امیدوار است با توجه به نزدیکی 
به کشور میزبان بازی ها عملکرد خوبی داشــته باشد. این مربی 
در پایان گفت: خیلی ها من را دســت کم گرفتند و به من احترام 

نمی گذاشتند اما من خیلی خوشحالم چون خودم را ثابت کردم.

نماینده مجلس شــورای اسلامی گفت: وجود 
اختلاف در فدراسیون فوتبال به تیم ملی ضربه 
می زند، مجلس و دولت در بالاترین استانداردها 
حمایت خود را از تیم ملی خواهند داشــت و امیدواریم در 
ماه های باقی مانده تا آغاز جام جهانــی درایت و مدیریتی 

هدفمند را شاهد باشیم.
به گزارش ایرنا،  سید احسان قاضی زاده هاشمی اظهارداشت: 
مجلس و دولت در بالاترین اســتانداردها حمایت خود را از 
تیم ملی فوتبال ایران خواهند داشت. ایجاد برخی مباحث 
اختلافی مخصوصا در این چند ماه باقیمانــده تا آغاز جام 
جهانی به تیم ملی ما آســیب می زند و بهانه به دست برخی 

خواهد داد که ممکن است نتایج آن بسیار ناگوار باشد.
او ادامه داد: مســئولان فدراســیون فوتبال در این ایام باید 
انســجامی را ایجاد کنند تا تیم ملی در بهترین شرایط قرار 
گیرد.  ما خواهان فعالیت یک فدراســیون قــوی و کارآمد 
هستیم تا با برنامه ریزی مناسب این ایام را پشت سربگذارد. 
نگران بودجه، امکانــات و تدارکات هم نباشــند. تیم ملی 
نیازمند روحیه و حمایت همه جانبه است. مجلس در همه جا 
حامی فوتبال ملی بوده و در موضوعات مختلف این حمایت 

را نشان داده است.
او در مورد بحث حمایتی از تیم ملی فوتبال ایران در آستانه 
جام جهانی گفت: اعتباری بالغ بــر ۵۵ میلیارد تومان ویژه 
فدراســیون فوتبال در نظر گرفته شده که جداول اعتبارات 
هفته گذشته بطور رسمی به سازمان برنامه و بودجه ابلاغ شد 
که لازم است پیگیری شود. البته فدراسیون هم باید پیگیر 
باشد تا این اعتبار سریع تر تخصیص پیدا کند. امیدواریم عزم 
دولت و سازمان برنامه بر تسریع تخصیص این اعتبارات باشد، 
منابع مالی آن هم وجــود دارد که دولت می تواند تخصیص 

بدهد تا برای آماده سازی تیم ملی هزینه شود.
قاضی زاده هاشمی یادآور شد: هیچ منع قانونی برای تامین 
بودجه برای فدراســیون فوتبال به صورت مستقیم وجود 
ندارد و این زمینه امســال پیش بینی شده، ما سال گذشته 
چنین بودجه ای به شــکل خاص نداشتیم،  کمکی که برای 
فدراسیون فوتبال در نظر گرفته شده کمک خاص است البته 
برای ۳۲ فدراسیون ورزشــی کمک هایی را در نظر گرفتیم 
که فدراسیون فوتبال و فدراسیون کشتی در راس آنها قرار 
دارند.  یک اعتباری هم به صورت عام در اختیار وزیر ورزش 
قرار دارد که ۶۳۰ میلیارد تومان است که میزان تخصیص آن 
بر عهده وزیر ورزش است. این اعتبارات غیر از منابعی است 

که فدراسیون می تواند از طریق حامیان مالی جذب کند.

قاضی زاده هاشمی: اختلافات 
فدراسیون به تیم ملی ضربه می زند

خبر

خبر

سنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - کدورت - پرخور - پند و آموزه2 - 
اگر به زار اضافه شود مکانی را گویند 
که در آن برنج می کارند، خوشه برنج 
- کنار - پایتخت نائورو3 - مسابقه 
 - ریسمان  مخفف  رانی،  مبیل  اتو 
آورده  دست  به   - شهری  باركش 
یکدندگی، کار   - شده4  شده، گرفته 
بچه یک دنده - صفت سیب زمینی، 
بی غیرت، بی تعصب - لاغر و نزار - 
تلخ، پیمانه ، اندازه ، شماره و حساب 

، گذشتن بر چیزی5 - حرف فاصله، 
پایتخت   - بار  لنگه  كاغذ،  خمیدگی 
نوكر   - گریه كننده6  بسیار   - روآندا 
- سخنران - سرپرست7 - دیکتاتور 
رو،  زینت  انگور،  درخت   - شیلی  
مظهر باریك - همراه رفت8 - سرب، 
زردآلوی پست - فلات  آبله،  بیماری 
باران   - اورست  سرزمین  آسیایی، 
كش  خط   - وزن9  واحد   - اندک 
صورت،   - خارجی  چای  مهندسی، 
دریاچه   - کوچک   - شطرنج  مهره 
مرزی كانادا10 - نام بازیگر - رمزینه، 

پیش شماره مخابراتی - تکرار حرف 
دوازدهم11 - قیمت بازاری - حرص و 
طمع، زیاده خواهی، از حروف اضافه 
- خشک است و بسيار جدی، خشك 
مزاج - شومی 12 - بخت برگشتگی، 
شالوده،   - روز  سیه  بختی،  نگون 
اگر،  مخفف   - رایحه13   - اساس 
بیماری جرب، کچل - نام دخترانه - 
حیوان حرام گوشت، خنزیر - خودم، 
نوشابه   - کیلو14  سه  وزنی،  ضمیر 
قدیمی - کاشف میکروب ذات الریه 
- دفاع فوتبال15 - تكرار حرف دوم 
- مشك خالص - دیر نیست، مقابل 

نیا دیر - پدر بزرگ، 

عمودی
غذایی   - برونته  شارلوت  آثار  از   -  1
مقابل  برگشتن،  بازگشتن،   - جگر  از 
ذهاب2 - متداول، مرسوم - از ظروف 
دف   - چین  به  منسوب  آشپزخانه، 
وارونه - دشنام دادن3 - نسل درهم 
عالم  از  - کسی که  جنگی  ماشین   -
پادگان   - کاهن4  دارد،  خبر  غیب 
اصفهان  اصفهان،  قدیمی  نام  تهران، 
 - همسایه  کشور  پایتخت   - قدیم 
متر  صد   - فرنگی  بام  بالا،  طاقچه 
فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد  مربع، 
اگر5 - حرف پیروزی، ضمیر  مخفف 
در  شهری   - او  جانشین  غایب، 
خراسان رضوی  - دشمن سرسخت6 
سرخ،  - گل  وارونه  به   - تفرجگاه   -
 - ملایم7  لطیف،   - انگور  درخت 
 - انگشت8   - تنهایی  به   - موزون 
در  ای  تنگه   - قدم   - کمری  سلاح 

چین9 - ضمیر غائب، وی، ضمیر سوم 
باغبان -  باغ،  نگهبان  شخص مفرد - 
پیامبر - بوی پشم سوخته10 - تیغی 
سترده  موی  تراشند،  موی  بدان  که 
خرمایی که  درشت،  تراشیده، گلیم  و 

باشد - مخفف شاه -  ثلث آن پخته 
پادگان11 - فرزند زكریا، پیغمبر زمان 
 - درختی  قورباغه   - بابكان  اردشیر 
کردن  فرار   - شناس  خدا   - جدید12 
- درون دهان13 - زراعت، قد و قامت 

- كافر و ملحد - دوستی - ناراست14 
های  باشگاه  از  فرانسه،  در  رودی   -
فرانسوی - اهل مكه - رسم ها، آیین 
 - پیانو  ایتالیایی  مخترع   - ها15 

دهان  سقف 
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خبرخبر

حکم اعدام »احمدرضــا جلالی« به جرم 
جاسوســی برای رژیم صهیونیستی که به 
تایید دیوان عالی کشــور رسیده است،  تا ا 

آخر اردیبهشت ماه اجرا می شود.
به گزارش ایســنا،  »از طریــق منابع آگاه 
شــنیده شــده که حکم اعدام احمدرضا 
جلالی در دســتور اقدام قرار گرفته و این 
حکم حداکثر تا آخر اردیبهشت ماه جاری 

اجرا خواهد شد.
جلالی بــه جرم جاسوســی بــرای رژیم 
صهیونیستی بازداشت و پس از محاکمه و 
طی مسیر طولانی قضائی به اعدام محکوم 
و حکم صادره مورد تایید دیوان عالی کشور 

قرار گرفت.
اطلاعاتی که این مزدور رژیم صهیونیستی 
از برنامه هســته ای کشــور به ســازمان 
جاسوسی- تروریستی موســاد ارائه کرده 
بود، متاســفانه منجر به ترور و شهادت دو 

دانشمند هسته ای کشور شد.
موضوع بســیار قابل تامــل، آن بود که به 
دلیل اقامت موقت این جاسوس در کشور 
سوئد و جلب همکاری او به موساد در همان 
کشور، دولت سوئد بنا به درخواست رژیم 
صهیونیستی ، پس از بازداشت وی در ایران 
به او اقامت دائم و پس از محاکمه و صدور 
حکم اعدام او، به او تابعیت سوئدی اعطاء 
نمود تا نظام قضایی ایران را تحت فشــار 

قرار دهد!!
برخی تحلیلگران سیاســی معتقدند که 
کل پروژه بازداشــت حمید نوری در سوئد 
و تشــکیل دادگاه نمایشی برای وی در آن 
کشور با هدف فشــار بر دولت ایران جهت 

رهاسازی احمدرضا جلالی بوده است.
این تحلیلگران می گوینــد دولت ایران با 
اجرای حکم احمدرضا جلالی، ضمن اجرای 
یک حکم قضایی لازم الاجرا، امکان اقدامی 
دیگر مشــابه بازداشــت حمید نوری را از 

دولت سوئد سلب خواهد کرد.«

یک عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس تاکید کرد

بنا نبود با حذف ارز 
ترجیحی قیمت کالاها 

افزایش یابد
یک عضو کمیســیون اقتصادی مجلس 
شــورای اســلامی، تاکید کرد: مجلس 
دولت را مکلف کــرد که اگر قصد حذف 
ارز ترجیحی را دارد باید برنامه حمایتی 
دیگــری را بــرای ممانعــت از افزایش 
قیمت هــا جایگزین کند و اکنون دولت 
باید جلــوی افزایش نامتعــارف قیمت 

ها بایستد.
محمد علی پور در گفت وگو با ایســنا، 
با اشــاره به حذف یارانه آرد و افزایش 
قیمت نان و ماکارانی بیان کرد: مجلس 
در لایحه بودجه ۱4۰۱ این مجوز را به 
دولــت داد تا یا سیاســت تخصیص ارز 
ترجیحی را ادامه دهد یــا آن را حذف 
کند با این شــرط که قیمــت کالاهای 
اساسی به نسبت شــهریور سال ۱4۰۰ 
تغییــری نداشــته باشــد. اکنــون نیز 
مجلس بر ایــن موضع تاکیــد دارد که 
قیمت نان به هیچ وجــه نباید افزایش 

یابد.
او اظهــار کــرد: از آرد یارانــه ای در 
بخش هــای صنعتی نیز اســتفاده می 
شــود اما با تصمیم دولــت دیگر به این 
حوزه یارانه تعلق نمــی گیرد. افزایش 
قیمتی که در حوزه ماکارانی و سایر نان 
های صنعتی رخ داده بــه همین دلیل 
اســت. در خصوص کالاهای اساســی 
هیچ گونــه افزایش قیمــت قابل قبول 
نیســت. برخی از کالاها که از این یارانه 
برخوردار بودند و جزو کالاهای اساسی 
نیز نیســتند با افزایش قیمــت مواجه 
شــده که ما از دولت انتظــار مدیریت 

آن را داریم.
نماینده مردم ماکو در مجلس شــورای 
اســلامی، تصریح کــرد: نباید فشــار 
مضاعفی بر زندگی مردم تحمیل شــود. 
علاوه بر نانوایی ها از آرد در شــیرینی 
پزی ها و صنایعی نظیر تولید ماکارانی 
اســتفاده می شــود. اکنون دولت فقط 
برای نان یارانه پرداخت می کند. هدف 
دولت رســاندن یارانه به اقشار ضعیف 
است اما این ضروری اســت که نباید با 
افزایش قیمت ها فشار دیگری بر مردم 

تحمیل شود.
علی پور افزود: انتظار می رود دولت در 
این زمینه برنامه ریزی داشــته باشــد. 
بنای مجلــس حمایت از مردم اســت. 
مجلس از اول تاکیــد کرد که اگر دولت 
می خواهــد ارز ترجیحی را برای برخی 
از کالاها حذف کند باید برنامه حمایتی 
جایگزینی داشــته باشــد تا فشاری به 
مردم وارد نشود. دولت باید جلوی این 

افزایش قیمت نامتعارف بایستد.

لملل گفت:  یک کارشناس مسائل بین ا
ید بر اساس  مریکا با ن و آ یرا معتقدم ا
گزینه یا گزینه های که در مقابل احیای 
رد تصمیم گیری کنند.  برجام وجود دا
بل رد  ین باشد که در مقا ید ا ر با معیا
مصالحه چه گزینه هایی پیش رو دارند 

و اینها را مقایسه کنند.
یسنا با  یوسف مولایی در گفت وگو با ا
یجاد شده در  ره به وقفه طولانی ا شا ا
مذاکرات وین اظهار کرد: متاسفانه وقفه 
ا شاهد هستیم و سخنگوی  ر یادی  ز
یران هم روز دوشنبه  وزارت خارجه ا
اعلام کرد که "طولانی شدن تنفس در 
ما  مذاکرات به نفع مذاکرات نیست". ا
کنون مورد بحث است و  ئلی که ا مسا
باقی مانده موضوعاتی از جنس سیاسی 
ز این رو نیاز  است، نه حقوقی و فنی. ا
است تا تصمیم گیری های سیاسی در 

پایتخت ها انجام شود. 
د: آنچه روشن است درباره  و ادامه دا ا
ن  یرا نده دو طرف ا قی ما موضوعات با
ا  ر یکدیگر  ملاحظات   ، مریکا آ و 
موجب  له  مسا همین  و  ند  نپذیرفته ا
کرات و دستیابی  وقفه طولانی در مذا
به نتیجه شدند. مهم است که اکنون دو 
طرف استراتژی  و رویکرد کلان خود را 
در این رابطه روشن و شفاف کنند و به 
جای اینکه درباره آنچه تا الان به دست 
هند در نهایت به  ند یا می خوا آورده ا
وردن تمرکز کنند، گزینه  یا  دست آ
گزینه هایی که اگر به توافق دست پیدا 

نکنند روی میز قرار می گیرد را مدنظر 
قرار دهند.

تژی  سترا ر کرد: ا ظها ن ا ین حقوق دا ا
ز  یران ا برای آمریکا اگر این است که ا
ی  لیت های هسته ا میز فعا مسیر صلح آ
رفع  لبات  مطا ید  با نشود  رج  خا اش 
آن  در  دهد  جواب  ا  ر ن  یرا ا تحریم 
صورت فعالیت های ایران در چارچوب 
آژانس و پروتکل الحاقی قرار می گیرد. 
فق  نند به توا به نظرم دو طرف می توا
موجب  که  سیاسی  یل  مسا و  برسند 
ین  ا تعدیل کنند. ا وقفه شده است ر
موضوعات که مورد بحث است و در 
صحبت  آن  ره  با در نه ای  رسا فضای 

می شود موضوعات سختی نیستند.
مریکا به  ن و آ یرا گر ا مولایی گفت: ا
طرف  دو  هر  برای  نرسند،  فق  توا
یران باید  هزینه ها سنگین تر می شود. ا
ا تحمل کند و  قتصادی ر ر بیشتر ا فشا
ند که مسیر  ید بدا مریکا با ز سویی آ ا
نظارت های  و  دیپلماسی  کرات،  مذا
هد  ر خوا نی ناهموا دما پا نی و فرا دما پا
ین وضعیت  مریکا تحمل ا ی آ شد. برا
در  شتن  گذا وقت  همه  ین  ا ز  ا بعد 
مات  قدا ا کرات و رفتن به سمت  مذا
فعلا  نظرم  به  و  رد  دا هزینه  دیگر 
طریق  ز  ا که  است  ین  ا لویت شان  و ا

مذاکره به نتیجه برسند.
ن  یرا گر ا د: در هر حال ا مه دا دا و ا ا
بخواهد به سمت غنی سازی برود حتما 
م سیگنال منفی  قدا ین ا ند که ا ا می د

برای دنیا خواهد داشت که چندان در 
فضای توام با فشار و تحریم اقتصادی به 
لحاظ سیاسی و بین المللی به نفع ایران 

نخواهد بود.
لفت برخی  ره مخا با ن در ین حقوق دا ا
از نمایندگان کنگره با خارج کردن نام 
ز FTO  و در عین حال اهمیت  سپاه ا
این مسئله برای ایران اظهار کرد: مساله 
به این سادگی نیست که فکر کنیم این 
ین  م است و ا نجا بل ا حتی قا ر به را کا
قدر معطل شده است. به هر حال هر 
ید حساب شده و با  نوع رفع تحریم با
ینکه یک حرف  نجام شود نه ا تضمین ا
غذ باشد. مهم است که  صرفا روی کا
کنگره با تصمیمات دولت بایدن همراه 
ین میان زمان  ما معتقدم در ا . ا شود
نیم دو طرف  تعیین کننده است. نمی دا
چقدر برای خود زمان قرار داده اند که 
روند رسیدن به نتیجه در مذاکرات را به 
تعویق بیندازند. مولایی افزود: بیش از 
یک ماه از آخرین مذاکره حضوری میان 
هیات ها و نمایندگان ایران و ۱+4 و نیز 
آمریکا گذشته است. ایران و آمریکا باید 
ز  قع بینانه ای در این مقطع ا رزیابی وا ا
ئه کنند. همانطور که  ا ر لبات شان ا مطا
ین است که هر  در بالا گفتم، مسئله ا
یران و آمریکا  ز طرف ها به ویژه ا یک ا
در مقابل گزینه مذاکرات چه گزینه ای 
ه برای آن هزینه  ز ندا ند و تا چه ا ر ا د
ند و برای آن تصمیم گیری  ز ا می پرد

شود.

نماینده آمریکا در سازمان ملل با تاکید بر 
ین کشور به بازگشت  تعهد رئیس جمهور ا
به توافق هسته ای، در یک کنفرانس خبری 
لی درباره آخرین وضعیت مذاکرات  به سوا

وین پاسخ داد.
به گزارش ایسنا به نقل از وبگاه هیات آمریکا 
در سازمان ملل، لیندا توماس گرینفیلد، 
یک  در  ملل  سازمان  در  آمریکا  ینده  نما
ین سوال که  کنفرانس خبری در پاسخ به ا
چه اطلاعات جدیدی درباره مذاکرات وین 
در راستای احیای توافق هسته ای وجود دارد 
و آیا او درباره این موضوع با همکارانش در 
شورای امنیت سازمان ملل صحبتی داشته 
نم بگویم پیش رفت  است یا نه، گفت: می توا
ئلی  قابل توجهی در حل و فصل برخی مسا
داشته ایم که از نظرمان برای بازگشت ما به 
زای پایبندی  توافق بر اساس پایبندی در ا
ضروری  خواهند بود اما هنوز کارهای زیادی 
فقی دست  نجام شود و هنوز به توا ید ا با

نیافته ایم و امکان دارد به آن نرسیم.
، اگر دیپلماسی  د: مسلما مه دا دا گرینفیلد ا
به فرجام نرسد، با بقیه]کشورها[ در جامعه 
داشت  هیم  خوا نزدیکی  همکاری  جهانی 
فزایش دهیم. رئیس  ا ا یران ر ر بر ا تا فشا
جمهور]جوبایدن[ تعهد جدی دارد که ایران 
نباید اجازه دست یابی به یک سلاح را پیدا 
رد که به برجام  ما همچنین تعهد دا کند ا
بازگردد. بنابراین ما در حال کار کردن روی 

ید دید که به کجا  ین موضوع هستیم و با ا
می رسد. به گزارش ایسنا، اظهارات گرینفیلد 
در پی این مطرح می شود که مذاکرات وین که 
از زمان روی کار آمدن دولت بایدن در سال 
۲۰۲۱ در راستای احیای توافق هسته ای و لغو 
تحریم های ایران از طریق بازگشت آمریکا و 
فق هسته ای  یبندی کامل به توا یران به پا ا
آغاز شده است، در پی برخی تحولات اخیر 
بین المللی از جمل حمله روسیه به اوکراین و 
کشمکش های تهران-واشنگتن بر سر برخی 
کرات، تا اطلاع  نده در مذا ئل باقی ما مسا
ثانوی متوقف شده است. در این راستا، حسین 
یران  مور خارجه ا للهیان وزیر ا میر عبدا ا
لمسیره گفت:  اخیرا در گفت وگو با شبکه ا
این مذاکرات متوقف نشده است اما به طرق 
دیگری و با تبادل پیام های مکتوب بین ایران 
و آمریکا از طریق نماینده اتحادیه اروپا در 
مذاکرات وین در حال انجام است که این روند 

در راستای لغو تحریم های یک جانبه آمریکا 
است. امیرعبداللهیان ادامه داد: هدف ما در 
این مذاکرات رسیدن به توافقی قوی و بادوام 
است و از طرف آمریکایی خواسته ایم واقع بین 
باشد، تاکید کرده ایم لغو تحریم ها در تمامی 
قتصادی یکی  ئه ضمانت های ا را بخش ها و ا
از مهم ترین نکات در دستور کار مذاکراتی 
فکر  من  کرد:  مطرح  و همچنین  ا ماست. 
می کنم طرف آمریکایی به خوبی به خطوط 
قرمز ایران واقف است و ما به مذاکرات ادامه 
می دهیم و به محض این که به نقطه توافق 
کرات در وین  ینده ما در مذا برسیم، نما

آخرین مراحل توافق را انجام خواهد داد.
ده سخنگوی  ین، سعید خطیب زا علاوه بر ا
وزارت امور خارجه ایران در کنفرانس خبری 
اخیرش درباره احیای توافق گفت: باید پایه 
های فشار حداکثری که ترامپ علیه ایران کار 

گذاشته از بین برود.

آمریکا: در حل مسائل برای بازگشت  به 
برجام پیشرفت  داشته ایم

هزینه های عدم "توافق در وین" برای 
ایران و آمریکا از نگاه یوسف مولایی

رئیس جمهور در گفت وگوی تلفنی امیر کویت، با بیان این که »نزدیک 
شدن دل های مسلمانان در چنین مناسبت هایی انسجام اسلامی میان 
کشورهای اسلامی را بیشتر می کند«، اظهار داشت: دیدار و گفت وگوی 
مقامات دو کشور ظرفیت های ارتقای همکاری های دوجانبه را فعال خواهد 
کرد. به گزارش ایسنا، آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در 
گفت وگوی تلفنی »شیخ نواف الاحمد الجابر الصباح« امیر کویت، با تبریک 
عید سعید فطر به او و مردم کشورش گفت: امیدوارم خداوند به برکت عید 
فطر برکاتش را نصیب ملت همسایه و دوست کویت و همه مسلمانان کند. 
نزدیک شدن دل های مسلمانان در چنین مناسبت هایی، انسجام میان 
کشورهای اسلامی را بیشتر می کند. رئیس جمهور با ابراز امیدواری برای 
دیدار با امیر کویت در تهران افزود: افزایش رفت و آمد مقامات دو کشور 
می تواند ظرفیت های موجود برای ارتقای سطح همکاری های دوجانبه را هر 
چه بیشتر عملیاتی و فعال کند. رئیسی مواضع کویت را در قبال توطئه های 
منطقه ای، آگاهانه توصیف کرد و با یادآوری مناسبات خوب ایران و کویت 
در گذشته، تاکید کرد که باید روابط ایران و کویت به عنوان دو دوست 
قدیمی به ظرفیت واقعی خود بازگردد. »شیخ نواف الاحمد الجابر الصباح« 
امیر کویت نیز در این گفت وگوی تلفنی با تبریک عید سعید فطر به رئیس 
جمهور و مردم کشورمان اظهار داشت: عمیقا از رویکرد جدید و اهمیتی که 
جمهوری اسلامی ایران در دوره جنابعالی برای گسترش روابط با کشورهای 
همسایه و دوست قائل است، خرسندیم. امیر کویت نیز متقابلا با اظهار 
امیدواری برای میزبانی از آیت الله رئیسی تصریح کرد: دیدارهای مقامات 
دو کشور و به ویژه مقامات عالی ایران و کویت می تواند به گسترش روابط 
فیمابین و تقویت تلاش های مشترک برای تامین منافع متقابل کمک کند.

گزارش
ایسنا

گفت وگوی تلفنی رئیس جمهور کشورمان و امیر کویت

رئیسی: باید روابط ایران و کویت به 
ظرفیت واقعی خود بازگردد

اجرای حکم 
»احمدرضا جلالی« تا 

پایان اردیبهشت

سنا
: ای

س
عک

دبیرکل جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی گفت: اعتدالی ها گفتمان 
مشخصی که بتوانند روی آن تاکید کنند، ندارند و در انتظار به سر می برند 
تا دولت مستقر نتواند امور را اداره کند! مجتبی شاکری، دبیرکل جمعیت 
جانبازان انقلاب اسلامی در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره انتقادات اصلاح 
طلبان به رئیس جمهور به جلسه اخیر رئیس جمهور با فعالان سیاسی 
در ماه مبارک رمضان، اشاره کرد و گفت: در جلسه اخیری که به دعوت 
رئیس جمهور در ماه مبارک رمضان برگزار شده بود، احزاب و شخصیت های 
حقیقی و حقوقی از طیف های مختلف حضور داشتند و در این جلسه 
صحنه هایی را مشاهده کردیم مبنی بر اینکه به نقد دولتی نشسته بودند که 
حدود نه ماه هست بر سر کار آمده و آن چنان علیه آن می تاختند که گویا با 
یک دولت چند ساله یا دولتی که در دور دوم ریاست جمهوری 8 ساله به سر 
می برد مواجه هستند. وی افزود: در رابطه با علت این اقدامات، باید گفت که 
اینها فرار رو به جلو محسوب می شود؛ در حالی که این افراد باید پاسخگوی 
دولت هایی که حمایت کردند و وضعیت کنونی بانک ها، اشتغال، نقدینگی 

و … که حاصل فشار حداکثری مذاکرات بود را رقم زدند، باشند.

اصلاح طلبان در دیدار رئیسی 
مقاله خوانی کردند

یک  کارشـناس مسـائل حقوقی گفت: قانون نویسـی و 
تصویب آن بـه تنهایی عامل بازدارنده نیسـت و انتخاب 
مدیـران صالـح، پاکدسـت، شایسـته و کاردان و تامین 
امنیت شـغلی آنان با هدف افزایش بهره وری و انسـداد 
روزنـه هـای فسـاد آفریـن سـازمانی نیازمنـد سـاز و 

کارهـای عملـی دیگری اسـت.
رضا اسـدی در گفت وگو با ایسـنا، دربـاره قانون نظارت 
بر اموال و سفرهای مسئولان که در کمیسیون حقوقی 
و قضایـی بـه تصویـب رسـیده و بـرای تصویـب نهایی 
در صحـن مجلـس مطرح می شـود، گفـت: امـروزه در 
بسیاری از کشورهای دارای قوانین موضوعه، در مبحث 
حقوق کیفـری از جرم انگاری کاسـته و بیشـتر بر روی 
پیشـگیری  و ایجاد بسـتر مناسـب و زیر سـاخت های 
مطمئن در حفـظ حقـوق عامـه در تمامی ابعـاد اعم از 
منابع انسانی، مالی و جلوگیری از سواسـتفاده از قدرت 

با روش هـای نویـن تمرکز کـرده اند.
او با طرح پرسـش هایـی ادامـه داد: آیا با وجـود قوانین 
و مقـررات از قبل تـا بعد از پیـروزی انقلاب اسـلامی در 
ایـن زمینه، بـه صـورت پراکنـده یـا متمرکـز از جمله 
"قانـون رسـیدگی بـه دارایـی مقامـات، مسـئولان 

و کارگـزاران ج.ا.ا "مصـوب ۰۹/۰8/۱۳۹4 مجمـع 
تشـخیص نظام  و آیین نامه مصوب سـال۱۳۹۹  نیازی 
به تصویب طرح نظـارت بر اموال و سـفر هـای خارجی 
مقامات، مسئولان و کارگزاران جمهوری اسلامی ایران 
با جرم انگاری جدید وجـود دارد؟ آیا قوانیـن و مقررات 
مربوطه سـابق التصویب فاقـد ضمانت اجرایی اسـت و 
تاب مقابله بـا وقوع جرایم مـورد نظر  را نـدارد؟ با فرض 
قبول عـدم توانایی قوانیـن موضوعه موجـود  در مقابله 
با جرایم برخی مدیران و مسـئولان کشـور  آیا تصویب 

قانـون جدید از میـزان بـروز جرایم مـی کاهد؟
این کارشـناس مسـائل حقوقی تصریح کرد: در پاسـخ 
بـه سـوال اول و بـا ملاحظـه مقـررات سـابق ملاحظه 
می شـود کـه قانونگـذار در بسـیاری از مـوارد از جمله 
"قانـون منـع مداخلـه وزرا و نماینـدگان مجلسـین 
و کارمنـدان در معامـلات دولتـی مسـئولین دولتـی 
مصـوب ۲۲/۱۰/۱۳۲۷و قوانیـن پراکنـده دیگـر که از 
ذکر نـام آنهـا خـودداری میشـود و قانون رسـیدگی به 
دارایـی مقامات، مسـئولان و کارمندان و کارگـزاران ج. 
ا.ا مصوب  سـال ۱۳۹4 بـا تعیین جایگاه هـای حقوقی 
مقامات ارشـد تا میانی و پایین ترین سـطوح مدیریتی، 
مصوباتی دارد که عمل و اجرای درسـت آنها  نیازمندی 

به تصویـب قانـون جدیـد را کمرنگ می سـازد. 

این وکیل دادگسـتری افزود: در پاسـخ به سـوال دوم و  
با این تصـور  کـه قوانین قبلی قـدرت مقابلـه و محدود 
سـازی را ندارنـد یـا اینکه تاثیـر گـذار نمی باشـند و یا 
ضمانـت هـای اجرایـی پیـش بینـی شـده در قوانیـن 
موجـود موثـر نیسـت میتـوان بـا اصلاحاتـی  آنهـا  را 

بروزرسـانی کـرد.  
اسـدی تاکیـد کـرد: این نکتـه مهم اسـت، همـان قدر 
کـه مقابله بـا وقـوع جرایـم ضـروری اسـت و با دسـت 
انـدازان  بـه بیـت المال یـا سـو اسـتفاده کننـدگان از 
قـدرت باید برخـورد قاطعانه صـورت پذیـرد، در مقابل  
ایجاد فضای مناسـب و اطمینـان بخش بـرای مدیران 
و مسـئولان خدوم در یک جامعـه از اهمیت بـه مراتب 
بیشـتری برخوردار اسـت؛ بنابراین اگر فضا به سـمتی 
هدایـت شـود کـه مدیـران و صاحـب منصبـان یـک 
جامعه احسـاس امنیت نکنند اسـتماع نظرات انتقادی 
و یا مخالـف نیز جایگاهـی نداشـته و در نتیجـه نبوغ و 
نوآوری وجهی نخواهد داشـت  و فرد شایسـته مدیریت 
یا مسـئولیت نمی پذیـرد  و یا بیشـتر به حفـظ جایگاه 

خویـش خواهـد پرداخت. 
این وکیـل دادگسـتری ادامـه داد: در پاسـخ به سـوال 
سـوم و با ملاحظه مـواد هشـت گانـه در طـرح نظارت 
بر امـوال  و سـفرهای مقامـات، در می یابیم کـه ماده ۲ 

این طـرح  اصلاحیـه ای بـر مـواد ۱ و ۳ قانـون   مصوب 
سـال ۱۳۹4 اسـت و در مـورد مـاده ۵ کـه بـه سـفر 
های پـس از بازنشسـتگی و یا مـاده ۶ که به سـفرهای 
مشـکوک پرداختـه و  در ذیـل آن  تاسیسـی تحـت 
عنوان "هیات "متشـکل از سـه قاضی باسـابقه صورت 
پذیرفتـه   بایـد گفت کـه در حـال حاضر قـوه قضاییه، 
دادسـرای کارکنـان دولـت و دادگاه کیفری و بازرسـی 
کل کشـور و دیـوان محاسـبات و بخـش هایـی از قـوه 
مجریـه ماننـد وزارت اطلاعـات و حراسـت هـا و دفتـر 
بازرسی مسـئولیت پرداختن به بسـیاری از این موارد را 
دارند؛ بنابراین  تصویب طرح و تاسـیس جدید در قالب 
هیـات و جرم انـگاری جدید ضـروری بنظر نمی رسـد. 
حتی با فـرض لزوم تصویب ایـن طـرح، در روند موجود 
نه تنهـا بـا کاهش ایـن گونـه جرایـم مواجـه نخواهیم 
شـد بلکه زمینه تشـتت در نحوه اجرای قوانیـن فراهم 

خواهد شـد. 
اسـدی در پایان گفـت: قانون نویسـی و تصویـب آن به 
تنهایی عامل بازدارنده نیسـت و انتخاب مدیران صالح، 
پاکدسـت، شایسـته و کاردان و تامیـن امنیت شـغلی 
آنان با هـدف افزایـش  بهـره وری و انسـداد روزنه های 
فسـاد آفرین سـازمانی نیازمند سـاز  و کار هـای عملی 

دیگری  اسـت.

تصویب قانون به تنهایی عامل بازدارنده نیست
یک  کارشناس مسائل حقوقی با اشاره به تصویب قانون نظارت بر اموال و سفرهای مسئولان:

گزارش
ایسنا

یک عضو هیات رئیســه کمیســیون انــرژی مجلس 
شورای اسلامی، تاکید کرد: ما نمی توانیم در شرایطی 
که همه ســاختارها و ارگان هــا در مصرف آب نقش 
دارنــد، از وزارت نیرو انتظار داشــته باشــیم که به 

تنهایی میزان مصرف را مدیریت کند.
عبدالعلی رحیمی مظفری در گفت وگو با ایســنا، با 
اشــاره به کاهش منابع آبی کشــور و ضرورت صرفه 
جویی در مصرف، بیــان کرد: بحث صرفــه جویی با 
مدیریت مصرف دو موضوع جداگانه به شمار می رود. 

اگر نگاه ما به صرفه جویی این باشــد که در برخی از 
ابعاد مصرف را به صفر برســانیم، غلط است. ما نمی 
توانیم کشــت محصولات یا تولیــد کارخانجات را به 
بهانه صرفه جویی متوقــف کنیم، اما مدیریت مصرف 

مسئله دیگری است.
نگاه ما به صرفه جویی باید تغییر کند

او در ادامه اظهار کرد: اینکه ما در یک بخشی با نگاهی 
کارشناسی شده مصرف را کاهش دهیم، پای مدیریت 
مصرف به میان آمده اســت. مثلا در کشت نیشکر ما 

کار کارشناسی مصرف آب را از 4 میلیارد مترمکعب 
به ۲ میلیارد مترمکعب کاهش داده ایم. این مدیریت 
مصرف اســت. با اســتفاده از سیســتم های نوین و 
مکانیزه کردن کشاورزی می توان مدیریت مصرف را 

در حوزه کشاورزی رقم زد.
نماینده مردم سروستان در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: برای مدیریت منابع آبی کشور باید کلمه 
صرفه جویی را به مدیریت مصــرف تبدیل کنیم. در 
وهله دوم نیز باید واحد تولیــد در حوزه انرژی تغییر 

یابد. اینکه ما بگوییم به ازای هر واحد تولید چه میزان 
انرژی آب، برق و گاز مصرف می شود و آن را کاهش 
دهیم صحیح اســت. زمانی که ما نتوانیم این معادله 
را تغییر دهیم، اینکه شــعار صرفه جویی و مدیریت 

مصرف دهیم مشکلی حل نخواهد شد.
مدیریت مصرف هزینه بر است

تو تاکید کرد: تمام ســاختارها باید بــرای مدیریت 
مصرف به میدان بیایند. نمی توانیم در شــرایطی که 
مصرف کننده آب حوزه صنعت یا کشاورزی می باشد، 

انتظار داشته باشیم که وزارت نیرو به تنهایی مصرف 
را مدیریت کند. همــه وزارتخانه ها باید برای کاهش 
مصرف برنامه ریزی داشته باشــند. خیلی از کارها از 
عهده مردم خارج اســت. مدیریت هزینه بر است. ما 
نمی توانیم به کشــاورزی بگوییم به ازای تولید یک 
کیلو گوجه فرنگــی مصرف آب خود را بــه یک لیتر 
کاهش دهد، اما تســهیلات کم بهــره گلخانه ای به 
کشاورز ندهیم. مدیریت مصرف یا برای ما مهم است 

یا نیست، اگر مهم است باید برای آن هزینه کنیم.

رحیمی مظفری تاکید کرد

برای مدیریت مصرف آب، تمام ساختارها به میدان بیایند

به گزارش روز ســه شــنبه ایرنا، حسین 
امیرعبداللهیــان وزیــر امــور خارجه و 
مولودچاوش اوغلو وزیر امور خارجه ترکیه 
طی تماس تلفنی درباره آخرین تحولات 
روابط دوجانبه  و برخی مسائل منطقه ای 
و بین المللی گفت وگو و تبادل نظر کردند.
مولود چــاوش اوغلو وزیر امــور خارجه 
ترکیه ضمن تبریک عید ســعید فطر به 
امیرعبداللهیان، ملــت و دولت ایران، بر 

لزوم برداشتن گام های موثر و ملموس در 
راستای ارتقای روابط خوب و دوستانه دو 

کشور تاکید کرد.
وزیر امــور خارجه ترکیــه همچنین بر 
آمادگی آنــکارا برای برگــزاری هر چه 
سریع تر هفتمین نشســت شورای عالی 
همکاری های راهبردی دو جانبه و برنامه 
ریزی بــرای انجام ســفر رئیس جمهور 

ترکیه به تهران تاکید کرد.

چاوش اوغلو با اشــاره بــه روابط خوب 
میان دو کشور همسایه و برادر گفت که 
پیرو توافق اخیر بعمــل آمده، وی پیگیر 
مسائل محیط زیســتی و مدیریت منابع 
آبی مشــترک از طریق نهادهای ذیربط 
در ترکیه و تداوم برگزاری نشســت های 

کمیته مشترک آب خواهد بود.
امیرعبداللهیان نیز در این گفتگوی تلفنی 
ضمن تبریک عید سعید فطر، تداوم سفر 

مقامات عالیرتبه دو کشور را در راستای 
توسعه و گســترش بیش از پیش روابط 

تهران و آنکارا دانست.
وزیر امور خارجه با اشــاره به برنامه ریزی 
صورت گرفته برای برگــزاری هفتمین 
نشســت شــورای عالــی همکاری های 
راهبردی جمهوری اسلامی ایران و ترکیه، 
اظهار داشــت، برگزاری این نشست گام 
مهمی در پیشــبرد روابط و تحقق منافع 

دو کشــور و ملت و گســترش مناسبات 
دوجانبه خواهد بود.

امیرعبداللهیان همکاری هــای بیش از 
پیش دو کشــور در حفاظــت از محیط 
زیســت و مدیریت منابع مشترک آبی را 

مورد تاکید جدی قرار داد.
او بر اهمیت حل و فصل مســائل موجود 
باقیمانده در این زمینه و ضرورت تسریع 
همکاری های دوجانبه در قالب »کمیته 
مشــترک ایجاد شــده آب« با توجه به 
اهمیت موضوع تغییــرات آب و هوایی و 

زیست محیطی تاکید کرد.
وزرای امور خارجه ایران و ترکیه بر تداوم 
رایزنی مستمر برای پیگیری موضوعات 
در دستور کار توســعه روابط دوجانبه و 
همچنین موضوعات منطقــه ای و بین 
المللی مورد اهتمام  مشترک تاکید کردند.

در گفت وگوی وزیر امور خارجه ترکیه مطرح کرد:

تاکید امیرعبداللهیان بر همکاری ایران و ترکیه
 برای مدیریت منابع مشترک آبی
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راست یا تقریبا راست در حاشیه عقبی, فلسهای پشتی صاف و دانه ای شکل , 4۱ تا ۶۲ 
فلس پیشین در ردیف عرضی ناحیه میانی پشت , فلسهای یقه ای اره ای شکل نیستند, ۳ 
تا 4 )معمولا 4, بندرت۵( فلس پیشین لب بالا در تماس با فلسهای زیر چشمی, فلسهای 
روی مژه ای بطور ثابت از فلسهای بالای چشمی توسط ردیف کاملی از ۶ تا ۱8 فلس دانه 
ای جدا شده اند, معمولا یک فلس عقب بینی, ۲۰ تا ۲۹ فلس گلویی, ۱۳ تا ۲۳ منفذ زانی 
در هر طرف, ۲۵ تا ۳۲ صفحه زیر انگشت چهارم, پلاکهای شکمی در ۱۰ ردیف طولی از 

۱4 تا ۳۱ فلس شکمی.
رنگ آمیزی:ناحیه پشتی با طرحهای مختلف قهوه اب روشن, از دارچینی تا قهوه ای مایل به 
زرد با تعدادی نقاط تیره که بطور نامنظم در طول ستون فقرات قرار گرفته اند, که گاهی ۲ نوار 
موازی را تشکیل می دهند, ۳ تا 4 ردیف طولی از لکه های چشمی روشن در امتداد پهلوها در 
داخل نوار قهوه ای تیره تر, لکه های چشمی آبی روشن در ناحیه زیر بغل , حاشیه نوار تیره 
پهلویی با آثار نامنظم از ردیف لکه های چشمی مایل به سفید مشخص, ناحیه شکمی مایل 
به سفید, مایل به آبی , یا زرد روشن, هنگام فصل زاد و ولد اغلب لکه های چشمی روی ناحیه 

پهلویی نرها بطور واضح آبی روشن./کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت های شغلی: پشتیبان دستگاه کارتخوان پایانه های 
فروشگاهی
جنسیت:آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
سابقه کار مهم نیست

شرایط احراز
توانایی لازم جهت نصب و سرویس های دوره ای، جمع آوری و 

بازاریابی دستگاه های کارتخوان در سطح شهر را داشته باشد.
سن: حداکثر ۳8 سال

دارای وسیله نقلیه ترجیحا موتور سیکلت
تحصیلات: دیپلم، فوق دیپلم و لیسانس کلیه رشته ها

ساعات کاری

شنبه تا چهارشنبه 8 ساعت کاری و پنج شنبه 4 ساعت کاری
تسهیلات و مزایا

بیمه، بیمه تکمیلی، پاداش، سرویس رفت و برگشت ،وام، ناهار ساعات 
کاری منعطف، بن خرید هدایای مناسبتی تسهیلات گردشگری 

امریه سربازی
سایر مزایا

حقوق ثابت
ایاب و ذهاب

ناهار و مزایای رفاهی طی سال
بدون یک روز تاخیر در پرداخت حقوق

امکان گذراندن دوره سربازی در صورت احراز شرایط و طی مراحل 
قانونی وجود دارد.

گفتمانــی کــه ماحصــل آن صلــح اجتماعــی و 
هم افزایــی میــان تمامــی شــهروندان اســت.در 
ایــن پارادایــم جهانــی، تهــران بــا ادعای کلان شــهر 
ــم  ــت پارادای ــلاف جه ــلام، خ ــان اس ــوی جه الگ
جهانــی، طرحــی ناصلــح را بــه نام زنــان و کــودکان 
ــح  ــد ناصل ــه بازتولی ــد. طرحــی کــه ب ــال می کن دنب
مــن می زنــد و شــکافی  فضاهــای شــهری دا
ــی  ــان اســناد بالادســتی و حــوزه عملیات عمیــق می
مدیریــت شــهری ایجــاد می کنــد. جداســازی 
ــت  ــن امنی ــه تامی ــه بهان ــت ب ــتان های پایتخ بوس
ــای  ــره، پیامده ــکلات روزم ــر مش ــلاوه ب ــان، ع زن
دراز مــدت فرهنگــی بــه دنبــال دارد. بی شــک 
طــرح جداســازی بوســتان ها، شــهروندان را 
دچــار آشــفتگی رفتــاری می کنــد و خانواده هــا 
ــق  ــدام تحقی ــتناد ک ــازد.به اس ــاره می س را چندپ
میدانــی و مطالعاتــی، امنیــت زنــان در شــهر در 
گــرو جداســازی و تفکیــک اســت؟آیا برازنــده 

ــت  ــر زمخ ــلام، منظ ــان اس ــهر جه ــوی کلان ش الگ
شــهری اســت کــه خشــونت پنهــان را ترویــج 
ــهری  ــن ش ــای ام ــاخص های فض ــرا ش می کند؟چ
بــرای زنــان از ســوی مدیــران شــهری اعــلام 
نمی شــود؟آیا مدیــران شــهری میــان امنیــت عینی 
ــتند؟  ــل هس ــی قائ ــان تفکیک ــی زن ــت ذهن و امنی
ینکــه فقــط رســالت خــود را در کالبــد  یــا ا
ــه  ــم ک ــوش نکنی ــد؟ فرام ــت می کنن ــهری یاف ش
زیباتریــن، امن تریــن و صلح آمیزتریــن فضاهــای 
ــواده و  ــی هســتند کــه احســاس خان شــهری، آنهای
ــی  ــد، جای ــت می کنن ــان تقوی ــتگی را در انس پیوس
کــه تمــام ارزش هــای فرهنگــی و آموزش هــای 
ــردان و  ــان و م ــا زن ــل ب ــی در تعام ــی اجتماع زندگ
ــد.  ــکوفایی می رس ــور و ش ــه ظه ــا ب ــدان آنه فرزن
مــوش نکنیــم کــه جداســازی و تفکیــک  فرا
جنســیتی فضاهــای شــهری بــه مثابــه مــرگ 

ــت. ــهر اس ــره ش ــح در پیک ــی و ناصل زندگ

شرکت یاس ارغوانی زیر مجموعه بانک ملت

ادامه یادداشت از صفحه یک

عکس نوشت

دادستان عمومی و انقلاب زرند چگونگی و دلیل 
قتل یک جوان از اهالی این شهرستان را توضیح داد.
حجت الاسلام اسماعیل بلوچ زاده در تشریح این 
خبر افزود: یک جوان اهل زرند طی یک درگیری و 
نزاع به دلیل خصومت شخصی در یکی از روستاهای 

این شهرستان، با سلاح سرد به قتل رسید.
او تصریح کرد: در این حادثه که روز گذشته اتفاق 
افتاد سه نفر درگیر بودند که یک نفر به قتل رسیده 
است. او ادامه داد: یکی از افراد مظنون نیز طی 
درگیری مصدوم شده و در بیمارستان تحت درمان 
و بازداشت و فرد دیگر نیز دستگیر شده و پرونده وی 

در حال بررسی جزئیات است. دادستان عمومی و 
انقلاب زرند دلیل این درگیری را مسائل شخصی 
اعلام کرد و از مردم خواست در این رابطه به شایعات 
بی اساس توجه نکنند و اینگونه اخبار را فقط از 
مراجع قانونی و رسمی پیگیری کنند. بلوچ زاده با 
توصیه به خانواده ها از آن ها خواست که روی رفتار 
فرزندان خود نظارت جدی داشته باشند؛ همچنین 
به افرادی که به هرنحوی در این مسائل درگیر 
می شوند هشدار داد از ورود به این مسائل دوری 
کنند زیرا اینگونه نزاع ها معمولًا منجر به قتل یا 

مصدومیت شدید افراد می شود.

بـه مناسـبت عیـد سـعید فطـر پنجمیـن همایش 
شـو اسـب سـواری در روسـتای هوتـک چتـرود 

برگـزار شـد.
بـه مناسـبت عیـد سـعید فطر همایش شـو اسـب 
سـواری بـا شـرکت ۶۰ راس اسـب اصیل کـرد در 
شـوری عـرب بومـی رفسـنجان بـا حضـور عباس 
جعفری رئیس اداره ورزش وجوانان شـهر چترود، 
سـید مهـدی فـردوس رئیـس سـوارکاری بخـش 
چتـرود و جمعـی از مسـئولین محلـی و با شـرکت 
۵۰۰۰نفـر از اقشـار مختلـف مـردم در  بیـش از

روسـتای هوتـک چتـرود برگزار شـد.
محمـد حسـین حقانـی رئیـس شـورای اسـلامی 
روسـتای هوتـک در حاشـیه ایـن مراسـم ضمـن 
چنیـن  برگـزاری  فطـر  سـعید  عیـد  تبریـک 
مراسـمی را موجـب شـادی و نشـاط بیـن مـردم 
دانسـت و گفت: هـدف برگـزاری این جشـنواره با 

هـدف شناسـایی و حفـظ اصالت اسـب های ایرانی 
بـه میزبانـی روسـتای هوتـک بـا حضـور و رقابـت 
سـوارکارانی از شهرسـتان های اسـتان کرمـان و 
اسـب های از سراسـر کشـور، همه چابک سـواران 

هنـر خـود را بـه نمایـش گذاشـتند
روسـتای هوتک جـدا از حوزه کشـاورزی، تاریخی 
راه را بـرای پـرورش اسـب و برگـزاری مسـابقات 
مختلـف در ایـن حـوزه بـا تـلاش مسـئولان رده 

بـالای شهرسـتان همـوار خواهـد کرد.
یـن  ر ا مسـال بـرای پنجمیـن بـا و می گویـد: ا ا
همایـش بـا انـواع برنامه هـای فرهنگـی ورزشـی 
و بـا اجـرای موسـیقی سـنتی ۶۰ راس اسـب 
اصیـل کرد، دره شـوری، عـرب و بومی رفسـنجان 
نـی و  در سـه بخـش اسـب سـواری، اسـب دوا
معرفـی اسـب های اصیـل هنـر خـود را بـه رقابت 

ختنـد. ا پرد

ادیب حیدری /  پس از گلایه ها و بیان مشکلات چندین ساله ی مردم روستای شمس 
آباد قلعه گنج در بخش مرکزی این شهرستان در مورد مشکل عدم سرویس دهی مناسب 
و با کیفیت اینترنت و ایجاد مشکلاتی برای مردم به ویژه فرهنگیان ،دانشجویان و دانش 
آموزان و انعکاس مشکلات و همچنین ارسال نامه و مکاتبات به دفتر مقام معظم رهبری و 
دفتر ریاست جمهوری و استانداری کرمان از طریق دهیاری و شورای اسلامی این روستا و 
پیگیری های شبانه روزی ناصری دهیار و اعضای شورا و احمدی بخشدار مرکزی قلعه گنج 
خوشبختانه تجهیزات لازم بر روی دکل ارتباطی شمس آباد نصب و مشکلات نرم افزاری 

حل و مردم شمس آباد از نعمت اینترنت 4Gپرسرعت بهره مند شدند.
 دهیار روستای شمس آباد قلعه گنج با تشکر از تلاش همه عزیزان به ویژه بخشدار مرکزی 
قلعه گنج و دکتر شهسواری فرماندار سابق قلعه گنج در رفع این مشکل گفت:روستای 
شمس آباد یک هزار و دویست نفر جمعیت دارد و مشکل اینترنت در روستا به معضل 
بزرگی تبدیل شده بود سرعت اینترنت بسیار پایین و کند بود و باز کردن یک کلیپ در 

موبایل و نرم افزار واتساپ حدود نیم ساعت زمان می برد .
به گفته محمد ناصری دانش آموزان روستا و فرهنگیان و اغلب مردم برای دسترسی به 
اینترنت واقعا مشکل داشتند و با پیگیری های به عمل آمده مسیولین مربوطه از اداره کل 
مخابرات استان دستگاه یونیت و سایر تجهیزات را روی دکل نصب کردند و بحمدالله 

مشکل رفع شده است.
او اضمن تبریک و آرزوی توفیق برای فرماندار جدید شهرستان قلعه گنج افزود:امیدواریم 
با حضور و تلاش های وی خدمت رسانی به روستاهای بخش مرکزی و روستای شمس 
آباد سرعت بیشتری بگیرد زیرا مردم انتظار دارند در آغاز دهه پنجم از عمر پربرکت انقلاب 

اسلامی مشکلات عمده این روستا در همه ی حوزه های مختلف به حداقل برسد.

 پرندگان مهاجر، مهمانان بهاری نیشابور

اینجـا سـدِ "بـار" اسـت، آبگیـری 
پرنـدگان  میزبـان  سـاله  هـر  کـه 
مهاجـری اسـت کـه در زمسـتان از 
عرض هـای شـمالی مثـل سـیبری و 
برخـی کشـورهای اروپایـی بـه سـمت 
ایـران پـرواز می کننـد و در تابسـتان 
همیـن مسـیر را برمی گردنـد. از جمله 
ایـن پرنـدگان مهاجـر می تـوان بـه 
فلامینگـو، پلیـکان، مـرغ دریایـی، 
کبوتر چاهـی، بـاکلان بزرگ، چـوب پا 
و... اشـاره کـرد. حضـور ایـن مهمانان 
بهـاری در طبیعـت زیبای سـد بـار که 
منطقه ای محافظت شـده اسـت، مناظر 

زیبایـی را می آفرینـد.

رنا
: ای

بع
من

خصومت شخصی جان یک جوان را گرفت

همایش شو اسب سواری در روستای هوتک برگزار شد

با پیگیری شورای اسلامی و دهیار و بخشدار مرکزی قلعه گنج:

مشکل اینترنت روستای شمس آباد قلعه گنج 
پس از سال ها حل شد

خبر

له که سال ها  با کوثر نمک شناس / گاری های ز
و  محیطی  زیست  مشکلات  دلیل  به  پیش 
هزینه بالا از خیابان های کرمان حذف شدند، با 
موافقت شهردار و اعضای شورای شهر به کرمان 

بازمی گردند.
نمنش عضو شورای شهر کرمان در  ا یر منصور ا
نشست عمومی شورای شهر کرمان گفت: سطل 
زباله های چرخ دار برای قرار دادن زباله شهروندان 
راحت تر است و از دیدن مناظر پر از زباله در شهر 

جلوگیری می کند.
ردادن  ر کرمان خواست قرا ز شهردا نمنش ا یرا ا

این سطل های زباله را در شهر سرعت ببخشد.

شهردار کرمان نیز از بازگشت این سطل های زباله 
د و  یلوت خبر دا در شهرک مطهری به عنوان پا
گفت: به زودی در خیابان های کرمان سطل های 

زباله چرخ دار را قرار خواهیم داد.
شهرداری کرمان در دوره پنجم مدیریت شهری 
به  به دلیل مشکلات زیست محیطی، تولید شیرا
و هزینه بالا مخازن زباله را از خیابان های کرمان 

جمع آوری کرده بود. 
ند  پسما زمان  سا مدیرعامل  ریاضی  علیرضا 
ری  م شهردا قدا ین ا ز ا ری کرمان ا وقت شهردا
ری  م شهردا قدا ین ا دفاع می کرد و می گفت ا
ز  کرمان کاری مشکل بوده است که بسیاری ا

کلان شهرها موفق به انجامش نشده بودند.
مناظری  گاهی  له ها  با ز سطل  ین  ا حذف  ما  ا
ورد  به وجود می آ ا  ر در شهر  له  با ز ر  تلنبا ز  ا
ری معتقد بود در صورت همکاری  که شهردا
شهروندان و فرهنگسازی برای گذاشتن به موقع 
زباله می توان جلوی آلودگی های بصری و زیست 

محیطی را گرفت.
هد  می خوا ری  شهردا جدید  مدیریت  حالا 
بان های کرمان  ا به خیا له ر با ین گاری های ز ا
لفی در شورای  می که هیچ مخا قدا ند. ا زگردا با
رد و همه نیز موافق هستند که سریع تر  شهر ندا

این اتفاق بیفتد.

در نشست شورای شهر کرمان مطرح شد:

گاری های زباله  به کرمان باز می گردند

عنوان کتاب: نیمه تاریک مامان
نویسنده: اشلی آدرین
مترجم: محدثه احمدی

نشر: سنگ
است.  پرتعلیق  و  روان شناختی  تریلر  یک  مامان  تاریک  نیمه  
داستانی هیجان انگیز که تصورتان را درباره  مادر بودن به چالش 
می کشد.نیمه  تاریک مامان اضطراب های مادرانه را با نوعی انرژی 

وهمناک و قدرتمند توام ساخته است.
مادری  دخترش  برای  دارد  تصمیم  کانر«  »بلایت  نام  به  زنی 
خونگرم و فداکار باشد، مادری که خودش هیچ وقت نداشته است، 
اما خیلی زود پی می برد مشکلی در فرزندش وجود دارد. او مانند 
بچه های دیگر رفتار نمی کند و این اندوهی بزرگ برای بلایت به 

بار می آورد.

فراخوان شانزدهمین نمایشگاه 
بین المللی گرافیک طنز 

Bucovina رومانی 2۰22 
منتشر شد.

مهلت: ۱۰ خرداد ۱4۰۱
گرافیک  المللی  بین  نمایشگاه  کارتون،  مجله  گزارش  به   *
طنز Bucovina شانزدهمین دوره خود را در سال ۲۰۲۲ 

برگزار می نماید.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت برای تمام هنرمندان حرفه ای و آماتور آزاد می 
باشد.

لینک ها و دانلود ها:
طنز  گرافیک  المللی  بین  نمایشگاه  در  شرکت  فرم  دانلود 

Bucovina
ایمیل ارسال آثار: 

competition@muzeulbucovinei.ro

کتاب

فراخوان 

فرمانده انتظامی رفسنجان از دستگیری ۲ سارق، چهار مالخر و کشف بیش از ۲ تن 
سیم و تجهیزات برق رسانی سرقتی در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ اکبر نجفی در بازدید مسئولان رفسنجان از کشفیات پلیس آگاهی این 
شهرستان افزود: در پی وقوع سرقت  های متعدد سیم و کابل های برق شبکه توزیع 
نیرو در نقاط مختلف شهر رفسنجان و مناطق روستایی، شناسایی و دستگیری 

سارقان در دستور کار قرار گرفت.
او اظهار داشت: با تلاش ماموران انتظامی و پلیس آگاهی و با انجام اقدامات اطلاعاتی 
به سرنخ  هایی دست پیدا کردیم و طی چند روز اخیر باند سرقت سیم های کابل برق 

و کابل مخابراتی در شهرستان رفسنجان منهدم شد.
سرهنگ نجفی بیان کرد: در این عملیات چهار مال خر و ۲ متهم سارق دستگیر 
شدند و همچنین ۲ دستگاه خودرو و ۲ تن سیم برق و مخابراتی نیز کشف و ضبط 

شد.
او با اشاره به اینکه برای این متهمان پرونده تشکیل و تحویل مقامات قضایی شد از 
مردم خواست، در صورت مشاهده سارقان در حین ارتکاب جرم حتما مراتب را از 

طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس گزارش کنند.

کشف 2 تن سیم برق سرقتی در رفسنجان 


